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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  1.514 ΝΕΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ, 41 ΘΑΝΑΤΟΙ
Πηγή: ΚΟΣΜΟΣ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

978.19 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ
1.514 ΝΕΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ, 41 ΘΑΝΑΤΟΙ

Νέο αρνηηκό ρεκόρ
ρε674δωοωληυωμένους

Σε «πολεμικές» συνθήκες λειτουργούν πλέον 
τα νοσοκομεία της Αττικής, καθώς το τρίτο 
κάματου κορωνοιού έχει «εκτοξεύσει») τους 
αριθμούς διασωληνωμένων και νοσηλευόμενων. 
Τα στοιχεία που δημοσιοποιεί ο ΕΟΔΥ, 
καταδεικνύουν ότι η χώρα βρίσκεται στην πιο 
δύσκολη καμπή της πανδημίας.

Συγκεκριμένα, χθες. Κυριακή 21 Μαρτίου, ο ΕΟΔΥ 
ανακοίνωσε: «Τα νέα εργαστηριακά επιβεβαιωμένα 
κρούσματα της νόσου που κοταγράφηκαν τις τελευ
ταίες 24 ώρες είναι 1514. εκ των οποίων 9 εντοπίστη
καν κατόπιν ελέγχων στις πύλες εισόδου της χώρας.

Ο συνολικός αριθμός των κρουσμάτων ανέρχεται 
σε 237.125 (ημερήσια μεταβολή +0.6%), εκ Των 
οποίων 51.5% άνδρες. Με βάση τα επιβεβαιωμένα 
κρούσματα των τελευταίων 7 ημερών, 68 θεωρούνται 
σχετίζομε να με ταξίδι από τα εξωτερικό και 2,757

είναι σχεπζόμενα με ήδη γνωστό κρούσμα.
Οι νέοι θάνατοι ασθενών με CQVtD-19 είναι 41, 

ενώ από την έναρξη της επιδημίας έχουν καταγραφεί 
συνολικά 7.462 θάνατοι. Το 95.9% είχε υποκείμενο 
νόσημα ή/και ηλικία 70 ετών και άνω.

Ο αριθμός των ασθενών που νοσηλεύονται δ La- 
σωληνωμένοι είναι 674 (65.9% άνδρες). Η διάμεση 
ηλικία τους είναι 68 έτη. Το 81.0% έχει υποκείμενο 
νόσημα ή/και ηλικία 70 ετών και άνω. Από την αρχή 
της πανδημίας έχουν εξέλθεί από τις ΜΕΘ 1.577 
ασθενείς.

Οι εισαγωγές νέων ασθενών Covid-19 στα νοσοκο
μεία της επικράτειας είναι 512 (ημερήσια μεταβολή 
-0.19%}. Ο μέσος όρος εισαγωγών του επταημέρου 
είναι 481 ασθενείς. Η διάμεση ηλικία των κρουσμάτων 
είναι 44 έτη (εύρος 0.2 έως 105 έτη), ενώ η διάμεση 
ηλικία των θανάντων είναι 79 έτη (εύρος 0 έως 103 
έτη).»

κυβέρνησης - ιδιωτών γιατρών

«ΠοΛεμικιί ιατρική» 
και γεμάτες ΜΕ0 

I στα νοσοκομεία
Σε συνθήκες πολέμου, οι 
οποίες εντείνονται καθημερινά, 
παραμένουν τα νοσοκομεία της 
χώρας, και ιδίως της Αττικής 
καθώς το νέο κύμα κορωνσιού δεν 

: λέει να κοπάσει.
Χαρακτηριστικό της αθρόας 
εισαγωγής ασθενών με Covid είναι 

; το γεγονός ότι μόνο το τελευταίο 
1 24ωρο είχαμε 291 εισαγωγές 
: στην Αττική και 513 συνολικά ενώ, 

παρά το γεγονός ότι το υπουργείο 
Υγείας έχει επιδοθεί σε έναν 

; τεράστιο αγώνα ενίσχυσης του 
δημόσιου συστήματος υγείας, σι 
ανάγκες καθημερινά αυξάνονται, 
Στα νοσοκομεία της Αττικής 

! νοσηλεύονται πλέον 2.353 
ασθενείς με σοβαρή λοίμωξη 
Covid-19, περίπου οι μισοί από 

: τους συνολικά νοσηλευόμενους 
: στην επικράτεια.

Οι ασθενείς στις απλές κλίνες του 
λεκανοπεδίου αγγίζουν τους 2.000 
- για την ακρίβεια πρσχθέςς βράδυ 
ήταν 1,989 - και άλλοι 373 είναι 
διασωληνώμενσι σε ΜΕΘ.

: Σταθερά ήπια αυξητική τάση 
καταγράφεται σπς εισαγωγές 

; νέων ασθενών και στα άλλα 
νοσοκομεία της χώρας.
Περί τους 361 ασθενείς βρίσκονται 

: στα νοσοκομεία της Μακεδονίας 
και της Θράκης και άλλοι 810 

: στα νοσηλευτικά ιδρύματα της 
υπόλοιπης ηπειρωτικής χώρας 
(Θεσσαλία, Στερεά Ελλάδα, 
Πελοπόννησο, Ήπειρο). Τέλος.

: 131 ασθενείς με κορώνα ιό
νοσηλεύονται στα νοσοκομεία της 

: Κρήτης.
; Πια «απελπιστική κατάσταση»» 

στα δημόσια νοσοκομεία 
: καθώς απελαύνει το τρίτο κύμα 

κορωνοϊού. με δεκάδες ασθενείς 
: να νοσηλεύονται διασωληνωμένοι 

εκτός ΜΕΘ, κάνει λόγο ο 
πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ. Μιχάλης 

: Γιιαννάκος, καλώντας σε επίταξη - 
επιστράτευση του ιδιωτικού τομέα 
-σε υποδομές και ανθρώπινο 
δυναμικό.
« Οταν γιατροί μετακινούνται 

I από νοσοκομεία της Ανατολικής 
Μακεδονίας στην Αττική, 800 
χιλιόμετρα μακριά, για να 
καλύψουν ανάγκες, την ώρα 
που χάνονται ζωές εκτός ΜΕΘ, 
ο κ Κικίλιας δεν τολμάει να 

: επιστρατεύσει τον ιδιωτικό τομέα.
: Να επιστρατεύσει υποδομές 

και ανθρώπινο δυναμικά, tod 
: τελεσίγραφο σε τελεσίγραφο»» 

καταγγέλλει ο Μιχάλης Γιαννάκος. 
Αποτυπώνοντας τη δραματική 
κατάσταση που επικρατεί, ο 
πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ ανέφερε 
πως δεκάδες διασωληνωμένα 
περιστατικά βρίσκονταν το 
Σάββατο, εκτός ΜΕΘ.

Στα άκρα η κόντρα
Την ίδια ώρα στα άκρα οδηγείται η 
κόντρα ανάμεσα στην κυβέρνηση και 
τους ιδιώτες γιατρούς, στον απόηχο 
του διπλού τελεσιγράφου που έχουν 
στείλει τόσο ο πρωθυπουργός, 
Κυριάκος Μητσατάκης, όσο και 
ο υπουργός Υγείας, Βασίλης 
Κικίλιας, ότι αν δεν βρεθούν άμεσα 
200 γιατροί, για να στηρίξουν το 
ΕΣΥ, σε αυτή τη δύσκολη ώρα 
της πανδημίας του κορωνοϊού, 
τότε θα ενεργοποιηθεί το μέτρο 
της επιστράτευσης. Πλέον το 
τελεσίγραφο έχει εκπνεύσει και 
σύμφωνα με το υπουργείο Υγείας 
μόλις 50 γιατροί ανταποκρίθηκαν 
στο κάλεσμα της κυβέρνησης για 
ενίσχυση του ΕΣΥ. ενώ ήδη υπάρχει

αδιέξοδο στις διαπραγματεύσεις 
Κικίλια με τον Πανελλήνιο Ιατρικό 
Σύλλογο και τους υπολοίπους 
Ιατρικούς Συλλόγους της χώρας.
Κι όλα αυτά ενώ οι επιστήμονες 
τονίζουν πως η πολυπόθητη κάμψη 
της πανδημίας θα έρθει μεν, θα 
αργήσει δε.
Τζανάκης: Τέλος 
Απριλίου η κάμψη 
Προβλέψεις για κάμψη της 
πανδημίας και μείωση των 
ημερησίων κρουσμάτων κάτω από 
1000 στο τέλος Απριλίου έκανε ο 
καθηγητής Πνευμονολογίας στο 
Πανεπιστήμιο της Κρήτης. Νίκος 
Τζανάκης,
Όπως είπε στον ΣΚΑΙ το πρωί

της Κυριακής, σε 10 μέρες στις 
ΜΕΘ θα νοσηλεύονται 710- 750 
διασωληνωμέναι κι εκεί θα τερματίσει, 
καθώς η αποσυμπίεση των μονάδων 
είναι ακόμα πιο αργή από ότι όταν 
γεμίζουν.
Στην συνέχεια προβλέποντας την 
πορεία των ημερησίων κρουσμάτων, 
είπε πως «στα μέσα Απριλίου θα 
είμαστε ακόμα ψηλά, σετετραψήφιο 
νούμερο, κάτω από 2.000 κρούσματα 
σίγουρα, γύρω στα 1000-1200 
κρούσματα και από ΐο τέλος Απριλίου 
ευελπιστούμε ότι θα έχουμε μια σαφή 
πτώση κάτω από 1000 κρούσματα 
και ίσως μέσα στο Πάσχα θα είμαστε 
όπως ήμασταν και σπς γιορτές των 
Χριστουγέννων»,
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1  Η ΑΧΑΪΑ ΣΤΟ ΜΑΤΙ ΤΟΥ ΚΟΡΩΝΟΪΟΥ
Πηγή: ΓΝΩΜΗ ΤΗΣ ΠΑΤΡΑΣ Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

942.94 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Παραμένει ανησυχητική η επιδημιολογική 
κατάσταση (116 κρούσματα χθες), ενώ εκτοξεύονται 

και οι νοσηλείες φθάνοντας τις 211

Σ
ταθερά σε πολύ δύσκολη κα
τάσταση εξακολουθεί να πα
ραμένει η Αχαΐα. παρά το γε
γονός ότι λόγω Κυριακής, οι έλεγχοι 

που έγιναν ήταν λιγότεροι. 
Ειδικότερα, στο νομό μας καταγρά- 
φηκαν 116 νέες μολύνσεις από τις 
1.707 συνολικά που ανακοίνωσε χθες 
ο ΕΟΔΥ. Ο αριθμός των κρουσμάτων, 
σύμφωνα με επιστημονικούς κύ
κλους, παραμένει ιδιαίτερα υψηλός, 
γεγονός που συνεπάγεται και αύξηση 
νοσηλειών, με συνεπακόλουθο την 
έντονη πίεση στο σύστημα υγείας. 
Σύμφωνα με πληροφορίες, υπάρχει 
ανησυχία για αύξηση των κρουσμά
των το επόμενο διάστημα και στις 
συσκέψεις που πραγματοποιούνται 
διαμορφώνονται καθημερινά νέοι συ
σχετισμοί. ενώ το ζητούμενο είναι να 
αυξηθούν οι κλίνες νοσηλείας για 
όσους χρειάζονται νοσηλεία.
Η προσέλευση των περιστατικών στα 
νοσοκομεία της Πάτρας εξακολου
θεί να παραμένει αυξημένη, διαμορ
φώνοντας ένα ιδιαίτερα πιεστικό πλαί
σιο στις εφημερίες.
Προχθές στο ΓΝΠ «Ο Άγιος Ανδρέας» 
που εφημέρευε καταγράφηκε συρ
ροή περιστατικών στα Επείγοντα που 
έφθασαν και τα εκατό με τους για
τρούς και το νοσηλευτικό προσωπικό 
να δέχονται τεράστια πίεση, ενώ αυ
ξημένη ήταν η προσέλευση και χθες 
στο ΠΓΝΠ.
Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία της 
6ης ΥΠΕ. χθες στο ΠΓΝΠ νοση
λεύονταν 92 ασθενείς στις Κλινικές 
Covid. 25 στις ΜΕΘ Covid και ένα επι
βεβαιωμένο περιστατικό στην Παι
διατρική Κλινική του Ρίου.
Στο ΓΝΠ «Ο Άγιος Ανδρέας» νοση
λεύονταν 84 ασθενείς στις Κλινικές και 
9 στην ΜΕΘ Covid.

ΚΑΡΒΕΛΗΣ: «ΜΕΓΑΛΗ ΑΓΩΝΙΑ 
ΓΙΑ ΚΑΘΕ ΕΦΗΜΕΡΙΑ...»
Ο διοικητής της 6ης ΥΠΕ Γιάννης

Καρβέλης ερωτηθείς από την «Γ» για 
την διαμορφωθείσα κατάσταση ανέ
φερε τα εξής: «Η πίεση στις νοση
λευτικές μονάδες της περιοχής μας 
εξακολουθεί να είναι μεγάλη. Κάθε 
εφημερία βγαίνει εις πέρας με πολλή 
αγωνία. Κάνουμε ό.τι είναι δυνατόν 
με το επιστημονικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό να ανταποκριθούμε πλή
ρως και να μην αφήσουμε κανέναν 
συνάνθρωπό μας αβοήθητο».

ΣΥΝΕΔΡΙΑΖΕΙ ΣΗΜΕΡΑ ΤΟ 
ΣΥΝΤΟΝΙΣΤΙΚΟ ΣΤΟ ΡΙΟΝ
Σήμερα συνεδριάζει το Συντονιστικό 
Όργανο του ΠΓΝΠ με την παρουσία 
του Διοικητή της 6ης ΥΠΕ όπου ανα
μένεται να γίνει αποτύπωση της υφι
στάμενης κατάστασης, καταγραφή 
των δεδομένων και επικαιροποίηση 
του σχεδίου ετοιμότητας του νοσο
κομείου. Ήδη. από την περασμένη 
εβδομάδα στο Ρίο έχει ανοίξει και 
5η Κλινική Covid -19 ενώ είναι στην 
εφεδρία και άλλες Κλινικές για να 
φιλοξενήσουν περιστατικά κορω- 
νοϊού. Παράλληλα, υπάρχει σχέδιο 
και για ανάπτυξη νέων κλινών ΜΕΘ 
για τα βαριά περιστατικά σε περί
πτωση που καλυφθούν οι υπάρχου- 
σες διαθέσιμες κλίνες.

69 ΘΑΝΑΤΟΙ, 681 
ΟΙ ΔΙΑΣΩΛΗΝΩΜΕΝΟΙ
Ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε ότι το τελευταίο 
24ωρο εντοπίστηκαν 1.707 νέα κρού
σματα κορωνοϊού στη χώρα μας. ενώ 
σημειώθηκαν 69 θάνατοι και 681 συ
νάνθρωποί μας είναι διασωληνωμέ- 
νοι σε ΜΕΘ. Σημειώνεται πως πραγ
ματοποιήθηκαν λιγότερα τεστ ανί
χνευσης κορωνοϊού -συγκεκριμένα 
έγιναν μόλις 14.074 (PCR:6.915. RA
PID: 7.159)- λόγω Κυριακής.

39 ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ 
ΣΤΗΝ ΔΥΤ. ΕΛΛΑΔΑ
Σε ό.τι αφορά την Αιτωλοακαρνανία

Οι «εστίες» στο νομό: Πάτρα 83. Κάτω Αχαΐα 
10, Αίγιο 9. Βραχναίικα 5, Διακοπτό 3, Χα- 
λανδρίτσα 3. Αγ. Βασίλειος 2, Παραλία 1.

οι μολύνσεις ανήλθαν σε 28. ενώ στην 
Ηλεία σε 11.

Η ΑΤΤΙΚΗ ΤΑ ΜΙΣΑ... ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ
Η Αττική εξακολουθεί να καταγρά
φει τα μισά -περίπου- κρούσματα 
του συνόλου της χώρας, παρά το Lock- 
down που βρίσκεται σε ισχύ. 
Συγκεκριμένα, το Λεκανοπέδιο κα
ταγράφει 801 από τα συνολικά 1.707 
κρούσματα που ανακοίνωσε χθες το 
ΕΟΔΥ Αυτός άλλωστε είναι και ο λό
γος που οι πληροφορίες μιλούν για 
«φρένο» στα σενάρια για άνοιγμα της 
οικονομίας, το οποίο είχε προγραμ
ματιστεί για την επόμενη Δευτέρα. 
Συγκεκριμένα, ο Κεντρικός Τομέας 
Αθηνών καταγράφει 212 μολύνεις, 
τις περισσότερες από οποιαδήποτε 
άλλη περιοχή της Ελλάδας. 
Ακολουθεί ο Πειραιάς με 131 μολύν

σεις. ενώ τριψήφιο αριθμό κρου
σμάτων καταγράφει και ο Δυτικός 
Τομέας Αθηνών με 120.
Από κει και πέρα 93 μολύνσεις εν
τοπίστηκαν στην Ανατολική Αττική, 
ενώ δύο λιγότερες. δηλαδή 91. στον 
Βόρειο Τομέα Αθηνών. Ακόμα. 71 και 
70 κρούσματα «δίνουν» Δυτική Αττική 
και Νότιος Τομέας Αθηνών αντίστοιχα.

ΣΕ «ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΠΟΛΕΜΟΥ»
Διαρκής είναι η μάχη τις τελευταίες 
τρεις εβδομάδες πολλών νοσοκο
μείων που διαχειρίζονται περιστα
τικά του νέου κορωνοϊού. Η εικόνα του 
ΕΣΥ -ειδικά στην Περιφέρεια της Ατ
τικής- τρομάζει, καθώς η πίεση από 
τις νέες εισαγωγές των τελευταίων 
24ώρων. που ξεπέρασαν τις 500, εί
ναι τεράστια.
Ενδεικτικό της ασφυκτικής κατά-

ΜΕΤΑ ΤΑ ΤΕΣΣΕΡΑ 
ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΣΤΟΝ ΕΦΚΑ 
ΤΗΣ ΓΟΥΝΑΡΗ

Να κλείσει το
υποκατάστημα 
μέχρι την 
Παρασκευή
Κλειστό έμεινε χθες το κτίριο 
του ΕΦΚΑ στην οδό Γούναρη 
για απολύμανση μετά τα δύο 
επιβεβαιωμένα κρούσματα που 
καταγράφηκαν. Συνολικά, σύμ
φωνα με πληροφορίες, ανέρ
χονται σε τέσσερα τα επιβε
βαιωμένα κρούσματα στις Δι
οικητικές Υπηρεσίες του Περι
φερειακού Μισθωτών Αχάί'ας 
στο πρώην ΙΚΑ. στη συμβολή 
των οδών Γούναρη και Κόριν
θου οπότε η Διεύθυνση Δημό
σιας Υγείας & Κοινωνικής Μέ
ριμνας Αχαιός εισηγήθηκε προς 
την διοίκηση του ΕΦΚΑ το κλεί
σιμο των Διοικητικών Υπηρε
σιών του υποκατάστηματος μέ
χρι την Παρασκευή, 26 Μαρ
τίου και επανεξέταση της κα
τάστασης. Αναμένεται η από
φαση της Διοίκησης του ΕΦΚΑ. 
Οι υγειονομικές υπηρεσίες που 
λειτουργούν στον τρίτο όροφο 
του κτιρίου δεν επηρεάζονται 
από την απόφαση και θα είναι 
ανοικτές και μάλιστα σήμερα 
κλιμάκια του ΕΟΔΥ θα διενερ
γήσουν τεστ.

ΠΟΥ ΟΑ ΓΙΝΟΥΝ ΣΗΜΕΡΑ ΔΕΙΓΜΑΤΟΛΗΠΤΙΚΟΙ ΕΛΕΓΧΟΙ

Έγιναν 1.240 τεστ, 
βρέθηκαν 16 θετικά
Ασυμπτωματικοί φορείς του ιού εντοπίζονται καθημερινά από τους δειγ
ματοληπτικούς ελέγχους που γίνονται από την 6η ΥΠΕ και τον ΕΟΔΥ σε 
ανοικτούς δημόσιους χώρους αλλά και σε κλειστές δομές. Χθες, συνολικά 
στην Αχαΐα διενεργήθηκαν 1.240 τεστ και εντοπίστηκαν 16 θετικά. 
Ενδεικτικά αναφέρουμε πως από τα 205 τεστ που έγιναν στην πλατεία 
Ελευθερίας εντοπίστηκαν 5 θετικά κρούσματα, ενώ από τα 241 τεστ στο 
Διακοπτό βρέθηκαν 2 θετικά. Προχθές στο Νότιο Πάρκο από τα 252 
τεστ βρέθηκαν 10 θετικά. Το Σάββατο στο Επιμελητήριο εντοπίστηκαν 
4 θετικά από τα 211 τεστ, ενώ στην πλατεία Παπανδρέου από τα 283 
τεστ εντοπίστηκαν 5 θετικά.
Με δεδομένη την αύξηση των κρουσμάτων, η Διοίκηση της 6ης ΥΠΕ 
σε συνεργασία με τον ΕΟΔΥ συνεχίζει τη διενέργεια δειγματοληπτικών 
ελέγχων στα πλαίσια της προσπάθειας περιορισμού της νόσου.
Για σήμερα προγραμματίζονται δειγματοληπτικοί έλεγχοι στο Επιμελη
τήριο Αχάΐας και στην πλατεία Ταμπαχάνων (τέρμα οδού Γερμανού) για 
το ευρύ κοινό, κατά τις πρωινές ώρες.
Επίσης, σε δειγματοληπτικούς ελέγχους θα υποβληθούν οι εργαζόμε
νοι στον ΕΦΚΑ. τα μέλη του Νομαρχιακού Αθλητικού Συλλόγου Πα
τριών. οι εργαζόμενοι και οι φιλοξενούμενοι στη Μονάδα Φιλοξενίας 
Ηλικιωμένων «Κωνσταντοπούλειο Ευγηρείο» και στο Κέντρο Διημέ- 
ρευσης Ημερήσιας Φροντίδας ΚΔΗΦ ΑΜΕΑ «ΜΑΧΗΤΕΣ». Οι δειγμα
τοληπτικοί έλεγχοι διενεργούνται με rapid tests από έμπειρα επιστημονικά 
στελέχη του ΕΟΔΥ. ενώ από την ερχόμενη εβδομάδα προγραμματίζον
ται τεστ στις Εργατικές Κατοικίες.

I
 Ασφυξία στα 

Επείγοντα από 
τις συρροές 
ασθενών

στάσης που επικρατεί είναι ότι. σύμ
φωνα με το Open, το Θριάσιο στα
μάτησε να δέχεται ασθενείς.
Τη δυσχερή κατάσταση στην οποία 
έχει περιέλθει το νοσοκομείο περιέ- 
γραψαν εργαζόμενοί του την προ
ηγούμενη εβδομάδα, οι οποίοι -κά
νοντας λόγο για επικίνδυνες συνθή
κες τόσο για τους ασθενείς όσο και για 
το προσωπικό- κατέθεσαν αναφορά 
στον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, η 
διερεύνηση της οποίας, με την κλήση 
και κατάθεση των αρμοδίων, «θα ανα- 
δείξει πιθανά ευθύνες και ποινικού 
ενδιαφέροντος», όπως εκτιμά.
Την ίδια στιγμή, σύμφωνα με την ΠΟ- 
ΕΔΗΝ, στο Θριάσιο νοσηλεύονται 
αυτή τη στιγμή τρεις διασωληνωμέ- 
νοι σε κοινούς θαλάμους.
Εξάλλου, τις τελευταίες ώρες, εκ
πρόσωποι των υγειονομικών αρχών 
μιλούν για κατάσταση πολέμου, με 
χαρακτηριστική την πρωτοφανή κα
τάσταση που επικράτησε το βράδυ 
της Κυριακής στο μεγαλύτερο νοσο
κομείο της χώρας, τον «Ευαγγελι
σμό». να δέχεται αμέτρητες διακο
μιδές από το ΕΚΑΒ.
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1  «Σεισμός»... στο Βευιζέλειο μετά τις αποκάλυψης
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

843.04 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η υπόθεση 
ηροκαλεί εύ
λογα εξαιρε
τικά αρνητι
κές εντυπώ
σεις και συ- 
ναισθήματα 
στον μέσο 
πολίτη, αφού 
η όλη διαδι
κασία παρα
πέμπει σε με
θόδους και 
τακτικές που 
επικρατούν 
σε ιδιωτικές 
εταιρείες, 
που λειτουρ
γούν με απο
δόσεις μερι
σμάτων σε 
μετόχους...

«Σεισμός»... στο Βευιζέλειο 
μετά τις αποκάλυψης

Έρευνα για τα μπόνους από το περίσσευμα... του προϋπολογισμού των υπερωριών

«ΝΑ ΑΠΟΔΟΘΟΥΝ ΕΥΘΥΝΕΣ»

Έρευνα μέχρι τέλους προανήγγειλε 
η Ελένη Μπορμπουδάκη

«0α φτάσουμε μέχρι τέλους στη διερεύνηση της υπόθεσης» είναι το μήνυμα που στέλνει η διοικήτρια της 7ης Υγειονομικής 
Περιφέρειας Κρήτης Ελένη Μπορμπουδάκη, η οποία δήλωσε στην "ΚΡΗΤΗ TV: «Αμέσως μόλις λάβαμε τη σχετική καταγγε
λία από την εργαζόμενη, επικοινώνησα με τον διοικητή του νοσοκομείου. Κινήθηκαν άμεσα όλες οι απαιτούμενες, βάσει νό
μου, ενέργειες. Από την Παρασκευή έχει ξεκινήσει και διενεργείται προκαταρκτική εξέταση, υπό την προεδρία του προέδρου 
του Επιστημονικού Συμβουλίου, κι αναμένουμε το πόρισμα της προκαταρκτικής για να κινηθούμε όπως προβλέπει ο νόμος. 
Από την πρώτη στιγμή ξεκαθάρισα στον διοικητή του νοσοκομείου, και θέλω να τονίσω ότι είναι και ο ίδιος σύμφωνος με αυτό, 
ότι θα ακολουθήσουμε όλες τις διαδικασίες που προβλέπει η νομοθεσία και ότι θα φτάσουμε μέχρι τέλους στη διερεύνηση της 
συγκεκριμένης υπόθεσης».

Με βάση την καταγγελία, προκύπτουν σοβαρά ερωτηματικά με ευρύτερες διαστάσεις, καθώς μιλάμε για οικονομική διαχείρι
ση δημόσιου χρήματος, το οποίο έχει προϋπολογιστεί και διατεθεί μέσα από συγκεκριμένο κωδικό, μόνο για υπερωριακή αμοι
βή, άρα δεν μπορεί να διατεθεί πουθενά αλλού.

«Πάντατα κονδύλια, βάσεινομοθεσίας, έχουν συγκεκριμένους όρους, εφόοον μιλάμε για δεδουλευμένα που αποδίδονται στους 
εργαζόμενους και στους υγειονομικούς μας. Αυτό ακριβώς θέλουμε να επιβεβαιώσουμε διερευνώντας την υπόθεση. Αν όντως 
ακολουθείται, δηλαδή, η νόμιμη διαδικασία. Διαφορετικά, θα προβούμε στις προβλεπόμενες ενέργειες», σχολίασε η κ. Μπορ
μπουδάκη, για να συμπληρώσει «Αν ισχύει πάντως όντως κάτι τέτοιο, τότε θα δούμε ποιος πήρε τέτοια ευθύνη, ποιος προχώ
ρησε σε μια τέτοια ενέργεια για να μπορέσουμε να ξεκαθαρίσουμε την υπόθεση και να αποδοθούν ευθύνες».

“Σεισμό” εντός και εκτός Βενιζέλειου Νο
σοκομείου έχει προκαλέσει το χθεσινό απο
καλυπτικό πρωτοσέλιδο δημοσίευμα της 
“Ν.Κ.” για τα μεγάλα ποσό - σύμφωνα με 
επώνυμη καταγγελία εργαζομένης - που ως 
περισσευούμενα από τον προϋπολογισμό 
των υπερωριακών αμοιβών που έχουν εγκρι- 
θεί από το υπουργείο Υγείας μοιράζονται στο 
τέλος κάθεχρονιάς ως... μπόνους μεταξύ 
εργαζομένων (!), αντί να εηιστρέφονται ή να 
αξιοηοιούνται για την κάλυψη των αντίστοι
χων αναγκών για τους επόμενους μήνες!

Η
 επιστολή- "φωτιά" που δημοσίευσε η "Νέα 
Κρήτη", και η οποία σκιαγραφείέναφαινόμε- 
νο που καταγράφεται σταθερά στην εκπνο- 
ή κάθε χρονιάς και έχει καθιερωθεί τρόπον 

τινά ως εθιμικός θεσμός στο συγκεκριμένο νοσοκο
μείο, έχει προκαλέσειτεράστια αναστάτωση στο Βε- 

νιζέλειο Νοσοκομείο, με τον διοικητή κ. Κώστα Τερ- 
ζάκη να διατάσσει Προκαταρκτική Εξέταση, την ο
ποία ανέλαβε να πραγματοποιήσει ο πρόεδρος του 
Επ ιστημονικού Συμβουλίου του νοσοκομείου.
Την ίδια ώρα, η αποκάλυψη έχει π ροκαλέσει "θύελ

λα" σχολίων καισυζητήσεων μεταξύ φορέων και πο
λιτών. Διόλου άδικα βεβαίως, αφού η όλη υπόθεση, 
με βάση τα όσα αποκαλύπτει επωνύμως η καταγγέλ- 
λουσα εργαζόμενη, παραπέμπει, αν μη τι άλλο, σε 
μια σκανδαλώδη πρόκληση για τον απλό πολίτη. Ιδί
ως στη συγκυρία που διανύουμε, μέσα σε συνθήκες 
πρωτοφανούς υγειονομικής κρίσης, εν μέσω πανδη- 
μίαςτης COVID-19...
Άλλωστε, τα όσα αναφέρει η καταγγέλλουσα μι

λούν απόμόνατους:
«... Είθισται τα τελευταία χρόνια τα ποσά που πε

ρισσεύουν από τον προϋπολογισμό των υπερωρι- 
ακών αμοιβών εκάστου έτους (!) να διανέμονται α
πό τη Διεύθυνση Διοικήσεως (!), υπό τη μορφή μερί
σματος (!!!), στο διοικητικό προσωπικό και όχι μόνο, 
όχι όμως εξίσου προς όλους, αλλά κυμαινόμενα με 
κριτήρια που κατά τα φαινόμενα σχετίζονται με τα 
χρόνια υπηρεσίας και την εργασιακή κλίμακα κάθε 
εργαζομένου. Τον περασμένο Ιανουάριο έλαβε χώ
ρα η διανομή του υπολοίπου των υπερωριακών α
μοιβών του 2020 κατάτρόπο που προκάλεσε έκπλη

ξη και πολλά ερωτηματικά στους αποδέκτες και όχι 
μόνο...».

ΕΙ υπόθεση προκαλεί εύλογα εξαιρετικά αρνητι
κές εντυπώσεις και συναισθήματα στον μέσο πολί
τη, αφού η όλη διαδικασία παραπέμπει σε μεθόδους 
και τακτικές που επικρατούν σε ιδιωτικές εταιρείες, 
που λειτουργούν με αποδόσεις μερισμάτων σε με
τόχους, αν και επιτελείται μέσα σε δημόσιο νοσοκο
μείο με χρήματα που ανήκουν στο ελληνικό Δημόσι
ο, και ακολουθούν τις διαδικασίες του δημόσιου λο
γιστικού, σύμφωνα πάντα με τις περιγραφές της κα- 
ταγγέλλουσας. Σύμφωνα μάλιστα με πληροφορίες, 
το ποσό αυτό μόνο με το κλείσιμο του 2020 ανήλθε 
ως "περίσσευμα" στις400 χιλιάδες περίπου ευρώ!

Οι εργαζόμενοι

«Στη φάση αυτή έχει γίνει καταγγελία από μία εργα
ζόμενη, γιατί έχει αντιληφθεί από τη μεριά της ότι γί
νονται ατασθαλίες στο νοσοκομείο. Ο Σύλλογος Ερ
γαζομένων είναι αρωγός και λέει ότι πρέπει να διε- 
ρευνηθεί το θέμα μέχρι όσο ψηλά φτάνει. Αν ισχύ
ει πράγματι και το παραμικρό, πρέπει οπωσδήποτε 
να αποδοθούν ευθύνες», επ ισήμανε από την πλευρά

του ο πρόεδρος του Συλλόγου Εργαζομένων του Βε- 
νιζελείου ΓιώργοςΧονδροζουμάκης.

Εντύπωση π ροκαλεί, την ίδια ώρα, το γεγονός ότι η 
αναπληρώτρια διοικήτρια κ. Ελευθερία Κωστάκη, η 
οποία έχει αναλάβει τη διαχείριση των οικονομικών 
του νοσοκομείου, δηλώνει άγνοια για την απίστευ
τη αυτή καταγγελία, με την ίδια να αναμένει το σχετι
κό πόρισμα, προκειμένου να προβεί σε σχετικές δη
λώσεις. Ωστόσο, όπως μας ανέφερε, εδώ και αρκε
τά χρόνια εηιστρέφονται ποσά από σχετικά κονδύ
λια και φέτος θα επιστραφεί κονδύλι ύψους 170.000 
ευρώ περίπου, χωρίς όμως να αιτιολογεί το πώς δε 
γνώριζε, με βάση την καταγγελία, τη διανομή παρά
τυπα ως... μερίσματος (όπως το αναφέρει η επώνυ
μη καταγγελία) του περισσεύματος των υπερωρια- 
κών αμοιβών κάθε φορά στο τέλοςτου έτους όλα τα 
τελευταία χρόνια. Και ενώ ήδη έχει προκληθεί "σει
σμός" από τα όσα αποκαλυπτικά έρχονται στο φως 
της δημοσιότητας, είναι προφανές ότι η απίστευτη 
καταγγελία ανοίγει τον "ασκό του Αιόλου" και για άλ
λα θέματα, όπως για παράδειγματυχόν εικονικές πα
ρουσίες προσωπικού και πλασματικές υπερωρίες 
σε απογευματινά ιατρεία.
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1  Διασωλήνωση και εκτός ΜΕΘ
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

505.87 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

» «ΚΑΤΕΙΛΗΜΜΕΝΑ» ΚΑΙ ΤΑ ΟΚΤΩ ΚΡΕΒΑΤΙΑ ΣΤΟ ΑΧΙΛΛΟΠΟΥΛΕΙΟ

Διασωλήνωση και εκτός ΜΕΘ
Ελεγχόμενη, προς το παρόν, η κατάσταση, λένε οι γιατροί -
Δύο ακόμη απώλειες ασθενών και 13 νέες μολύνσεις κορονοϊού σε 24 ώρες

Σε μηχανική υποστήριξη δίνουν τη μάχη κατά του κορονοϊού έξι γυναίκες,
59,64,66,71,73 και 75 χρόνων και δύο άνδρες, ηλικίας 68 και 72 χρόνων, αντίστοιχα

Α
υξημένες ήταν οι εισαγωγές ασθενών με κο- 
ρονοϊό στο Νοσοκομείο Βόλου το περασμένο 
Σαββατοκύριακο και χθες Δευτέρα, συγκρι
τικά με τα εξιτήρια που εκδόθηκαν, γεγονός που δια

τηρεί το υγειονομικό προσωπικό σε αυξημένη ετοιμό
τητα. Συνολικά εισήχθησαν για νοσηλεία 10 ασθε
νείς, ενώ τα εξιτήρια που εκδόθηκαν ήταν μόλις 4.

Η πανδημία καλά κρατεί στη Μαγνησία, με την 
επιδημιολονική εικόνα του νομού να παραμένει 
επιβαρυμένη, αν και σε σχέση με την προηγού
μενη εβδομάδα η τρέχουσα άρχισε με τις νέες 
μολύνσεις να κινούνται κάτω από 20.

Ειδικότερα, όπως ανακοίνωσε ο ΕΟΔΥ χθες 
καταγράφηκαν στην Περιφερειακή Ενότητα Μα
γνησίας 13 νέες μολύνσεις, ενώ μετά από μία 
εβδομάδα για πρώτη φορά καμία στις Β. Σπορά
δες.

0 μέσος όρος κρουσμάτων στη Μαγνησία το 
τελευταίο επταήμερο κινείται στα 21,86, ενώ 
ανά 100.000 κατοίκους ο μέσος όρος διαμορ
φώνεται στα 6,84 κρούσματα.

προχθές Κυριακή το βράδυ οι γιατροί στο Νο
σοκομείο υποχρεώθηκαν να διασωληνώσουν 
δύο γυναίκες εκτός Κλινικής, καθώς τα 8 κρε
βάτια της ΜΕΘ COVID-19 ήταν κατειλημμένα 
από ασθενείς που έχουν μεταφερθεί από το νο
σοκομείο Λαμίας αλλά και Βολιώτες, που πα
ρουσιάζουν επιβάρυνση του αναπνευστικού και 
χρειάζονται μηχανική υποστήριξη. Η ηλικία των 
δύο διασωληνωμένων εκτός κλινικής είναι 75 
και 86 χρόνων αντίστοιχα.

Το πρωί, η μία από τις δύο διασωληνωμένους

εκτός ΜΕΘ, μεταφέρθηκε τελικά στη Μονάδα, 
αφού «ελευθερώθηκε» ένα κρεβάτι, με τον πλέ
ον αρνητικό τρόπο. Απεβίωσε ασθενής που ήταν 
διασωληνωμένος. Πρόκειται για ασθενή που εί
χε μεταφερθεί από τη Λαμία στον Βόλο πριν μία 
εβδομάδα.

Οι ηλικίες των υπόλοιπων διασωληνωμένων 
στη ΜΕΘ είναι σχετικά μικρές, συγκριτικά πάντα 
με τα στοιχεία των ασθενών που διασωληνώνον- 
ταν στο δεύτερο κύμα. Ενδεικτικά αναφέρεται 
ότι σε μηχανική υποστήριξη δίνουν τη μάχη κατά 
του κορονοϊού έξι γυναίκες, 59,64,66,71,73 
και 75 χρόνων και δύο άνδρες, ηλικίας 68 και 
72 χρόνων, αντίστοιχα.

Το γεγονός ότι η πλειονότητα των διαοωληνω- 
μένων είναι γυναίκες, σύμφωνα με τους για
τρούς δεναποδίδεται επιστημονικά σε ειδική αι
τία.

Χθες, στο Νοσοκομείο, κατέληξε από τις επι
πλοκές του κορονοϊού 83χρονη γυναίκα, νοση
λευόμενη σε κλινική. Νωρίτερα, τα ξημερώμα
τα, είχε αφήσει την τελευταία του πνοή επίσης 
ένας 97χρονος που νοσηλευόταν σε Κλινική 
COVID-19 στο Αχιλλοπούλειο. Συνολικά από την 
έναρξη του δεύτερου φονικού κύματος της παν
δημίας έχουν χάσει τη ζωή τους στο Νοσοκο
μείο 189 ασθενείς, ενώ άλλα οκτώ άτομα έχουν 
αφήσει την τελευταία τους πνοή σε άλλες δομές 
και κατ’ οίκον.

Την ίδια ώρα οι νοσηλείες βαίνουν διαρκώς 
αυξανόμενες. Στους θαλάμους αρνητικής πίε
σης νοσηλευόταν χθες τρία άτομα. Δύο γυνα ίκες 
57 και 65 χρόνων αντίστοιχα και άνδρας ηλικίας

73 χρόνων.
Στην Α Κλινική κορονοϊού νοσηλεύονται συνο

λικά 23 ασθενείς, ηλικίας από 42 έως 92 χρό
νων και στη Β' Κλινική άλλα 20 άτομα που νο
σούν από κορονοϊό και είναι ηλικίαςαπό 36 έως 
88 χρόνων.

Οι γιατροί εκτιμούν πως προς το παρόν η κατά
σταση είναι ελεγχόμενη, χωρίς βέβαια να σταμα
τούν να επισημαίνουν την ανάγκη τήρησης των 
υγειονομικών πρωτοκόλλων και των μέτρων 
ατομική προστασίας.

Αύξηση των ράπιντ τεστ 
στο προσωπικό

Με δεδομένη την επιδημιολογική επιβάρυνση

και υπό τον φόβο της διασποράς και μέσα στο 
Νοσοκομείο αυξάνονται τα ράπιντ τεστ στο προ
σωπικό.

Ετσι κάθε εβδομάδα θα γίνονται δύο ράπιντ 
τεστ στους εργαζόμενους, ενώ ταυτόχρονα θα 
ενταθεί η προσπάθεια να πειστούν εκείνοι που 
ακόμη δεν έχουν κάνει εμβόλιο, να εμβολια
στούν.

Η διοίκηση του νοσοκομείου έχει διαμηνύσει 
πως θα πρέπει να ενισχυθεί το αίσθημα της ατο
μικής ευθύνης, προκειμένου να αποφευχθούν 
δυσάρεστες καταστάσεις, που θα φέρουν σε δύ
σκολη θέση τόσο το προσωπικό, πολύ δε περισ
σότερο τους ασθενείς που νοσηλεύονται σε άλ
λες κλινικές.
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1  Στα «κάγκελα» οι υγειονομικοί φορείς
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

555.19 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«ΔΕΝ ΕΙΣΑΚΟΥΓΟΝΤΑΙ ΟΙ ΠΡΟΤΑΣΕΙΣ ΜΑΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΑΝΔΗΜΙΑ», ΛΕΝΕ

Στα «κάγκελα» οι υγειονομικοί φορείς
Πυρά Τοάμη για την επίταξη των γιατρών στην Αττική - Αιφνιδιασμένοι δηλώνουν οι φαρμακοποιοί για τα self tests

Σ
τα «κάγκελα > είναι οι εκπρόσωποι των υγειονομι
κών φορέων της Μαγνησίας. Η επίταξη ιδιωτών 
γιατρών για να συνδράμουν στα νοσοκομεία της 
Αττικής στη διαχείριση της πανδημίας και η απόφαση 

διάθεσης self test, τα οποία θα προμηθεύονται οι πολί
τες με τον ΑΜΚΑ τους δωρεάν από τα φαρμακεία από τα 
τέλη Μαρτίου, προκαλούν αντιδράσεις στον Ιατρικό 
Σύλλογο Μαγνησίας και τους φαρμακοποιούς αντίστοι
χα, με τους εκπροσώπους τους να «πυροβολούν > την 
Κυβέρνηση για τον τρόπο με τον οποίο διαχειρίζεται την 
πανδημία.

Ο πρόεδρος του ΙΣΜ Ευθύμης Τοάμης χρεώνει προ
σωπικά στον υπουργό Υγείας το αδιέξοδο που οδήγησε 
στην επίταξη, χαρακτηρίζει τον κ. Κικίλια «ανεπαρκή» 
και ότι διαχειρίζεται την υγειονομική κρίση με όρους 
«μπάσκετ» και επισημαίνει πως ενώ είχε όλο τον χρόνο 
να προετοιμαστείαπό το δεύτερο κύμα για τηνεπόμενη 
μέρα, επιχειρεί να ρίξει τα βάρη στους ιδιώτες για
τρούς. Αιφνιδιασμένοι δηλώνουν με τη σειρά τους οι 
φαρμακοποιοί, καθώς όπως τονίζουν από τα δελτία ει
δήσεων στις 8μμ της περασμένης Παρασκευής ενημε
ρώθηκαν ότι αναλαμβάνουν... τα self test. Σύμφωνα 
με τον πρόεδρο του Φαρμακευτικού Συλλόγου Μαγνη
σίας Κων. Ματσιόλη υπάρχουν πολλά ζητήματα που θα 
πρέπει να ξεκαθαριστούν πρώτα, για να αρχίσει να 
εφαρμόζεται αυτή η διαδικασία με ι συγκεκριμένα 
πρωτόκολλα εφαρμογής.

Τσάμης: Ο κ. Κικίλιας υπονομεύει 
με τις αποφάσεις του τις λύσεις

Σύμφωνα με τον πρόεδρο του Ιατρικού Συλλόγου Μα
γνησίας ο κ. Κικίλιας με τη στάση του υπονομεύει την 
εξεύρεση λύσεων που θα μπορούν να ανακουφίσουν το 
ΕΣΥ που ασφυκτικά ειδικά στην Αθήνα, λόγω των αυξη
μένων εισαγωγών ασθενών με κορονοϊό. Κατά τον κ. 
Τσάμη ο υπουργός στην επίμαχη σύσκεψη του περα
σμένου Σαββάτου στην οποία συμμετείχε και εκείνος,

Η επίταξη ιδιωτών γιατρών για να συνδράμουν 
στα νοσοκομεία της Αττικής και η απόφαση διά
θεσης self test, τα οποία θα προμηθεύονται οι 
πολίτες με τον ΑΜΚΑ τους δωρεάν από τα φαρ
μακεία προκαλούν αντιδράσεις

ο κ. Κικίλιας δεν έδειξε καμία διάθεση να βρεθεί η χρυ
σή τομή με τους ιδιώτες γιατρούς και συμπεριφέρθηκε 
με σκαιό τρόπο. «Δεν πρότεινε κανένα συγκεκριμένο 
σχέδιο, δενενημέρωσε ποιες ειδικότητες γιατρών χρει
άζονται τα νοσοκομεία και επιπλέον δεν αποδέχτηκε να 
ακούσει τις προτάσεις μας, επαναλαμβάνοντας μόνο το 
τελεσίγραφο της επίταξης», αναφέρει ο κ. Τσάμης στον 
ΤΑΧΥΔΡΟΜΟ.

«Οι ιδιώτες γιατροί από την πρώτη στιγμή συνδράμουν 
με κάθε τρόπο στην αντιμετώπιση της πανδημίας του κσ 
ρονοϊού τόσο στα ιατρεία τους, περιθάλποντας χιλιάδες 
ασθενείς, όσο και στις ιδιωτικές κλινικές. Δυστυχώς 
όμως ο κ. Κικίλιας προήλθε στη σύσκεψη χωρίς σχέδιο, 
χωρίς να αποσαφηνίζει πόσοι γιατροί χρειάζονται από 
κάθε ειδικότητα, που θα προσφέρουν τις υπηρεσίες 
τους, σε τι ωράριο και υπό ποιες συνθήκες και χωρίς κά
λυψη αστικής ευθύνης, ένα θέμα ιδιαίτερα σοβαρό για 
το Οποίο οι γιατροί έχουν ζητήσει να υπάρξει σχετική 
ρύθμιση. Η συμπεριφορά του προς όλους μας ήταν

σκαιά και απαξιωτική», προσθέτει ο ίδιος. 0 κ. Τσάμης 
επίσης τονίζει ότι οι ιδιώτες γιατροί που εργάστηκαν στο 
ΕΣΥ τον περασμένο Νοέμβριο, δενέχουνακόμη πληρω
θεί διότι δεν έχει ξεκαθαριστεί, αν αυτό θα γίνει από τις 
ΥΠΕ, ή με άλλη διαδικασία που θα ορίσει το υπ. Υγείας.

Κων. Ματσιόλης: Επιχειρείται 
η εργαλειοποίηση των φαρμακοποιών
0 πρόεδρος των Φαρμακοποιών Μαγνησίας εκτιμά 

πως επιχειρείται η εργαλειοποίηση των φαρμακοποιών 
και ότι «θυσιάζεται» η ίδια διαδικασία των τεστ, σανμέθσ 
δο ιχνηλάτησης και έρευνας, με τα sefl test, διότι όπως 
λέει δεν υπάρχουν επιστημονικά κριτήρια που να στσ 
χεύουν στην σωστή επιδημιολογική επιτήρηση της νόσου.

«Η συγκεκριμένη εξαγγελία αφήνει να δημιουργη- 
θούν πολλά ερωτήματα που έχουν σχέση με την προμή
θεια των φαρμακείων με αυτά τα test, τη συνταγογρά- 
φηση ή όχι από τους ιατρούς, την επίδειξη της αστυνσ 
μικής ταυτότητας, τηνεπίκληση του ΑΜΚΑ με ποιον τρό
πο θα γίνετε, την ύπαρξη ειδικής πλατφόρμας καταχώ- 
ρησης και βέβαια τον τρόπο απόρριψης των test μετά 
τη χρήση τους, μιας και πρόκειται για ιατροτεχνολογικά 
προϊόντα, με ό,τι αυτό συνεπάγεται», ανέφερε χαρακτη
ριστικά σε ανάρτηση που έκανε στο Facebook για την 
ενημέρωση των συναδέλφων του φαρμακοποιών.

«Συνάδελφοι, συνεχίζει, ο κλάδος μας από τη πρώτη 
στιγμή στέκεται αρωγός της Πολιτείας βοηθώντας την 
προκειμένου να αναχαιτιστεί η πανδημία και αυτό είμαστε 
διατεθειμένοι να το κάνουμε ξανά, όμως η Πολιτεία με την 
επιλογή της να δ ιατεθούν se If test και όχι rapid test στους 
πολίτες χωρίς επιπλέον καμία διευκρίνηση τόσο για την 
ορθή χρήοη των, όσο και για τις ενέργειες που θα πρέπει 
να γίνουν στη περίπτωση θετικού αποτελέσματος αφήνει 
επιπλέον αναπάντητα ερωτήματα στους πολίτες τα οποία 
δημιουργούν περισσότερη σύνχυση. Επιπλέον, οτη περί
πτωση που ο πολίτης αδυνατεί να προβεί μόνος του στη 
χρήση του test και ζητείται βοήθεια από τοφαρμακείο της 
γειτονίας, εμείς χωρίς επιστημονικά κριτήρια και αντίστοι
χη ενημέρωση για εφαρμογή συγκεκριμένων πρωτοκόλ
λων, είναι δύσκολο να βοηθήσουμε».

Η συμπεριφορά του κ. 
Κικίλια στον κλάδο 
μας είναι απαξιωτική

Κων. Ματσιόλης 
Δεν υπάρχουν τα επι
στημονικά κριτήρια για 
την επιδημιολογική 
επιτήρηση
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1  «ΜΥΡΙΖΕΙ» ΦΙΑΣΚΟ ΜΕ ΤΑ... WIPE ΑΝ ΓΡΗΓΟΡΑ ΤΕΣΤ
ΣΤΑΦΑΡΜΑΚΕΙΑ

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,14 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

700.26 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«ΜΥΡΙΖΕΙ» ΦΙΑΣΚΟ 
ΜΕ ΤΑ... WIPE ΑΝ 
ΓΡΗΓΟΡΑ ΤΕΣΤ 

ΣΤΑΦΑΡΜΑΚΕΙΑ
Γ. Χαρβαλιάς: Παρανοϊκά όλα όοα 
συμβαίνουν με τον Covid. ■ 14,21
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1  «ΜΥΡΙΖΕΙ» ΦΙΑΣΚΟ ΜΕ ΤΑ... WIPE ΑΝ ΓΡΗΓΟΡΑ ΤΕΣΤ ΣΤΑΦΑΡΜΑΚΕΙΑ
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,14 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Μυρίζει προχειρότητα 
και στο βάθος... κομπίνα

Από ίο ν 
ΠΩΡΓΟ 

ΧΑΡΒΑΛΙΑ

Ν
α με συγχωρήσει ο σύγχρονος 
Μωυσής, αν σε αυτόν ανήκει 
πράγματι η πατρότητα της 
ιδέας, αλλά η πατέντα με τη δωρεάν 
διανομή των τεστ «do it yourself», που 

έπιασε στον ύπνο γιατρούς και φαρ
μακοποιούς, μυρίζει από μακριά πο- 
λιτικάντικο αυτοσχεδιασμό πανικού, 
ίσως και κάτι χειρότερο...

Το πρόβλημα υφίσταται και είναι 
προφανές. Για κάποιον ανεξήγητο λό
γο,που μπορεί να έχεισχέση με την έλ
λειψη προσωπικού ή με την ανεπάρ
κεια της διοίκησης του ΕΟΔΥ, η Ελ
λάδα δεν κάνει όσα τεστ χρειάζονται. 
Και η ημερήσια κατανομή όσων κάνει 
είναι εντελώς ανορθολογική, παραπέ- 
μποντας ευθέως σε επικοινωνιακή δι
αχείριση. Αίγα τεστ για να κατεβαί
νουν τεχνηέντως τα καταγραφόμενα 
κρούσματα και πολλαπλάσια όταν για 
λόγους πολιτικούς (επιβολή μέτρων) 
χρειάζεται λίγη τρομολαγνεία.

Η ΕΙΚΟΝΑ είναι πραγματικά πα
ρανοϊκή . Σε καμία άλλη χώρα του κό
σμου δεν γίνονται τη μία μέρα 12.000 
τεστ (λιγότερα από όσα κάνει η Κύ
προς) και την άλλη μέρα 63.000!

Μοναδικό αποτέλεσμα των με
τρήσεων. .. ακορντεόν που οδηγούν 
και σε μέτρα «ακορντεόν» είναι να 
υποεκτιμάται σε τραγικό βαθμό ο 
πραγματικός αριθμός κρουσμάτων 
στη χώρα. Οι αδιάψευστοι δείκτες της 
ενδημικής εικόνας είναι αυτοί των βα
ριά νοσσύντων και των θανάτων. Δεν

γίνεται λοιπόν το Ισραήλ με πληθυσμό 
ανάλογο με τον ελληνικό να καταγρά
φει μέχρι σήμερα σχεδόν τετραπλά
σια κρούσματα από την Ελλάδα και 
να έχει λιγότερους θανάτους, εκτός 
αν τα νοσοκομεία μας είναι για πέτα
μα, που σε καμιά περίπτωση δεν το πι
στεύω. Μπορεί να μη φτάνουν το επί
πεδο του Ισραήλ, αλλά παλεύουν αξι
οπρεπούς και οι γιατροί μας είναι από 
τους καλύτερους στον κόσμο. Προ
σέξτε όμως μια διαφορά: Το Ισραήλ 
έχει πραγματοποιήσει τριπλάσιο αριθ
μό τεστ ανά εκατομμύριο πληθυσμού 
σε σχέση με την Ελλάδα.

Η πατέντα... <σο αφεντικό 
τρελάθηκε και μοιράζει 

τσάμπα τεστ» είναι 
ιδιαιτέρως προβληματική

Και η Κύπρος έχει ήδη ελέγξει 
δυόμισι φορές τον πληθυσμό της. Γ ια 
να μη μιλήσουμε για τα Εμιράτα, που 
έχουν ήδη ξεπεράσειτα... 35 εκατομ
μύρια τεστ σε έναν πληθυσμό λίγο μι
κρότερο από τον δικό μας.

Αρα, ναι. Η χώρα μας έχει ανά
γκη από μαζικούς ελέγχους, που για 
κάποιο λόγο ο ΕΟΔΥ αδυνατεί να 
πραγματοποιήσει. Μόνο που η πατέ
ντα... «το αφεντικό τρελάθηκε και 
μοιράζει τσάμπα τεστ» είναι ιδιαιτέ
ρως προβληματική.

Τι τεστ είναι αυτά τα φοβερά και 
τρομερά που ανακάλυψε ο πρωθυ
πουργός; Μιας προέλευσης; Θα γίνο
νται με επίχρισμα ή και με σάλιο; Μή
πως είναι αυτά που πωλούνται στα 
σούπερ μάρκετ της Γερμανίας και 
προκάλεσαν καταιγίδα από δημοσι
εύματα; Με τι διαδικασίες εισάγονται

και πώς ακριβώς θα γίνεται η κατανο
μή ανά φαρμακείο;

Με κάποιους φίλους φαρμακο
ποιούς που μίλησα, κανείς δεν ήξερε 
να μου απαντήσει. Είχαν πέσει κι οι 
ίδιοι από τα σύννεφα. Ομως με τη σει
ρά τους μου έκαναν κι αυτοί μερικές 
πολύ λογικές ερωτήσεις. Τι θα γίνει 
όταν θα έρχονται οι παππούδες και οι 
γιαγιάδες να παρακαλούν για να τους 
κάνει το τεστ ο φαρμακοποιός της γει
τονιάς; Θα αφήνει τους άλλους πελά
τες να περιμένουν ένα τέταρτο ώσπου 
να βγει το αποτέλεσμα; Κι αν είναι θε
τικό τι πρέπει να κάνει μετά; Να σφρα
γίσει το φαρμακείο και να περιμένει 
την απολύμανση;

Απλές ερωτήσεις, όπως θα μου 
επιτρέψετε να πω, και αυτές του Λου- 
ράντου, για τις οποίες δεν είδα ακόμη 
απαντήσεις. Μεγάλη λοιπόν η... πρε
μούρα να πούμε ότι «κάτι κάναμε» 
για να διασκεδαστούν οι εντυπώσεις 
από τους 70 (πλέον) νεκρούς την ημέ
ρα, αλλά ακόμη μεγαλύτερη η προχει
ρότητα.

ΚΙ ΕΠΕΙΔΗ μιλάμε για δημόσιο χρή
μα και ποσά καθόλου ευκαταφρόνη
τα (δεκάδες ή και εκατοντάδες εκα
τομμύρια, αν συνεχιστεί το καλαμπού
ρι ως το καλοκαίρι), καλό θα είναι μας 
πουν πώς ακριβώς θα γίνει η εισαγω
γή τους.

Με τι κριτήρια επιλογής και ποιες 
διαγωνιστικές διαδικασίες. Διάβασε 
στο ίντερνετ ο Σκέρτσος ποιο είναι το 
«καλό» και είπε στον πρωθυπουργό 
«αυτό να πάρουμε»; Λίγο περισσότε
ρη σοβαρότητα δεν θα έβλαπτε. Μην 
καταλήξουμε όπως με τις μάσκες και 
τον... κουμπάρο που ανακάλυψε ότι 
το προϊόν έχει πέραση και έστησε μια 
βιοτεχνία στο άψε σβήσε... Αντιλη
πτόν;



8;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  16 ΙΙΜΜ»ΐ»ΐ Να γίνει υπόθεση του λαού της
περιοχής η ενίσχυση του Νοσοκομείου Χαλκίδας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1023.87
cm²

Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

16 ΙΙΜΜ»ΐ»ΐ
Αγώνας για την υγεία καΓJ1 *’

ΓΙΩΡΓΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ

Να γίνει υπόθεση του λαού της περιοχής 
η ενίσχυση του Νοσοκομείου Χαλκίδας
Συνάντηση με το προσωπικό του νοσοκομείου είχε ο βουλευτής Εύβοιας του ΚΚΕ

Ο
ριακή είναι η κατάσταση στο Γενικό Νοσοκομείο Χαλκί
δας, αντικατοπτρίζοντας την πολιτική που εφαρμόζεται 
σε όλο το σύστημα Υγείας. «Μπαλώματα» για να καλυ
φθούν οι ανάγκες με μετακινήσεις γιατρών και νοση
λευτών από τα Κέντρα Υγείας και τα νοσοκομεία της Εύβοι
ας, όπως πρόσφατα από το ΚΥ Ψαχνών και το Νοσοκομείο 

Κύμης. Μετακινήσεις και ανάμεσα σε κλινικές του ίδιου του 
νοσοκομείου. Σοβαρές ελλείψεις ιατρικού και νοσηλευτικού 
προσωπικού. Ενώ οι υγειονομικοί καταβάλλουν υπεράνθρω
πες προσπάθειες, σε ένα υποστελεχωμένο νοσοκομείο, το 
οποίο εφημερεύει καθημερινά αντιμετωπίζοντας μεγάλο α
ριθμό περιστατικών από την Εύβοια και τη Βοιωτία.

Η κατάσταση γίνεται ακόμα πιο ανησυχητική δεδομένης 
και της κατάστασης στα νοσοκομεία της Αττικής. Δεν μπο
ρεί να γίνει διακομιδή ασθενών από την κλινική COVID στα 
νοσοκομεία της Αθήνας. Μάλιστα, οι εργαζόμενοι απέτρε
ψαν πρόσφατα την απόφαση του υπουργείου να αδειάσουν 
χειρουργικές κλίνες (μάλιστα με προθεσμία ένα 24ωρο) και να 
μεταφερθούν οι ασθενείς σε ιδιωτικά νοσοκομεία, προκειμέ- 
νου να αυξηθούν οι κλίνες COVID. Επιβεβαιώνοντας ότι οι δη
μόσιες δομές Υγείας μετατρέπονται σε μιας νόσου και την ί
δια ώρα η υγεία του λαού δίνεται βορά στην κερδοφορία των 
ομίλων της ιδιωτικής Υγείας.

Ολα αυτά και η ανάγκη να δυναμώσει η διεκδίκηση, να μπει 
στη συζήτηση η πραγματική αιτία αυτής της κατάστασης και 
η διέξοδος προς όφελος των εργαζομένων, συζητήθηκαν κα
τά την επίσκεψη του Γιώργου Μαρίνου, μέλους του ΠΓ της 
ΚΕ του ΚΚΕ και βουλευτή Εύβοιας του Κόμματος, στο Γενικό 
Νοσοκομείο Χαλκίδας, την περασμένη Πέμπτη.

Ο Γιώργος Μαρίνος είχε συνάντηση με το Σωματείο Εργα
ζομένων, στην οποία συμμετείχε το ΔΣ, ο πρόεδρος της Ε
νωσης Νοσοκομειακών Γιατρών Εύβοιας, γιατροί και άλλοι 
εργαζόμενοι.

Οι προσλήψεις για την αντιμετώπιση 
της πανδημίας δεν μπορούν να καλύψουν 
τις ανάγκες του νέου νοσοκομείου

«Η μεταστέγαση στο νέο κτίριο, τριπλάσιας έκτασης από 
το παλιό, με νέες κλινικές και τμήματα και πολύ μεγαλύτε
ρες λειτουργικές ανάγκες, δεν συνοδεύτηκε με τροποποίη
ση του οργανογράμματος και αύξηση των οργανικών θέσε
ων. Οι 157 περίπου προσλήψεις συμβασιούχων που έγιναν 
τον ένα χρόνο της πανδημίας αρκούν ίσα ίσα να καλύψουν 
τα κενά που είχαμε όταν ήμασταν στο παλιό κτίριο και όχι 
τις ανάγκες που δημιουργούν τα λειτουργικά δεδομένα του 
νέου κτιρίου και η πανδημία. Μάλιστα, θα πρέπει να συνυ
πολογίσει κανείς ότι περίπου 35 νοσηλευτές βρίσκονται σε 
άδεια ειδικού σκοπού», ανέφερε χαρακτηριστικά η Ιωάννα 
Ιωάννου, πρόεδρος του Σωματείου Εργαζομένων Νοσοκο
μείου Χαλκίδας.

Οι εργαζόμενοι καταγγέλλουν μεγάλα κενά σε ειδικότητες 
«πρώτης γραμμής» για τις οποίες δεν έγιναν προσλήψεις και 
οι υγειονομικοί δίνουν μεγάλη μάχη για να ανταποκριθούν στις 
αυξημένες ανάγκες της πανδημίας. Μεγάλη είναι η ανησυχία 
για το τι θα συμβεί με τη λειτουργία του νοσοκομείου όταν οι 
συμβάσεις των επικουρικών θα λήξουν.

Ο Παναγιώτης Ιατρέλης, διευθυντής στη Γυναικολογική - 
Μαιευτική κλινική, αναφέρθηκε μάλιστα σε οδηγία για να α- 
ξιοποιούνται οι γιατροί, ανεξαρτήτως ειδικότητας, όπου υ
πάρχει ανάγκη. Ανέδειξε ότι οι ελλείψεις είναι ακόμα πιο α
νησυχητικές αν ληφθεί υπόψη η ανεπάρκεια των δομών Υ
γείας σε μεγάλη ακτίνα γύρω από τη Χαλκίδα, με αποτέλε
σμα το Γενικό Νοσοκομείο Χαλκίδας να πρέπει να καλύψει 
πολύ μεγάλες ανάγκες.

Ο Νίκος Δασκαλόπουλος, πρόεδρος της Ενωσης Νοσοκο
μειακών Ιατρών Εύβοιας, τόνισε ότι η υποστελέχωση δεν εί
ναι καινούργιο ζήτημα, μιας και είναι χαρακτηριστικό ότι δεν 
αναπληρώνονται γιατροί που συνταξιοδοτούνται.

«Ενα χρόνο τώρα η κυβέρνηση δεν έχει κάνει τίποτα για να 
ενισχύσει πραγματικά το δημόσιο σύστημα Υγείας, όπως και 
το Νοσοκομείο Χαλκίδας. Οι μετακινήσεις προσωπικού από 
τις υπόλοιπες κλινικές και από δομές Πρωτοβάθμιας Φροντί
δας Υγείας αποτελούν "μπαλώματα", υποβαθμίζουν περαι
τέρω τη λειτουργία των υπόλοιπων κλινικών, μετατρέποντας 
σταδιακά το νοσοκομείο σε μιας νόσου και ταυτόχρονα απο-

Ο Γ. Μαρίνος με την πρόεδρο και μέλη του Σωματείου 
Εργαζομένων του Νοσοκομείου Χαλκίδας

δυναμώνουν τις δομές ΠΦΥ, που θα μπορούσαν να αποσυμ- 
φορήσουν το νοσοκομείο», ανέφερε ο Παναγιώτης Τζουβα- 
ράς, αντιπρόεδρος του Σωματείου, σημειώνοντας παράλλη
λα ότι το νοσηλευτικό προσωπικό έχει αναλάβει και το πρό
γραμμα εμβολιασμού.

Η λειτουργία του νοσοκομείου είναι άθλος 
των υγειονομικών που δίνουν μάχη 
σε επικίνδυνες συνθήκες

Η κατάσταση αυτή έχει οδηγήσει, σύμφωνα με την Ιωάννα 
Ιωάννου, σε εντατικοποίηση της εργασίας το προσωπικό, ε
νώ παράλληλα υπάρχουν ζητήματα με την ασφάλεια των ερ
γαζομένων και των ασθενών. «Το προσωπικό στη ΜΕΘ εργά
ζεται σε συνεχόμενες βάρδιες, ακόμη και χωρίς ρεπό, με την 
αναλογία, στην καλύτερη περίπτωση, ένας νοσηλευτής για 
τέσσερις ασθενείς. Νοσηλευτές εργάζονται 4 ώρες στο ΤΕΠ 
Covid και 4 ώρες στο κανονικό ΤΕΠ, ενώ και οι γιατροί μετα
κινούνται από το ΤΕΠ Covid στο κανονικό ΤΕΠ, με ό,τι αυτό 
συνεπάγεται για τον κίνδυνο διασποράς του ιού. Στον ίδιο ό
ροφο βρίσκεται κλινική COVID και Μαιευτική - Γυναικολογική 
και Παιδιατρική κλινική», σημείωσε χαρακτηριστικά.

«Η υποβάθμιση της ΠΦΥ επιβαρύνει την κατάσταση στο νο
σοκομείο, ενώ οι ελλείψεις σε ιατρικό προσωπικό οδηγούν στο 
να μπαίνουν ανειδίκευτοι γιατροί για να αντιμετωπίσουν πε
ριστατικά κορονοϊού», ανέφερε από την πλευρά του ο Νίκος 
Δασκαλόπουλος, τονίζοντας παράλληλα ότι «η αποτροπή με
ταφοράς ασθενών με άλλες παθήσεις σε ιδιωτικές μονάδες 
Υγείας της Αττικής και η αύξηση της δυναμικότητας της κλι
νικής Covid αποτελούν μια μικρή νίκη». Σημείωσε επίσης ότι 
δεν γίνονται συχνά επαναλαμβανόμενα τεστ σε όλο το προ
σωπικό, όπως προβλέπει το πρωτόκολλο, επισημαίνοντας πα
ράλληλα ότι τα περιστατικά που νοσηλεύονται στην κλινική 
Covid δεν μπορούν να χαρακτηρίζονται ήπιας νοσηλείας, κα
θώς ανά πάσα στιγμή επιδεινώνονται και ουσιαστικά η κλινι
κή λειτουργεί ως Μονάδα Αυξημένης Φροντίδας.

Τόνισε, επίσης, ότι την ώρα που η κυβέρνηση πληρώνει α
δρά τις ιδιωτικές κλινικές με διπλά νοσήλια δεν στηρίζει το 
προσωπικό του δημόσιου συστήματος Υγείας, φέρνοντας ως 
παράδειγμα το όριο του 9% επί του προϋπολογισμού της κά
θε ΥΠΕ για την πληρωμή των επιπλέον εφημεριών, που αν και 
το προηγούμενο διάστημα και εξαιτίας της πανδημίας του κο- 
ρονοϊού αυξήθηκε άτυπα στο 15%, τώρα θέλουν να το επα
ναφέρουν στο προηγούμενο ποσοστό.

«Το νοσοκομείο και το προσωπικό θα πρέπει να στηριχθούν 
προς όφελος ολόκληρου του πληθυσμού της περιοχής και όχι 
να μετατραπεί σε νοσοκομείο μιας νόσου», ανέφερε ο Γιάν
νης Αγγελάτος, μέλος του ΔΣ του Σωματείου, τονίζοντας ότι 
έστω και τώρα η κυβέρνηση θα πρέπει να προχωρήσει σε μο
νιμοποίηση των επικουρικών, σε προσλήψεις μόνιμου προσω
πικού καθώς και σε ένταξη του προσωπικού στα ΒΑΕ.

Δεν μπορούν να συνυπάρξουν ιδιωτικός 
και δημόσιος τομέας Υγείας

Ο Γιώργος Μαρίνος ευχαρίστησε εκ μέρους του ΚΚΕ το 
προσωπικό για την προσφορά του σε αυτές τις δύσκολες

συνθήκες και επισήμανε ότι το Κόμμα βρί
σκεται στο πλευρό των εργαζομένων, στηρί
ζοντας τις διεκδικήσεις τους και αναδεικνύ- 
οντας τα προβλήματα που αντιμετωπίζουν.

«Η προστασία της υγείας και της ζωής του 
λαού της περιοχής, η αντιμετώπιση των προ
βλημάτων του νοσοκομείου και των Κέντρων 
Υγείας είναι ανάγκη να γίνει υπόθεση της πά
λης των εργαζομένων, των σωματείων και των 
άλλων μαζικών φορέων, να δυναμώσει η δι
εκδίκηση. Το ΚΚΕ είναι στην πρώτη γραμμή 
αυτής της προσπάθειας», ανέφερε ο Γ. Μα
ρίνος. Και συνέχισε λέγοντας:

«Το ΚΚΕ προτάσσει την επίταξη του ιδιω
τικού τομέα χωρίς αποζημίωση, τις προσλή
ψεις μόνιμου προσωπικού και τη μονιμοποί
ηση των επικουρικών, όπως και την επίσπευ

ση του εμβολιασμού και την ανάπτυξη των απαραίτητων εμ- 
βολιαστικών κέντρων ως τους βασικούς άξονες για την υπε
ράσπιση της υγείας και της ζωής του λαού σήμερα. Παράλλη
λα στηρίζει τον αγώνα των υγειονομικών για αύξηση μισθών, 
ανθρώπινες εργασιακές συνθήκες, την ένταξη στα Βαρέα και 
Ανθυγιεινά Επαγγέλματα, ζήτημα για το οποίο κατέθεσε και 
πρόταση νόμου.

Είναι τραγική η πολιτική που εφαρμόζεται και στην πανδη
μία, με αποτέλεσμα να χάνονται ανθρώπινες ζωές, ενώ σή
μερα θα μπορούσαν να ελαχιστοποιηθούν οι επιπτώσεις της 
πανδημίας. Η σημερινή κυβέρνηση καθώς και οι προηγούμε
νες, με τη συμμετοχή όλων των αστικών κομμάτων ΝΔ, ΠΑ- 
ΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ κ.λπ., διαμόρφωσαν και εφάρμοσαν πολιτική ε- 
μπορευματοποίησης την Υγείας ενισχύοντας την κερδοφορία 
μεγάλων ομίλων, ενίσχυσαν τα ιδιωτικοοικονομικά κριτήρια και 
στο δημόσιο σύστημα Υγείας, τη λογική "κόστους - οφέλους". 
ΓΓ αυτό ακόμα και σήμερα αρνούνται την επίταξη του ιδιωτι
κού τομέα χωρίς αποζημίωση και διαπραγματεύονται αν από 
τεράστιες ιδιωτικές κλινικές με πάνω από 1.000 κρεβάτια θα 
"παραχωρηθούν" 10.

Η άποψη ότι μπορεί να συνυπάρξει ο δημόσιος με τον ιδι
ωτικό τομέα Υγείας, ότι ο ένας μπορεί να βοηθάει τον άλλο 
αρκεί να είναι πυλώνας ο δημόσιος ή να δίνεται περισσότερη 
χρηματοδότηση στον δημόσιο, δεν ισχύει, δημιουργεί αυτα
πάτες, ψεύτικες ελπίδες. Η ίδια η ζωή έχει αποδείξει ότι σε 
αυτήν την επιλογή κερδισμένος βγαίνει ο ιδιωτικός τομέας. 
Γιατί εκεί είναι η κερδοφορία του κεφαλαίου, εκεί είναι και οι 
επιχειρηματικοί όμιλοι που ενδιαφέρονται πρώτα από όλα για 
το τι θα βάλουν στην τσέπη τους, για την κερδοφορία τους 
και πώς θα επενδύσουν.

Το ΚΚΕ ανοίγει τη συζήτηση
για το σύστημα Υγείας που έχει ανάγκη
ο λαός σήμερα

Δεν μπορεί να υπάρξει εφησυχασμός, ο αριθμός των κρου
σμάτων είναι υψηλός παρά το lockdown. Η πραγματική δια- 
σπορά γίνεται μέσα στους χώρους δουλειάς, όπου δεν λαμ- 
βάνεται κανένα ουσιαστικό μέτρο. Ο λαός της περιοχής δεν 
πρέπει να συμβιβαστεί με τη σημερινή κατάσταση. Είναι ανά
γκη σήμερα να δυναμώσει η απαιτητικότατα. Καμία εμπιστο
σύνη δεν μπορεί να υπάρξει στη σημερινή κυβέρνηση και στα 
άλλα αστικά κόμματα που λειτουργούν με κριτήριο τα συμφέ
ροντα των επιχειρηματικών ομίλων και τις "αντοχές της οικο
νομίας". Να γίνει υπόθεση όλου του λαού της περιοχής η ε
νίσχυση του Νοσοκομείου Χαλκίδας, η μάχη που δίνουν οι υ
γειονομικοί, η προστασία της υγείας και της ζωής.

Παράλληλα το ΚΚΕ θέλει να ανοίξει τη συζήτηση με βάση 
και τα συμπεράσματα που βγαίνουν από αυτόν τον έναν χρό
νο πανδημίας. Αποδεικνύεται ότι ο καπιταλισμός είναι ένα σύ
στημα που δεν μπορεί να λειτουργήσει προς όφελος των ερ
γαζομένων. Αντίθετα θα γίνεται όλο και πιο βάρβαρο. Η σο
σιαλιστική κοινωνία μπορεί να εξασφαλίσει αποκλειστικά δη
μόσιο και δωρεάν σύστημα Υγείας, με πυρήνα την πρόληψη, 
την Πρωτοβάθμια Φροντίδα, με κρατική έρευνα και βιομηχα
νία παραγωγής εμβολίων και φαρμάκων, με κριτήριο τις λαϊ
κές ανάγκες. Η επιστήμη και η τεχνολογία στην υπηρεσία του 
λαού και όχι των κερδών των λίγων. Αυτός είναι ο μόνος ρε
αλιστικός δρόμος».
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1  ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ Κατάσταση πολέμου στα
νοσοκομεια

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,7 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

796.05 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΛΕΣΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ
Κατάσταση πολέμου 
στα νοσοκομεία ιςελ.7
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1  ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ Κατάσταση πολέμου στα νοσοκομεια
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

κυβέρνηση δεν 
προσλαμβάνει 

γιατρούς με τις 
συγκεκριμένες 
ειδικότητες και 
τώρα «τρέχει» 
να επιτάξει 200 

γιατρούς στο 
“και πέντε» και 

χωρίς σχέδιο 
τόνισε ο κ.

iij Tim 1LH-1 fjTΤΤΤίΗΤΠΤΪΙ
MwΤίΤιΙΗΤΐΤΤΓΓίΤΓΙΓϋ

Ο
ξεία κριτική στην κυβέρ
νηση και προσωπικά κατά 
του πρωθυπουργού για την 
κατασταση στο Ε.Σ.Υ. και στα νοσο

κομεία, άσκησε ο αρχηγός της αξι
ωματικής αντιπολίτευσης Αλέξης 
Τσίπρας.

Ειδικότερα, σε δηλώσεις του 
μετά την επίσκεψη που πραγματο
ποίησε στο νοσοκομείο Ερυθρός 
Σταυρός, ο κ. Τσίπρας έκανε λόγο 
για «εικόνα κατάστασης πολέμου» 
στα νοσοκομεία της Αττικής και για 
κυβέρνηση «χωρίς σχέδιο».

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ έθε
σε το ερώτημα: «Τι άλλο πρέπει να 
γίνει ώστε η κυβέρνηση να συνει
δητοποιήσει την ανάγκη ενίσχυσης 
του ΕΣΥ με μόνιμες προσλήψεις για
τρών και νοσηλευτών και να επιτάξει 
τα ιδιωτικά νοσηλευτήρια;». Ρώτη
σε γιατί έναν χρόνο τώρα η κυβέρ
νηση δεν προσέλαβε γιατρούς με 
τις συγκεκριμένες ειδικότητες και 
τώρα «τρέχει» να επιτάξει 200 για
τρούς, προσθέτοντας ότι ανακοίνω
σε επίταξη ιδιωτών γιατρών στο «και 
πέντε» και «χωρίς σχέδιο». Παράλ
ληλα, κατηγόρησε την κυβέρνηση

ft

0 πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ 
- ΠΣ κατηγόρησε την 
κυβέρνηση ότι αφήνει 
covid free τα ιδιωτικά 
νοσηλευτήρια επιλέγοντας 
να μη συγκρουστεί με 
τα μεγάλα συμφέροντα 
στον χώρο της Υγείας

ότι αφήνει covid free τα ιδιωτικά 
νοσηλευτήρια επιλέγοντας να μη 
συγκρουστεί με τα μεγάλα συμφέρο
ντα στον χώρο της Υγείας και πως 
«όταν κάποιες μικρές μονάδες επι
τάσσονται, επιτάσσονται με διπλά
σιο νοσήλιο κάνοντας δώρο -ουσια
στικά- στην ιδιωτική πρωτοβουλία». 
Ειδικότερα, ο κ. Τσίπρας είπε ότι «η 
εικόνα, σχεδόν σε όλα τα νοσοκο
μεία της Αττικής, είναι εικόνα κατά
στασης πολέμου.

Το ιατρικό και νοσηλευτικό προ
σωπικό δίνει με αυταπάρνηση, πάνω 
από τις δυνάμεις της, τις υπηρεσίες 
στον άνθρωπο, όμως η συσσώρευ
ση ασθενών που έχουν ανάγκη να 
νοσηλευτούν σε ΜΕΘ και η έλλει
ψη κλινών δημιουργεί μια κατάστα
ση πολέμου».

Ανέφερε ότι στα νοσοκομεία 
της Αττικής είναι πάνω από 100 οι 
ασθενείς που είναι πρόχειρα δια- 
σωληνωμένοι σε κλινικές Covid και 
δεν βρίσκουν κλίνη σε ΜΕΘ, «διότι 
δεν επαρκεί ο αριθμός και την ίδια 
στιγμή μεγάλα νοσοκομεία, το ένα 
μετά το άλλο, όπως ο Ερυθρός, μετα- 
τρέπονται αποκλειστικά σε νοσο

κομεία για κορονοϊό, με αποτέλε
σμα όλες οι υπόλοιπες παθήσεις 
και ασθένειες να μη μπορούν να 
αντιμετωπιστούν όπως θα έπρεπε». 
«Η εικόνα είναι πως τα νοσοκομεία 
μας βρίσκονται, δυστυχώς, πάνω 
από τον κόκκινο συναγερμό, είναι 
στα πρόθυρα της κατάρρευσης και 
αν δεν καταρρέουν έχει να κάνει 
με τις υπεράνθρωπες προσπάθειες 
γιατρών και νοσηλευτών», τόνισε. 
Ο αρχηγός της αξιωματικής αντιπο
λίτευσης επεσήμανε πως «το κρίσι
μο ερώτημα είναι τι άλλο πρέπει να 
γίνει, προκειμένου η κυβέρνηση να 
συνειδητοποιήσει την ανάγκη να ενι- 
σχύσει το ΕΣΥ με μόνιμες προσλή
ψεις γιατρών και νοσηλευτών και να 
επιτάξει τα ιδιωτικά νοσηλευτήρια».

Την επέκρινε ότι «ανακοίνωσε 
στο “και πέντε” την επίταξη ιδιωτών 
γιατρών και πάλι όμως χωρίς σχέ
διο, χωρίς σχέδιο για το αν υπάρ
χουν αυτές οι ειδικότητες, πού και 
πώς θα καλύψει τις πραγματικές ανά
γκες». Όπως υπογράμμισε, «το μεγά
λο ερώτημα είναι αν αυτοί οι 200 για
τροί που προσπαθούν τώρα να επι
τάξουν, δεν μπορούσαν όλο αυτό το

διάστημα -ένας χρόνος έχει περάσει- 
να γίνουν προσλήψεις στις συγκε
κριμένες ειδικότητες, παρά τρέχουν 
τώρα χωρίς σχέδιο να επιτάξουν 
200 γιατρούς;».

Ο κ. Τσίπρας σχολίασε ότι δεν 
μπορεί να καταλάβει «για ποιο λόγο 
τα ιδιωτικά νοσηλευτήρια είναι Covid 
free». «Δίπλα μας, εδώ, είναι το Ερρί
κος Ντυνάν, ένα μεγάλο νοσοκο
μείο που θα μπορούσε να περι- 
θάλψει Covid περιστατικά με πολ
λές κλίνες σε ΜΕΘ, η κυβέρνηση 
όμως επιλέγει να μη συγκρουστεί 
με τα μεγάλα συμφέροντα στον χώρο 
της Υγείας και όταν κάποιες μικρές 
μονάδες επιτάσσονται, επιτάσσο
νται με διπλάσιο νοσήλιο, κάνο
ντας δώρο -ουσιαστικά- στην ιδιω
τική πρωτοβουλία και όχι αναγκά- 
ζοντάς τη να βάλει πλάτη σ’ αυτήν 
την κρίσιμη στιγμή», ανέφερε. 
Τέλος, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ 
σημείωσε ότι «σε μια δύσκολη στιγ
μή όλοι πρέπει να βάλουν πλάτη, είτε 
αφορά ιδιώτες κλινικάρχες είτε ιδιώ
τες γιατρούς, και η κυβέρνηση οφεί
λει να έχει σχέδιο και να ενισχύσει 
έστω και στο “και πέντε” το ΕΣΥ».
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1  Σταματά να δέχεται ασθενείς το θριάσιο νοσοκομείο
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

196.5 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΚΠΕΜΠΕΙ SOS Η ΑΤΤΙΚΗ
Σταματά να δέχεται 
ασθενεί^ το θριάσιο
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1  Σταματά να δέχεται ασθενείς το θριάσιο νοσοκομείο
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

«ΓΟΝΑΤΙΖΟΥΝ» ΤΑ ΝΟΙΟΚΟΜΕΙΑ ΠΝΝ ΑΤΤΙΚΗ
Σταματά να δέχεται ασθενείς το θριάσιο νοσοκομείο
ΤΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ms Αττικήε ασφυκτιούν, λόγω ms 
«εκχόξευσηε» των εισαγωγών ασθενών με κορωνο- 
ϊό, αλλά και του αριθμού των διασωληνωμένων που 
αυξάνονται συνεχώε. Σύμφωνα με τα όσα μετέδωσε 
το κεντρικό δελτίο ειδήσεων του OPEN, το θριάσιο 
σταμάτησε να δέχεται ασθενείε στο τμήμα επειγόντων 
περιστατικών, την ώρα που οριακή είναι η κατάσταση 
και στα άλλα νοσοκομεία τηε ηρωτεύουσαε. Οι ειδι
κοί δεν αναμένουν την κορύφωση του τρίτου επιδημι
κού κύματοε πριν από το τέλοε Μαρτίου, προδιαγρά- 
φονταε έναν δραματικό Απρίλιο για το σύστημα υγεί- 
αε. Σύμφωνα με τα προγνωστικά μοντέλα, οι διααω-

ληνωμένοι μέσα στο πρώτο 1 δνθήμερο του επόμενου 
μήνα μπορεί να αγγίξουν τουε 1.000, με το μεγαλύτε
ρο βάροε να πέφτει στην Αττική - αριθμόε που προκα- 
λεί τρόμο, θέτονταε ταυτόχρονα σε «κόκκινο συνα
γερμό» τιε υγειονομικέε αρχέε. Οι επιστήμονεε που 
παρακολουθούν την ροή των ασθενών προε τα νοσο
κομεία αλλά και οι αρμόδιοι στο υπουργείο Υγείαε δεν 
κρύβουν την έντονη ανησυχώ τουε. Γνωρίζουν πωε το 
κύμα των ασθενών που φτάνει αυτό το διάστημα στα 
νοσοκομεία με σοβαρά συμπτώματα τηε νόσου, έχει 
μολυνθεί την πρώτη εβδομάδα του Μαρτίου. Ποσο
στό 10-1 5% όσων μολύνονται, εκδηλώνουν σοβαρή

νόσο covid-19 και χρειάζεται να εισαχθούν σε νοσο
κομείο, ενώ το 5-7% αυτών θα χρειαστεί νοσηλεία σε 
ΜΕΘ. Τα νέα εργαστηριακά επιβεβαιωμένα κρούσματα 
τηε νόσου που καταγράφηκαν τιε τελευταίεε 24 ώρεε 
είναι 1.707, εκ των οποίων 21 εντοπίστηκαν κατόπιν 
ελέγχων στιε πύλεε εισόδου τηε χώραε. Ο συνολικόε 
αριθμόε των κρουσμάτων ανέρχεται σε 23Θ.830 (ημε
ρήσια μεταβολή +0.7%), έκτων οποίων 51.5% άνδρεε. 
Με βάση τα επιβεβαιωμένα κρούσματα των τελευταί
ων 7 ημερών. 79 θεωρούνται σχετιζόμενα με ταξίδι 
από το εξωτερικό και 3.075 είναι σχετιζόμενα με ήδη 
γνωστό κρούσμα.
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1  Καθημερινή η αναμέτρηση με τις τραγικές ελλείψεις
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

494.62 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Καθημερινή η αναμέτρηση 
με τις τραγικές ελλείψεις

Μ
ετά από ένα χρόνο πανδημίας, η κα
τάσταση στο δημόσιο σύστημα Υγεί
ας χειροτερεύει αντί να βελτιώνεται:

Το ελάχιστο προσωπικό δίνει μάχες 
με αυταπάρνηση, παρά τις ελλείψεις ακό
μα και σε στοιχειώδη μέσα, οι ασθενείς και 
οι συνοδοί τους προσπαθούν να βρουν στη
ρίγματα όπως όπως για να περάσουν την πε- 
ριπέτειά τους, ενώ πλέον όλο και πληθαίνουν 
περιστατικά που φέρνουν στην επιφάνεια τα 
αποτελέσματα της μετατροπής του συστή
ματος Υγείας σε μιας νόσου. Μερικά τέτοια 
περιστατικά καταγράφουμε σήμερα, τα ο
ποία μόνο «μεμονωμένα» δεν είναι.

Οταν οι συνοδοί γίνονται 
...εντατικολόγοι

Ο Μπάμπης, αυτοαπασχολούμενος στον 
κλάδο του αλουμινίου, μεταφέρει με επι
στολή του στην Ενωση Βιοτεχνών Μετάλλου 
Αττικής τα όσα έζησε στο πλάι του 73χρονου πατέρα 
του, ασθενούς με αρκετά υποκείμενα νοσήματα, που 
χρειάστηκε να νοσηλευτεί τον περασμένο Φλεβάρη: 
«Μετά από ραντεβού με θωρακοχειρουργό του Νο
σοκομείου "Σωτηρία" κανονίστηκε χειρουργείο στον 
πνεύμονα το συντομότερο λόγω σοβαρότητας. Με με
ρικές αναβολές λόγω του αυξημένου φόρτου στο νο
σοκομείο και του λιγοστού προσωπικού, το χειρουρ
γείο εντέλει γίνεται (...)

Τη δεύτερη μέρα μετά εμφανίζονται κάποιες επι
πλοκές στο αναπνευστικό, οι οποίες όλο και χειρο
τερεύουν. Οι γιατροί και το νοσηλευτικό προσωπικό 
(...) κάνουν ό,τι περνάει από το χέρι τους, μου ανακοι
νώνουν ότι ο πατέρας μου χρειάζεται άμεση διασω
λήνωση και καταστολή, αλλά δυστυχώς δεν υπάρχει 
διαθέσιμο κρεβάτι ΜΕΘ πουθενά στην Αττική. Για να 
είμαστε ακριβείς και επειδή έχει σημασία, κρεβάτια 
ΜΕΘ υπάρχουν και στην ίδια την κλινική, προσωπικό 
δεν υπάρχει να τα στελεχώσει αφού τους έχουν στεί
λει να καλύψουν τις ΜΕΘ για COVID-19 καθιστώντας 
τα πρακτικά νοσοκομεία μιας νόσου.

Αποφασίζεται λοιπόν με ό,τι ρίσκο έχει αυτό να γί
νει η διασωλήνωση και να παραμείνει στον κοινό θά
λαμο που βρισκόταν. Μετά την επιτυχημένη διασω
λήνωση (καθαρά και μόνο λόγω της άριστης κατάρτι
σης και αυτοθυσίας του λιγοστού προσωπικού), ενη
μερώθηκα ότι ο πατέρας μου χρειαζόταν επιτήρηση 
επί 24ώρου βάσεως και αφού δεν υπάρχει προσωπικό 
θα έπρεπε να μείνω εγώ να τον παρακολουθώ και 
να ελέγχω τα μηχανήματα, τα μόνιτορ κ.τ.λ. Μάλι
στα μου έγινε και μια γρήγορη εκπαίδευση για να 
μπορώ να τα διαβάζω!

Η εξέλιξη στην περίπτωσή μου ήταν θετική και ε- 
ντέλει τα κατάφερε, κάτι που όμως, όπως έλεγαν και 
οι γιατροί, δεν ήταν καθόλου δεδομένο. Εκατοντάδες 
ασθενείς με καρκίνο, πολυτραυματίες από τροχαία, με 
άλλες σοβαρές ή λιγότερο σοβαρές ασθένειες καθη
μερινά βασίζουν τη ζωή τους στην υπερπροσπάθεια 
και την αυτοθυσία των νοσοκομειακών γιατρών, του 
νοσηλευτικού και λοιπού προσωπικού. Η δίκιά μου πε
ριπέτεια ευτυχώς είχε αίσιο τέλος, υπάρχουν όμως ε
κατοντάδες ακόμα που δεν έχουν».

Μια «τυπική.....διακομιδή
Στη Λέρο, υπέρβαρη ασθενής με βαριά πνευμονία 

από Covid έπρεπε να διακομιστεί και να διασωληνω- 
θεί στο Νοσοκομείο Σάμου, καθώς στο Νοσοκομείο 
Λέρου δεν λειτουργεί - όπως ποτέ άλλωστε - ούτε έ
να κρεβάτι ΜΕΘ. Το ΕΚΑΒ στέλνει γραπτή απάντη
ση προς τους γιατρούς του νοσοκομείου ότι αδυνατεί 
να μεταφέρει ασθενή με εναέριο μέσο, γιατί «δεν έ
χει προβλεφθεί μεταφορά υπέρβαρου ασθενή Covid» 
(!) (δεν διαθέτει κάψουλα αρνητικής πίεσης για υπέρ
βαρους, παρότι ανήκουν στις ομάδες υψηλού κινδύ
νου) και η Πολεμική Αεροπορία δεν κάνει διακομιδές 
Covid χωρίς κάψουλα.

Με την κατάσταση της ασθενούς να επιδεινώνεται 
οι γιατροί της Λέρου προχώρησαν στη διασωλήνωση. 
Αναγκαστικά η διακομιδή της έγινε προς τη Σάμο (α
πόσταση 50 ναυτικά μιλιά) με το πλωτό «ασθενοφόρο 
του ΕΚΑΒ», το οποίο είχε φτάσει στο νησί με τυμπα
νοκρουσίες πριν από ένα χρόνο και από τότε σαπίζει 
στο λιμάνι αφού δεν έχει στελεχωθεί με το αναγκαίο

εξειδικευμένο προσωπικό ούτε με τον α- 
παιτούμενο εξοπλισμό.

Χωρίς κάψουλα αρνητικής πίεσης, η δι- 
ασωληνωμένη, με φορητό αναπνευστήρα, 
συνοδεία γιατρών από το Νοσοκομείο της 
Λέρου, σε αντίξοες καιρικές συνθήκες, ξε
κινούν το ταξίδι για τη ΜΕΘ στο Νοσοκο
μείο Σάμου.

Κατά τη διάρκεια του ταξιδιού, η μπα
ταρία ίου φορητού αναπνευστήρα απο
φορτίζεται, χωρίς μάλιστα να υπάρχει δεύ
τερος! Οι γιατροί είχαν μεταφέρει δύο φι
άλες οξυγόνου από τις αποθήκες του νο
σοκομείου κι εν μέσω φουρτούνας έπρε
πε να κάνουν πατέντες, καθώς δεν υπήρ
χε συμβατότητα μεταξύ φιάλης και σωλή
να (για να δοθεί το οξυγόνο στον αναπνευ
στήρα). Μετά από δυόμισι ώρες ταξίδι, οι 
γιατροί που συνόδευαν την ασθενή έφτα
σαν στη Σάμο με σκισμένες και τρυπημέ- 
νες στολές στην αγωνιώδη προσπάθεια να 

κρατήσουν ζωντανή την ασθενή, με κίνδυνο να μολυν- 
θούν και οι ίδιοι. Η συγκεκριμένη ασθενής μετά τις η
ρωικές προσπάθειες των γιατρών νοσηλεύεται διασω- 
ληνωμένη στο Νοσοκομείο της Σάμου.

Στο Κέντρο Υγείας Πάτμου, πριν από 20 μέρες, 
φτάνει ασθενής με βαριά πνευμονία (non Covid) που 
έχρηζε διασωλήνωσης, αλλά στο ΚΥ υπηρετούν μό
νο δύο γιατροί, κανείς αναισθησιολόγος. Ωστόσο, το 
ελικόπτερο που χρησιμοποιεί το ΕΚΑΒ ήταν σε υπη
ρεσιακή αποστολή του στρατού και η μοναδική για
τρός που εφημέρευε ήταν άρρωστη. Η πρόταση για 
διακομιδή με πλωτό μέσο κρίθηκε επισφαλής, αφού 
«ο ασθενής δεν θα άντεχε τρεις ώρες ταξίδι με σκα- 
φάκι, μέσα στη φουρτούνα». Μετά τις επίμονες οχλή
σεις των γιατρών στάλθηκε ελικόπτερο από τη Λήμνο 
για το Νοσοκομείο Σάμου, με έναν από τους δύο για
τρούς του ΚΥ.

«Αυτές είναι οι συνθήκες που βιώνουμε καθημερι
νά», αναφέρει σε δήλωσή του στον «Ριζοσπάστη» ο 
Γιώργος Τσουκαλάς, πρόεδρος της ΕΙΘΕΛ (Ενωση Ια
τρών θεραπευτηρίου - Νοσοκομείου Λέρου, Κέντρου 
Υγείας Πάτμου - ΠΠΙ Λειψών & Αγαθονησίου) και συ
νεχίζει: «Αυτό το χάλι εννοεί η κυβέρνηση όταν με ξε- 
διαντροπιά ισχυρίζεται ότι το ΕΣΥ είναι έτοιμο και ενι- 
σχυμένο. Αυτή είναι η κατάσταση, με ένα ΕΚΑΒ υπο
στελεχωμένο σε ανθρώπινο δυναμικό και μέσα, νο
σοκομεία με ελάχιστα ή καθόλου κρεβάτια ΜΕΘ στα 
περισσότερα νησιά, χωρίς γιατρούς βασικών ειδικο
τήτων. Ετσι αντιμετωπίζουν τη ζωή του λαού μας και 
των νησιωτών όλες οι κυβερνήσεις, με υποστελεχω
μένα ΚΥ και νοσοκομεία, με ξεχαρβαλωμένες υπηρε
σίες διακομιδής ασθενών. Γατί θεωρούν την Υγεία του 
λαού μας "κόστος" για το σύστημά τους».
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1  Αλλες αγωνιστικές πρωτοβουλίες
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

34.98 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αλλες αγωνιστικές 
πρωτοβουλίες
• Το Σωματείο Εργαζομένων στο ΠΑ-
ΓΝΗ καλεί αύριο σε σύσκεψη στις 2 το 
μεσημέρι, στην κεντρική είσοδο του νο
σοκομείου τους ειδικευόμενους γιατρούς 
για τα προβλήματα που έχουν προκλη- 
θεί λόγω της πανδημίας.
• Ο Σύλλογος Εργαζομένων του Νοσο
κομείου «Αγιος Σάββας», συνεχίζοντας 
τις αγωνιστικές του κινητοποιήσεις ενά
ντια στην απόλυση του ιατρού και προ
έδρου του Συλλόγου, Κ. Καταραχιά, ορ
γανώνει ανοιχτή συνέντευξη Τύπου αύ
ριο, στις 8.30 π.μ. στην πύλη του «Αγί
ου Σάββα».
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1  «Εμφυλιο$» για ns επιτάξεκ 2
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1907.44
cm²

Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Εμφυλιο$» για ns επιτάξεκ 2
Ζήτηση για 
βουλευτέβ 
γιατρούβ

ΤΟ ΠΡΑΣΙΝΟ φως για την 
απαλλαγή από ία καθήκονιά 
τους των γιατρών βουλευ
τών που θέλουν να συνδρά
μουν το ΕΣΥ ανάβει η Βου
λή. Σύμφωνα με τον πρόεδρο 
της Βουλής Κώστα Τοσούλα, 
χθες το πρωί ειδοποιήθηκαν 
οι επικεφαλής των κοινοβου
λευτικών ομάδων ότι, εφό
σον υπάρχουν ειδικότητες 
γιατρών βουλευτών που ται
ριάζουν με όσες αναζητούν 
τα νοσοκομεία και περιοχές 
που υπάρχουν μεγάλα κενά, 
τότε το ελληνικό Κοινοβού
λιο άμεσα θα απαλλάξει από 
τα καθήκσντά τους όσους επι
θυμούν να βοηθήσουν.

Σύμφωνα με πληροφορί
ες, στην παρούσα φάση της 
υγειονομικής κρίσης οι κοι
νοβουλευτικές ομάδες έχουν 
δώσει το σήμα στους γιατρούς 
βουλευτές κατά μόνας να κά
νουν τη νέα αίτηση προς το 
υπουργείο Υγείας. Ο δε ΓΥΡΙ
ΖΑ εξετάζει να στείλει εκ νέου 
τη λίστα με τους γιατρούς του 
στο ΕΣΥ, προκειμένου να αξι- 
οποιηθούν.

Προβλήματα
Σε κάθε περίπτωση, οι βου
λευτές όλων των κομμάτων 
είναι εν προκειμένω λιγότε
ρο πρόθυμοι, καθώς τον πε
ρασμένο Νοέμβριο, που είχαν 
δηλώσει την πρόθεσή τους να 
συνδράμουν το ΕΣΥ, προκλή- 
θηκαν μείζονα γραφειοκραη- 
κά προβλήματα λόγω των νο
μικών κενών. Υπενθυμίζεται 
όη πέρυσι είχαν δηλώσει εθε
λοντές οι Βασίλης Γιόγιακας, 
Νεοκλής Κρητικός, Χρήστος 
Κέλλας και Κώστας Μπλούχος 
από τη ΝΑ, από τον ΓΥΡΙΖΑ 
οι Ολγα Γεροβασίλη, Ανδρέας 
Ξανθός, Παύλος Πολάκης, Νί
κος Ηγουμενίδης, Κωνσταντί
νος Μάρκου, Ανδρέας Μτχαη- 
λίδης, Γιάννης Μουζάλας, Θα
νάσης Παπαδόπουλος, Μερό- 
πη Τζούφη, από το ΚΙΝΑΑ οι 
Μτχάλης Κστρίνης, Οδυσσέας 
Κωνσταντινόπουλος, Μπαράν 
Μπουρχάν, Ανδρέας Πουλάς, 
Γιώργος Φραγγίδης, από το 
ΚΚΕ ο Γιώργος Λαμπρούλης 
και από την Ελληνική Λύση η 
Μαρία Αθανασίου.

Το μέτρο διχάζει xous δύο μεγάλουε ιατρικούε συλλόγουε, την ώρα που 
στα νοσοκομεία ms χώραε εισήχθησαν 940 ασθενείε Covid σε μόλιε δυο μέρεε

Ε
πειτα από έναν 
χρόνο πανδημίας 
και χωρίς επαρ
κείς προσλήψεις 
στον χώρο της 
Υγείας στη χώρα, η κυβέρνη
ση αποφάσισε χθες το πρωί 

την επίταξη ιδιωτών γιατρών 
ώστε να συνδράμουν στο ΕΣΥ 
στην Αττική. Με απόφαση του 
υπουργού Υγείας, η επίτα
ξη αφορά 206 γιατρούς που 
πρέπει να είναι κάτω των 60 
ετών και να είναι συμβεβλη
μένοι με τον ΕΟΠΥΎ στις ει
δικότητες της Πνευμονολογί- 
ας, της Παθολογίας και της Γε
νικής Ιατρικής στην Περιφέ
ρεια Αττικής.

Η διάρκεια της επίταξης 
είναι για έναν μήνα και οι ιδι
ώτες γιατροί θα κληθούν να 
αναλάβουν καθήκοντα βαθ
μίδας Επιμελητή Β’, σε νο
σοκομεία της 1ης και 2ης 
ΥΠΕ. Προς το παρόν παραμέ
νουν άγνωστα τα κριτήρια με 
τα οποία επελέγησαν οι 206 
γιατροί, ωστόσο ανάμεσα σε 
αυτά που πρέπει να πληρούν 
είναι να είναι εμβολιασμένοι 
και να μην ανήκουν στις ευ
παθείς ομάδες.

Αυτή η απόφαση έρχεται 
στο... και ένα, καθώς τα νοσο
κομεία της Αττικής έχουν γο
νατίσει. Χαρακτηριστικό είναι 
το γεγονός ότι μόνο το Σαβ
βατοκύριακο έγιναν πανελλα
δικά 940 εισαγωγές ασθενών 
με κορονοϊό, ενώ η εικόνα με 
τα ασθενοφόρα να σχηματί
ζουν ουρές στον Ευαγγελισμό 
το βράδυ της Κυριακής δεί
χνει την απελπιστική κατάστα
ση που επικρατεί στα νοσοκο
μεία του λεκανοπεδίου.

Πόλεμοβ συλλόγων
Στο μεταξύ, έχει ξεσπάσει 
υγειονομικός... εμφύλιος με
ταξύ του Πανελλήνιου Ιατρι
κού Συλλόγου και του Ιατρι
κού Συλλόγου Αττικής, κα
θώς ο δεύτερος έχει ταχθεί 
σαφώς με το μέρος του Βασί
λη Κικίλια, την ώρα που ο ΓΠΣ 
αντιδρά. 0 πρόεδρος του ΙΣΑ 
Γιώργος Πατούλης, εμμέσως 
πλην σαφώς, συντάχθηκε με 
την απόφαση του Βασίλη Κι
κίλια, καθώς ήταν μονόδρομος

Βασίλης Κιχλιας, Γιώργος Πατούλης (Ιατρικός Σύλλογος 
Αθηνών)

Αννα Μαστοράκον και Αθανάσιος Εξαδάκτνλος (Πανελλή
νιος Ιατρικός Σύλλογος)

Βολέβ κατά Μαχίμου 
και από Είαδάκτυλο!

ΤΟΠΟ στην... οργή φαίνεται να δίνει ο πρόεδρος 
του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου Αθανάσι
ος Εξαδάκτυλος, μετά την απόφαση για επίταξη 
206 ιδιωτών γιατρών και ης αναδράσεις του ΓΠΣ 
ας τελευταίες ημέρες. 0 κ. Εξαδάκτυλος άφησε 
αιχμές προς το υπουργείο Υγείας, τονίζοντας όα 
«υπήρξαν αστοχίες, αλλά τώρα είναι η ώρα να 
δώσουμε όλοι το “παρών”».

«θα είμαστε όλοι παρόντες χωρίς δεύτερη 
σκέψη. Δεν είναι η κατάλληλη στιγμή για να 
αναλύσουμε αν θα μπορούσαμε να το είχαμε 
αποφύγει, ενδεχομένως να μπορούσαμε» είπε 
ο κ. Εξαδάκτυλος μιλώντας σε τηλεοπτική εκπο
μπή και συμπλήρωσε, αναφερόμενος στην επί
ταξη των υπηρεσιών ιδιωτών γιατρών για την 
ενίσχυση του ΕΣΥ: «Υπήρξαν και κάποιοι χει
ρισμοί που δεν βοήθησαν καθόλου, αλλά αυτή 
είναι η ώρα για να δώσουμε όλοι το “παρών”».

Σε ερώτηση αν οδηγηθήκαμε σε αυτή την 
εξέλιξη λόγω της απροθυμίας των γιατρών ή της 
έλλειψης σχεδιασμού από την κυβέρνηση, ο 
πρόεδρος του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου 
απάντησε όπ δεν υπήρξε απροθυμία των για
τρών, αφήνοντας υπονοούμενα για το Μαξίμου.

«Υπάρχει μια παρεξήγηση. Οι γιατροί που 
καλούνται δεν βρίσκονται σε διακοπές, βρίσκο
νται σε ρόλους και κρατούν Θερμοπύλες και 
έχουμε και θύματα ανάμεσά τους. Υπήρξαν και 
αστοχίες το τελευταίο χρονικό διάστημα σοβα
ρές, αλλά δεν είναι η ώρα γι’ αυτή τη συζήτη
ση. Το σωστό αυτή τη στιγμή,είναι όλοι να δώ
σουμε τη μάχη, που είναι εθνική», απάντησε ο 
κ. Εξαδάκτυλος.

μετά την απογοητευτική αντα
πόκριση μόλις 67 ιδιωτών για
τρών να προσέλθουν εθελονπ- 
κά στο ΕΣΥ.

«Αυτό που έχει τώρα την 
ύψιστη αξία είναι να σωθούν 
ζωές, όλες οι άλλες κουβέ
ντες περιττεύουν. Δεν είναι 
ώρα για κριτικές. 0 ΙΣΑ έκανε 
έως εδώ αυτό που μπορούσε 
για να συνδράμει στο κάλεσμα. 
Δυστυχώς, η συμμετοχή ήταν 
πολύ μικρή. Να πω, όμως, όπ 
η δεξαμενή άντλησης από την 
οποία ψάχναμε τους γιατρούς 
είχε πολλές τρύπες -πάνω από 
18.000 γιατροί έχουν φύγει τα 
τελευταία χρόνια στο εξωτερι
κό. Στον ΙΣΑ, παρ’ όλα αυτά, 
κάναμε έκκληση με κάθε δυ
νατό τρόπο. Και θα συνεχί- 
σουμε. Σε λίγη ώρα έχουμε 
διάσκεψη με πς επιστημονικές 
επιτροπές των παραπάνω ειδι
κοτήτων που επιστρατεύονται, 
σε μια ύστατη προσπάθεια που 
κάνουμε. Μακάρι να προκύψει 
κάπ θετικό. Γίνεται για πρώτη 
φορά στα χρονικά αυτό. 0 κα
θένας να αναλάβει πς ευθύνες 
του τώρα...» ανέφερε σε δηλώ
σεις του ο πρόεδρος του ΙΣΑ

«Κάθετα αντίθετοι»
Στον αντίποδα, την αντίθεσή 
της εξέφρασε η αντιπρόεδρος 
του Πανελλήνιου Ιατρικού 
Συλλόγου Αννα Μαστοράκου.

«Είναι για μας μια θλιβερή 
απόφαση που μας βρίσκει κά
θετα αντίθετους. Αυτοί οι για
τροί που επιστρατεύουν τώ
ρα, θα μπορούσαν να έχουν 
βρεθεί από τις εφεδρείες. Τώ
ρα, 260 γιατροί του ΕΣΥ περ
νούν από τη διαδικασία της 
κρίσης. Γιατί δεν αξιοποιούν 
αυτούς; Αυτοί οι άνθρωποι 
αναμένουν ανακοίνωση πρό
σληψης. Αυτοί που επιστρα
τεύονται, ασχολούνται με πε- 
ρισταυκά Covid και non Covid 
στην κοινότητα, με επισκέψεις 
στα σπίτια, σε κάθε γειτονιά. 
Ποιος θα πάρει την ευθύνη 
για τον πληθυσμό που μέ
νει πίσω χωρίς κάλυψη; Ούτε 
και το θέμα της αστικής ευθύ
νης είναι ακόμα λυμένο. Εί
ναι πρωτόγνωρη η απόφαση 
της επίταξης του ιδιωηκού το
μέα» δήλωσε.
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1  «Εμφυλιο$» για ns επιτάξεκ 2
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

06 γιατρών από την κυβέρνηση
«Κόλαση» ons εφημερϊεβ ms AOnvas!

«ΚΟΛΑΣΗ» ήταν το βράδυ της 
Κυριακής η γενική εφημερία 
για το ιατρικό και νοσηλευτι
κό προσωπικό του νοσοκο
μείου Ευαγγελισμός! Τη δρα
ματική κατάσταση που επι
κρατεί στα νοσοκομεία και 
την τεράστια πίεση του δέχε
ται το Εθνικό Σύστημα Υγείας 
επιβεβαίωσε μια φωτογραφία 
που ανέβασε στην προσωπι
κή σελίδα της στο facebook η 
αναισθησιολόγος του Ευ
αγγελισμού Κωνσταντίνα — 
Ρωμανό.

Σε αυτήν απεικονί
ζονται ασθενοφόρα του 
ΕΚΑΒ να είναι παρατε- 
ταγμένα το ένα πίσω από 
το άλλο στην είσοδο του 
νοσοκομείου, έχοντας, 
προφανώς, μεταφέρει 
πολλούς ασθενείς.

«Γενική εφημερία... Ωρα 
20.30... Αλλες φορές με το 
σούρουπο η ροή περιστατι
κών φθίνει...» ήταν το σχόλιο 
που έκανε για την ανάρτη
σή της η κυρία Ρωμανά, περι- 
γράφοντας με λίγες λέξεις τη 
σκληρή μάχη που βρισκόταν 
σε εξέλιξη στο νοσοκομείο το

βράδυ της Κυριακής. «Ηταν 
εφιαλτική εφημερία για ακό
μα μια φορά. Λειτουργούμε 
σε καθεστώς πολέμου. Η κα
τάσταση στα νοσοκομεία εί
ναι τέτοια που οι ασθενείς 
δεν χωράνε και διακομίζο
νται σε άλλα» δήλωσε σε τη
λεοπτικό σταθμό ο καρδιο
λόγος του «Ευαγγελισμού» 
Γιώργος Φερεντίνος. Οπως 
είπε, κατά τη διάρκεια της

«Ηταν εφιαλτική εφημερία. 
Λειτουργούμε σε καθεστώς 

πολέμου. Η κατάσταση 
στα νοσοκομεία είναι τέτοια 

που οι ασθενείς δεν χωράνε»

γενικής εφημερίας της Κυ
ριακής έγιναν 65 εισαγωγές 
ασθενών με κορονοΐό και 110 
εισαγωγές non covid περι
στατικών, ενώ όλες οι μονά
δες εντατικής θεραπείας του 
νοσοκομείου είναι γεμάτες.

Τη φωτογραφία σχολίασε 
και η πρόεδρος της Ενωσης 
Ιατρών Νοσοκομείων Αθη

νών - Πειραιώς (ΕΙΝΑΠ) Μα- 
τίνα Παγώνη, που επιβεβαί
ωσε μιλώντας στην ΕΡΤ ότι 
παρόμοιες συνθήκες «πολέ
μου» βιώνουν εδώ και δυο 
τρεις εβδομάδες όλα τα νοσο
κομεία. Μάλιστα, προειδοποί
ησε πως η αύξηση νοσηλευ- 
ομένων θα συνεχιστεί και τις 
επόμενες μέρες. Η πρόεδρος 
της ΕΙΝΑΠ έζησε από πρώ
το χέρι μία από τις δυσκολό

τερες εφημερίες το βρά
δυ του Σαββάτου στο νο
σοκομείο «Γεώργιος Γεν- 
νηματάς».

«Βγήκαμε από μια 
εφημερία πολέμου, μπή
καν ράντζα, ενώ στη ΜΕΘ 
είναι κατειλημμένα όλα 
τα κρεβάτια. Υπήρχαν δι- 
ασωληνωμένοι ακόμα και 

σε απλές κλίνες, με παρακο
λούθηση από εντατικολό- 
γους μέχρι να μεταφερθούν 
σε κλίνες ΜΕΘ Covid» ανέ
φερε σε ραδιοφωνική της 
συνέντευξη την Κυριακή, 
όταν τα κρούσματα του ιού 
στη χώρα ήταν 1.514 και ο 
αριθμός των διασωληνωμέ- 
νων είχε φτάσει τους 674.

Στο «κόκκινο» τα νοσοκομεία ms Θεσσαλονίκης
ΣΤΑ ΟΡΙΑ ΤΟΥΣ είναι πλέον οι Μονάδες 
Εντατικής θεραπείας του Νοσοκομείου «Πα- 
πανικολάου», μετά την ολοκλήρωση της εφη
μερίας με νέες εισαγωγές και διασωληνώσεις 
ασθενών. Η εφημερία του «Παπανικολάου» 
ολοκληρώθηκε στις 8 χθες το πρωί με 34 ει
σαγωγές και 26 ασθενείς στη ΜΕΘ. Οι κλίνες 
ΜΕΘ στο νοσοκομείο είναι σε οριακή κατά
σταση, καθώς η Α' ΜΕΘ είναι γεμάτη με 15 
ασθενείς, η ΜΕΘ εγκαυμάτων που είχε ανοί
ξει στην προηγούμενη εφημερία έχει πέντε 
ασθενείς, ενώ από χθες νοσηλεύονται στη 
ΜΕΘ κλινικής αναπνευστικής ανεπάρκειας 
οι υπόλοιποι ασθενείς που χρειάστηκαν δι
ασωλήνωση.

Στις τρεις ΜΕΘ του νοσοκομείου, σύμ
φωνα πάντα με δημοσιογραφικές πληροφο
ρίες, είναι διαθέσιμο ένα κρεβάτι στην κα
θεμιά, την ώρα που 79 ασθενείς νοσηλεύο
νται στις απλές Covid κλινικές. Ωστόσο, δεν 
χρειάστηκε να μετατρέψουν άλλη κλινική σε 
Covid-19 για απλές κλίνες κατά τη διάρκεια 
της εφημερίας. Συνολικά σε απλές κλίνες νο
σηλεύονται 79 άτομα.

Σημειώνεται ότι στα νοσοκομεία της Θεσ
σαλονίκης σταμάτησαν να μεταφέρονται πε
ριστατικά από περιφερειακά νοσοκομεία, κα
θώς έχουν ανοίξει κλινικές τους, ενώ ση

μαντική θετική εξέλιξη είναι ότι άρχισε η 
λειτουργία των εξωτερικών ιατρείων με δυ
ναμικότητα στο 40%.

Υψωσαν τη γαλανόλευκη
Στα αξιοσημείωτα εν όψει της εθνικής επε
τείου, αυτό που συνέβη στο Μποδοσάκειο 
Νοσοκομείο Πτολεμαΐδας, όπου ένας πολί
της, ο οποίος θέλησε να κρατήσει την ανω
νυμία του, πρόσφερε μια τεράστια ελληνική 
σημαία και αυτή τοποθετήθηκε από την τε
χνική υπηρεσία του νοσηλευτικού ιδρύμα
τος στην πρόσοψη του νοσοκομείου.

Οπως γράφει χαρακτηριστικά ο διοικη
τής του νοσοκομείου Σταύρος Παπασωτηρί- 
ου: «Τιμούμε την 25η Μαρτίου 1821 και τα 
200 χρόνια από την Ελληνική Επανάστα
ση. Ευχαριστούμε τον πολίτη που θέλησε 
να κρατήσει την ανωνυμία του για την προ
σφορά της σημαίας καθώς και την τεχνική 
υπηρεσία που φρόντισε άμεσα για την το
ποθέτησή της».

Πέρα από τα προβλήματα που αντιμετω
πίζει το νοσοκομείο με τις συνεχείς επισκέ
ψεις ασθενών με Covid, οι άνθρωποι της δι
οίκησης και οι γιατροί πήραν τα συγχαρη
τήρια των πολιτών για την τοποθέτηση της 
ελληνικής σημαίας στο κτίριο.

Ηθογραφία που ανέβασε οτο 
facebook η αναισθησιολόγος τον Εν- 

αγγελιαμον Κωνσταντίνα Ρωμανά
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1  ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ Παράσταση διαμαρτυρίας για τη νέα
προσπάθεια τρομοκράτησης νοσοκομειακού γιατρού

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 12 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

105.72 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Παράσταση
διαμαρτυρίας
για τη νέα
προσπάθεια
τρομοκράτησης
νοσοκομειακού
γιατρού

Την κλήση σε απολογία του Α. Σιούλη, 
μέλους του προεδρείου της Ενωσης Νο
σοκομειακών Ιατρών Θεσσαλονίκης (Ε- 
ΝΙΘ), καταδικάζει η Επιτροπή Αγώνα Νο
σοκομειακών Ιατρών Ημαθίας. Δηλώνει 
τη συμπαράστασή της στον διωκόμενο 
συνάδελφο και απευθύνει κάλεσμα αντί
στασης σε όλους τους νοσοκομειακούς 
γιατρούς και το λαό, για να μην περάσει 
η προσπάθεια τρομοκράτησης των ερ
γαζομένων στην οποία συστηματικά ε
πιδίδεται η κυβέρνηση. «Απευθύνουμε 
κάλεσμα συσπείρωσης και απαιτούμε 
ουσιαστικά μέτρα ενίσχυσης του δημό
σιου συστήματος Υγείας, πραγματική ε
πίταξη του ιδιωτικού τομέα», σημειώνει.

θυμίζουμε ότι το Σωματείο Εργαζο
μένων στο ΑΧΕΠΑ, όπου εργάζεται ο Α. 
Σιούλης, προγραμματίζει παράσταση δι
αμαρτυρίας στον διοικητή του νοσοκο
μείου, αύριο Τετάρτη 24/3, στις 9.30 π.μ.

Ο Α. Σιούλης κλήθηκε σε προκαταρ
κτική εξέταση στην Ασφάλεια Θεσσαλο
νίκης, κατόπιν εισαγγελικής παραγγελί
ας που εκδόθηκε μετά από αίτημα του 
διοικητή του Νοσοκομείου ΑΧΕΠΑ για 
δηλώσεις του οι οποίες αφορούσαν στη 
σχεδόν καθημερινή εικόνα που επικρα
τούσε στα νοσοκομεία της Θεσσαλονί
κης, το Νοέμβρη, να ξεκινούν την εφη
μερία τους με ελάχιστα ή και κανένα κε
νό κρεβάτι στις ΜΕΘ.
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1  Απαιτούν την ενίσχυση του ΚΥ Θέρμης
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

63.59 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Απαιτούν 
την ενίσχυση 
του ΚΥ Θέρμης

Αυτοκινητοπορεία πραγματοποίησβν 
το Σάββατο σωματεία και φορείς της Α
νατολικής Θεσσαλονίκης, στο πλαίσιο 
της πολύμορφης δράσης που αναπτύσ
σουν με αίτημα την άμεση ενίσχυση του 
Κέντρου Υγείας θέρμης με προσωπικό, 
εξοπλισμό και υποδομές.

Τα συνθήματα «Ως εδώ, σπάμε τον 
φόβο στην πράξη, παίρνουμε τη ζωή στα 
χέρια μας», «Κάτω από τη μάσκα έχου
με φωνή, τη δυναμώνουμε για ουσιαστι
κή προστασία της υγείας και των δικαιω
μάτων μας» ακούστηκαν στη θέρμη και 
στα χωριά των Βασιλικών.

Στην πρωτοβουλία συμμετείχαν μέλη 
του Αγροτοκτηνοτροφικού Συλλόγου Α
νατολικής Θεσσαλονίκης, της Ομάδας Γυ
ναικών θέρμης, του Σωματείου Συνταξι
ούχων ΙΚΑ, του ΣΕΤΗΠ, του Σωματείου 
Ιδιωτικών Υπαλλήλων και του Συλλόγου 
Εργαζομένων OTA Ν. Θεσσαλονίκης.

Την Κυριακή, πραγματοποιήθηκε με ε
πιτυχία και διαδικτυακή συνάντηση, μέ
σα από την οποία αναδείχθηκε η ανάγκη 
συνέχισης και κλιμάκωσης της δράσης 
το επόμενο διάστημα.
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1  Στα κάγκελα για τα τεστ οι φαρμακοποιοί
Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

972.54 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Το μπάχαϋο συνεχίζειαι

Αποζημίωση 50 λεπτά για κάθε self test στα φαρμακεία. 
Προειδοποιήσει για ουρέε και... διασπορά στα καταστήματα

Στα κάγκελα για τα 
τεστ οι φαρμακοποιοί

Η κυβέρνηση διά 
του ΕΟΔΥ ήθελε να 

παραγγείλει πριν από 
μερικέε εβδομάδεε 5 

εκατομμύρια ράπιντ τεστ, 
αφού εξαντλήθηκαν 

αυτά τα οποία προήλθαν, 
μεταξύ άλλων, από μια 
δωρεά που είχε πάρει 
το καλοκαίρι από τον 

εφοπλιστή Θανάση 
Μαρτίνο.

Στο «πόδι», xiopis προετοιμασία, 
καταγγέλλουν οι φαρμακοποιοί 
nus έγινε π κυβερνητική εξαγγελία 
για τα ατομικά τεστ, που βάσει των 
ανακοινώσεων θα δίνονται από τα 
φαρμακεία δωρεάν (ένα σε κάθε 
πολίτη ανά εβδομάδα), αλλά onus 
φαίνεται το δωρεάν θα κοστίζει κανά 
15άρι ευρώ.
Οι φαρμακοποιοί, που δηλώνουν πωε έχουν 
πλήρη άγνοια για τουε κυβερνητικούε σχεδια- 
σμούε, τονίζουν πωε πρόκειται για ένα δύσκο
λο στην υλοποίησή του σχέδιο και εμφανίζο
νται ιδιαίτερα ενοχλημένοι από το γεγονόε πωε 
ούτε ενημερώθηκαν, αλλά ούτε και ζητήθηκε η 
γνώμη τουε για τη συνδρομή τουε.

Προϋποθέσει
Ο πρόεδροε του Φαρμακευτικού Συλλόγου 
Αθηνών, Κώσταε Λουράντοε, θέτει σοβαρά 
ζητήματα διανομήε, ευθύνηε αλλά και ασφά- 
λειαε η επίλυση των οποίων είναι προϋπόθεση 
ώστε τα δωρεάν για τουε πολίτεε «self test» 
να «μπουν» στα φαρμακεία.
■ «Μέσω ποιαε διαδικασίαε θα γίνεται η προ
μήθεια των self tests από τα φαρμακεία;
■ Ποιοε θα ορίσει τιε ποσότητεε που θα λάβει 
το κάθε φαρμακείο; Και ακόμα, αυτά θα απο- 
γράφονταί; θα κρατάμε απογραφικό στοιχείο 
ώστε να ξέρουμε πού διατίθενται; θα μαε γίνει 
έλεγχοε σε δεύτερο χρόνο αν χάθηκε κάποιο; 
Ποια θα είναι η ευθύνη μαε πάνω σε αυτό;»

Ο υφυπουργόε παρά τω πρωθυπουργώ, θε- 
όδωροε Λιβάνισε, είπε ότι όποιοε πολίτηε θέ
λει, θα μπορεί να ζητά από τον φαρμακοποιό να 
του κάνει το τεστ αντί ενόε αντιτίμου 2-3 ευρώ, 
αλλά ο Λουράντοε θέτει κι άλλα ζητήματα που 
πρέπει να λυθούν: «θα μπαίνει ο πελάτηε στο 
φαρμακείο με τη μάσκα, θα βγάζει τη μάσκα για

Οι βασικοί 
προμηθευιέε του 
κράτουε στα τεστ 

μέχρι τώρα είναι οι 
εταιρείεε Abbot και 
Roche, οι οποίεε και 

είχαν ενημερώσει 
ότι διαθέτουν ράπιντ 
τεστ σε αφθονία και 

ότι θα μπορούσαν 
να προμηθεύσουν το 

κράτοε εφόσον τα 
παραγγείλει..

να του πάρουμε δείγμα. Για να προκύψει απο
τέλεσμα, το άτομο αυτό θα πρέπει να περιμέ
νει 15 λεπτά και μάλιστα στο εσωτερικό του 
φαρμακείου αν οι καιρικέε συνθήκεε δεν εί
ναι καλέε. Αν το άτομο είναι θετικό στον ιό, θα 
έχει ήδη μολύνει τον χώρο. Συνεπώε, διενέρ
γεια τεστ στο φαρμακείο δεν μπορεί να γίνει. Σε 
περίπτωση που το τεστ αποδειχθεί ότι έβγαλε 
ψευδώε αρνητικό αποτέλεσμα, τί ευθύνη έχει 
ο φαρμακοποιόε;»

Τί γίνεται με το αντίτιμο
Παρά τα σοβαρά αυτά ζητήματα προε επίλυ
ση, η δημόσια συζήτηση το πρωινό τηε Δευτέ- 
ραε κινήθηκε γύρω από το αντίτιμο 30-50 λε
πτών του ευρώ που ζητούν οι φαρμακοποιοί 
για να καλύψουν τιε εργατοώρεε διανομήε των 
self tests και τήρησηε των σχετικών αρχείων. 
Πάντωε, στην υπόλοιπη Ευρώπη τα τεστ αυτά 
χρεώνονται περίπου στα 10 ευρώ, με την κυ
βέρνηση να διαμηνύει, μέχρι στιγμήε, ότι θα εί
ναι δωρεάν. Ωστόσο, παράλληλα με τη δωρε
άν διάθεση -αν αυτή γίνει- είναι δεδομένο ότι 
θα ανοίξει και η δυνατότητα προμήθειαε ατο
μικών τεστ μέσω των φαρμακείων στιε τιμέε 
που θα προκόψουν στο πλαίσιο τηε ελεύθερηε 
αγοράε.

Βήμα - βήμα π διαδικασία 
για το ρινικό τεστ
■ Μέσα στο κουτί υπάρχει μια μπατονέτα και 
ένα δοχείο με υγρό.
■ Παίρνουμε την μπατονέτα, τη βάζουμε σε 
κάθε ρουθούνι 7 δευτερόλεπτα και το γυρνάμε 
όσο πιο πολύ μπορούμε.
■ Παίρνουμε την μπατονέτα και τη βάζουμε στο 
υγρό (έχει 1 εκατοστό υγρό μέσα).
■ Πιέζουμε το δοχείο 10 με 15 φορέε για να πε
ράσει το επίχρισμα στο υγρό, βγάζουμε την μπα
τονέτα, κλείνουμε το καπάκι και βάζουμε τρειε 
σταγόνεε από το υγρό στην πλαστική κασέτα και 
σε 15 λεπτά θα γνωρίζουμε αν είμαστε θετικοί 
ή όχι.
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Γιατί προκαλεί εγκεφαλιι^ θρομβώσεκ το AstraZeneca;
Οι εμβολιασμοί με το εμβόλιο τηε βρετανοσουηδικήε φαρμακοβιομηχανίαε AstraZeneca άρχισαν και πάλι σε ορι- 
σμένεε χώρεε. Μάλιστα οι πρωθυπουργοί τηε Βρετανίαε και τηε Γαλλίαε, θέλονταε να επαναφέρουν την εμπιστο
σύνη των πολιτών τουε, εμβολιάστηκαν κιόλαε, αφότου ο Ευρωπαϊκόε Οργανισμόε Φαρμάκων ΕΜΑ έδωσε το 
«πράσινο φωε» χωρίε όμωε να διαφωτίσει, εάν τα λίγα περιστατικά θρομβώσεων στον εγκέφαλο σχετίζονται με 
το εμβόλιο. Γερμανοί ερευνητέε φαίνεται ότι εντόπισαν έναν συγκεκριμένο μηχανισμό που θα μπορούσε να οδη
γήσει στη δημιουργία θρομβώσεων στα αγγεία του εγκεφάλου. Οι ερευνητέε εξέφρασαν την υπόθεση ότι ο σχη- 
ματισμόε των θρομβώσεων μπορεί να οφείλεται σε αντιγόνα, τα οποία προκαλούνται, λόγω ισχυρήε ανοσοαπό- 
κρισηε στο εμβόλιο, σε θρομβοκύτταρα και τα ενεργοποιούν.

Παρέμβαση εισαγγελέα στο «Δρομοκαίτειο»
Την παρέμβαση εισαγγελέα θα ζητήσει η ΠΟΕΔΗΝ για τη διασπορά του ιού στο 
«Δρομοκαίτειο», όπωε γνωστοποίησε ο πρόεδροε τηε'Ενωσηε, Μιχάληε Γιαννά- 
kos. Ο πρόεδροε τηε ΠΟΕΔΗΝ χαρακτήρισε τη διασπορά ανεξέλεγκτη και ανέφε
ρε πωε δύο ασθενείε έχουν πεθάνει από κορωνοίο, οκτώ κινδυνεύουν νοσηλευ
όμενοι σε νοσοκομεία αναφοράε και 36 ψυχικά ασθενείε εξακολουθούν να νοση
λεύονται στο «Δρομοκαίτειο», το οποίο δεν διαθέτει τα στοιχειώδη. Οι εργαζόμε
νοι προχώρησαν σε κινητοποίηση το πρωί τηε Δευτέραε έξω από το γηροψυχια- 
τρικό τμήμα.
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1  «Μονιμοποιήστε γιατρούε και νοσηϋευτέε του ΕΣΥ»
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

129.15 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Μονιμοποιήστε 
γιατρούε 
και νοσηϋευτέε 
του ΕΣΥ»
ΤΗ ΔΙΚΑΙΩΣΗ ίου βοηθητικού 
και ιατρικού προσωπικού του 
ΕΣΥ με σχέση εργασίας ορισμέ
νου χρόνου με τη μονιμοποίησή 
του ζητούν με ερώτησή τους 
προς τους υπουργούς Υγείας 
και Εργασίας 53 βουλευτές του 
ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. με πρωτοβουλία 
του Γιώργου Κατρούγκαλου.

Στην ερώτηση γίνεται επί
κληση της πρόσφατης προ- 
δικαστικής απόφασης του 
Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου για 
τους εργαζόμενους με συμ
βάσεις ορισμένου χρόνου που 
καλύπτουν πάγιες και διαρκείς 
ανάγκες. Η απόφαση δίνει τη 
δυνατότητα παράκαμψης της 
πρόβλεψης του Συντάγματος 
-άρθρο 103 παρ.8- περί απα
γόρευσης της μετατροπής των 
συμβάσεων ορισμένου χρόνου 
σε αορίστου στον δημόσιο το
μέα. «Η κυβέρνηση οφείλει να 
βάλει φρένο σε αυτή τη διαρκή 
κατάχρηση και εκμετάλλευση 
του βοηθητικού προσωπικού 
προχωρώντας άμεσα σε προ
κηρύξεις νέων θέσεων μόνιμου 
προσωπικού στο ΕΣΥ, προκει- 
μένου να καλυφθούν με στα
θερό τρόπο οι μεγάλες ανάγκες 
σε ανθρώπινο δυναμικό που 
ανέδειξε με ιδιαίτερη ένταση η 
πανδημία» επισημαίνει η ερώ
τηση.
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1  Το ορόσημο του Ιουλίου για την ανοσία
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1260.59
cm²

Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το ορόσημο 
του Ιουλίου 
για την ανοσία
Οι εκτιμήσεις σε Ελλάδα και Ευρώπη 
για την ελαχιστοποίηση των κρουσμάτων
Η πολυπόθητη ανοσία ins ayiAns θα γίνει 
πραγματικότητα στην Ευρώπη τον Ιούλιο, 
δήλωσε χθεε ο επίτροποεΕσωτερικήεΑγο- 
ράε ms Ε.Ε., Τιερί Μπρετόν, καθοριζόταν 
cos συμβολική ημερομηνία επίτευξηε του 
ορόσημου την Ημέρα ms Βαστίλλν, oto 
14 Ιουλίου. Ανάλογε3 είναι οι εκτιμήσει 
του επικεφαλήε του γαλλικού εμβολιαστι- 
κού προγράμματθ3, Αλέν Φισέρ, ο onoios 
θεωρεί ότι η χώρα του θα έχει επιστρέφει 
σε lmnoias μορφήε κανονικότητα το κα

λοκαίρι ή το φθινόπωρο. Στην Ελλάδα, 
σύμφωνα με τον αναπληρωτή καθηγητή 
Πολυτεχνείου Kpmns Γεώργιο Ατσαλάκη 
και τον ερευνητή στο Εργαστήριο Ανάλυ- 
ons Δεδομένων και Πρόβλεψν Βασίλειο 
Τσούμπρη, η ελαχιστοποίηση των κρου
σμάτων θα επέλθει τον Ιούλιο, ωστόσο, 
θα εξαρτηθεί από την πορεία των εμβο
λιασμών και από την τήρηση των στοι
χειωδών μέτρων έωε ότου αυτοί ολοκλη
ρωθούν. Σελ. 4
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1  Το ορόσημο του Ιουλίου για την ανοσία
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Τον Ιούλιο ανοσία της αγέλης στην Ευρώπη
Σύμφωνα με τον Ευρωπαίο επίτροπο Τιερί Μπρετόν - Πόλεμος χαρακωμάτων για τα εμβόλια κατά της COVID-19

χ9 V
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C 0 »

Εξέλιξη ίων κρουσμάτων 
στην Ελλάδα

Κρούσματα

— Πρόβλεψη

— Ανω και κάτω όριο

Ιούλιος 2020 Οκτώβριος 2020

ΠΗΓΗ: Αισαλάκης Γεώργιος, Αναπληρωτής Καθηγητής Πολυτεχνείου Κρήτης

Ιανουάριος 2021 Απρίλιος 2021 Ιούλιος 2021

Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ

ΑΠΟΨΗ

Το τέλος των κυμάτων του κορωνοϊού

Η πολυπόθητη ανοσία ins αγέληε 
πιθανώε να είναι πραγματικότητα 
στην Ευρώπη τον Ιούλιο, δήλω
σε χθεε ο επίτροποε Εσωτερικήε 
Αγοράε τηε Ε.Ε. Τιερί Μπρετόν, 
καθορίζονταε ωε συμβολική ημε
ρομηνία επίτευξηε του ορόσημου 
την Ημέρα τηε Βαστίλληε, εθνική 
γιορτή τηε Γαλλίαε, στιε 14 Ιουλί
ου, επισημαίνονταε την τεράστια 
συμβολή των εμβολιασμών. «Είναι 
η τελική ευθεία, επειδή ξέρουμε 
ότι για να νικήσουμε αυτή την 
πανδημία, μία είναι η λύση: να 
εμβολιαστούμε. Τα εμβόλια έρ
χονται, θα είναι εδώ», διαβεβαίω
σε ο Γάλλοε επίτροποε. «Από τον 
Μάρτιο μέχρι τον Ιούνιο, θα πα
ραδοθούν 300-350 εκατομμύρια 
δόσειε του εμβολίου» και οι παρα- 
δόσειε θα αυξάνονται κάθε μήνα: 
60 εκατομμύρια δόσειε τον Μάρ
τιο, 100 εκατομμύρια τον Απρίλιο, 
120 τον Μάιο.

Περίπου στο ίδιο χρονοδιά
γραμμα εντάσσονται και οι εκτι- 
μήσειε του επικεφαλήε του γαλλι
κού εμβολιαστικού προγράμματοε 
Αλέν Φισέρ, ο οποίοε θεωρεί ότι

Ο Ρώσος πρόεδρος 
συνομίλησε τηλεφωνικά 
και με τον πρόεδρο 
του Ευρωπαϊκού 
Συμβουλίου για την 
πιθανή μελλοντική 
χρήση του ρωσικού 
εμβολίου, όπως ανακοί
νωσε το Κρεμλίνο.

η χώρα του θα έχει επιστρέφει σε 
κάποιαε μορφήε κανονικότητα το 
καλοκαίρι ή το αργότερο το φθι
νόπωρο, χάρη στην επιτάχυνση 
των εμβολιασμών.

Σε μια αποστροφή του λόγου 
του ο επίτροποε Μπρετόν δήλω
σε ότι η Ε.Ε. «δεν έχει καμία ανά
γκη το ρωσικό εμβόλιο Sputnik V» 
καθώε μπορεί να υπερκαλύψει τιε 
εμβολιαστικέε τηε ανόγκεε με την 
ευρωπαϊκή παραγωγή. Ο Ρώσοε 
πρόεδροε Πούτιν, που σήμερα θα 
εμβολιαστεί με το ρωσικό εμβό
λιο, κατήγγειλε την τοποθέτηση 
Μπρετόν ωε «παράδοξη» και προ
σέθεσε ότι «δεν πρόκειται να εξα
ναγκάσουμε κανέναν σε τίποτα. 
Ομωε, αυτοί οι άνθρωποι ποιουε 
προστατεύουν: τα συμφέροντα 
των φαρμακοβιομηχανιών ή των 
Ευρωπαίων πολιτών;».

Χθεε ο Ρώσοε πρόεδροε συνο
μίλησε τηλεφωνικά με τον πρόε
δρο του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου 
Σαρλ Μισέλ για την πιθανή μελλο
ντική χρήση του ρωσικού εμβο
λίου, όπωε ανακοίνωσε το Κρεμ
λίνο. Ο Βλαντιμίρ Πούτιν τόνισε 
ότι η Μόσχα είναι έτοιμη να συ
νεργαστεί με την Ε.Ε., παρά τιε μη 
ικανοποιητικέε σχέσειε των δύο 
εξαιτίαε των συγκρουσιακών και 
μη εποικοδομητικών ευρωπαϊκών 
πολιτικών τηε.

Για τα εμβόλια συζήτησαν και 
ο πρωθυπουργόε τηε Βρετανί- 
αε Μπόριε Τζόνσον, η Γερμανί
δα καγκελάριοε Αγκελα Μέρκελ 
και ο Γάλλοε πρόεδροε Εμανουέλ 
Μακράν, σε μια κοινή προσπά
θεια αποκλιμάκωσηε τηε έντασηε 
που πυροδότησαν οι δηλώσειε τηε 
προέδρου τηε Ευρωπαϊκήε Επι- 
τροπήε Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν 
για πιθανή απαγόρευση εξαγωγήε 
εμβολιαστικών δόσεων από την 
A8traZeneca στη Βρετανία, εφό
σον δεν τηρήσει τιε συμφωνίεε 
παράδοσηε που έχει με την Ε.Ε. 
Ο Μπόριε Τζόνσον, μάλιστα, αρ
γότερα απηύθυνε έκκληση για δι
εθνή συνεργασία στην παραγωγή 
των εμβολίων, επισημαίνονταε ότι 
το τρίτο κύμα τηε πανδημίαε που 
τώρα μαστίζει την Ευρώπη είναι 
αναπόφευκτο να φτάσει και στη 
Βρετανία.

Σχη Γερμανία
Παράταση του μερικού λοκντά- 

ουν μέχρι τιε 18 Απριλίου αποφά
σισε χθεε η Γερμανία με κλείσιμο 
λιανεμπορίου, μουσείων και γκαλε- 
ρί, ενώ επί τάπητοε βρίσκεται και 
η λειτουργία των σχολείων. Ωστό
σο, σύμφωνα με έγγραφο τηε ομο- 
σπονδιακήε κυβέρνησηε όπωε και 
των κυβερνήσεων των κρατιδίων, 
που έχει στα χέρια τηε η γερμανική 
εφημερίδα Handeteblatt, οι οικογε- 
νειακέε συναθροίσειε αναμένεται 
να επιτραπούν κατά τη διάρκεια 
των εορτών του Πάσχα, με τέσ
σερα επιπλέον άτομα και παιδιά 
άνω των 14 ετών, κάτι που δεν εί
χε γίνει πέρυσι. Αρωμα σκανδάλου 
πλανάται στη χώρα, με επίκεντρο 
τον υπουργό Υγείαε Γενε Σπαν. Το 
γερμανικό υπουργείο Υγείαε τον 
Απρίλιο αγόρασε μάσκεε, με κό- 
στοε 909,452 ευρώ, από την εται
ρεία Hubert Burda Media GmbH, 
όπου υψηλόβαθμο στέλεχοε είναι 
ο σύζυγοε του υπουργού, Ντάνιελ 
Φούνκε.

Τέλοε, στην Ουγγαρία ο Ελε- 
γκτικόε Φορέαε Φαρμάκων (OGYEI) 
ενέκρινε τη χρήση ακόμη ενόε 
κινεζικού εμβολίου, τηε εταιρεί- 
αε CanShino, αλλά και του ινδι
κού αντιγράφου του εμβολίου τηε 
A8traZeneca, Οονίεήίείά.

Κλινική μελέτη
Ιδιαιτέρωε ενθαρρυντικά είναι 

τα νέα από την ολοκλήρωση τηε 
μεγαλύτερηε κλινικήε μελέτηε 
του εμβολίου τηε ΑεΐταΖθηεοα 
που εκπονήθηκε στιε ΗΠΑ, στη 
Χιλή και στο Περού, όπωε ανα
κοίνωσε χθεε η φαρμακοβιομη
χανία. Το εμβόλιο είναι αποτε
λεσματικό στην αποτροπή των 
ασυμπτωματικών λοιμώξεων κα
τά 79%, ενώ είναι ολοκληρωτικά 
αποτελεσματικό στην αποτροπή 
των πολύ βαριών συμπτωμάτων 
τηε COVID-19 και τηε ανάγκηε 
νοσηλείαε. Επίσηε, η εταιρεία επι
σημαίνει ότι η χρήση του είναι 
ασφαλήε και δεν διαπιστώθηκε 
αυξημένοε κίνδυνοε για την εμ
φάνιση θρόμβωσηε.

REUTERS, Α.Ρ.

Των ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΑΤΣΑΛΑΚΗ* 
και ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ ΤΣΟΥΜΠΡΗ**

Συνήθως ένα κύμα κρουσμάτων 
εξαλείφεται μετά τη λήψη των 
κατάλληλων μέτρων προστασί- 
αε τηε κοινότηταε και εφόσον 
βέβαια υπάρχει καθολική τήρη
ση των μέτρων. Οι βασικοί λό
γοι για να αρχίσει η υποχώρηση 
ενόε κύματοε στην περίπτωση 
τηε COVID-19 είναι η φυσιολογι
κή αντίδραση τηε κοινωνίαε με 
τη λήψη μέτρων ατομικήε προ- 
στασίαε και μέτρα ανάσχεσηε 
τηε εξάπλωσηε του ιού. Οπότε, 
τα μέτρα που λαμβάνονται είναι 
μέροε μιαε φυσιολογικήε διαδικα- 
σίαε που επιβαλλόταν να γίνει. Το 
Ιο κύμα, του Μαρτίου του 2020, 
ολοκληρώθηκε ακολουθώνταε μια 
αρμονική καμπανοειδή καμπύλη. 
Τόσο η καταλληλότητα των μέ
τρων όσο και καθολική τουε τή
ρηση εξάλειψαν το πρώτο κύμα 
τηε πανδημίαε.

Το 2ο κύμα του περασμένου 
Αυγούστου, όπωε δείχνει το δι
άγραμμα, δεν εξαλείφθηκε. Λί
γο πριν φτάσει στο τέλοε, ακο
λούθησε το 3ο κύμα, το οποίο 
με εκθετική άνοδο κορυφώθηκε 
στα μέσα του Νοεμβρίου. Από τα 
μέσα Νοεμβρίου ξεκίνησε η κα
θοδική τάση των κρουσμάτων η 
οποία όμωε δεν ολοκληρώθηκε, 
είτε επειδή τα μέτρα δεν ήταν 
κατάλληλα είτε επειδή δεν τηρή-

Η ελαχιστοποίηση 
των κρουσμάτων 
νωρίτερα ή αργότερα 
από τον Ιούλιο 
θα εξαρτηθεί 
από την πορεία 
των εμβολιασμών 
και την τήρηση 
των μέτρων έως ότου 
αυτοί ολοκληρωθούν.
θηκαν σωστά και καθολικά από 
την κοινότητα.

Το αποτέλεσμα ήταν η εμφά
νιση ενόε 4ου κύματοε στα μέσα 
του Ιανουάριου, το οποίο χωρίε 
να έχει την εκθετική άνοδο του 
προηγούμενου κύματοε κατάφε- 
ρε να φτάσει στο ίδιο ύψοε με το 
προηγούμενο κύμα.

Αναλύονταε τα δεδομένα από 
τιε αρχέε Ιουνίου 2020, τα οποία 
περιλαμβάνουν το 2ο και το 3ο 
κύμα, είναι δυνατό να εκτιμή
σουμε τον χρόνο στον οποίο το 
τρέχον 4ο κύμα θα κορυφωθεί και 
θα επιβραδυνθεί ώστε να ακολου
θήσει την πορεία προε τη μεί
ωση των κρουσμάτων σε πολύ 
χαμηλά, διαχειρίσιμα επίπεδα. 
Οι μπλε διακεκομμένεε καμπύ- 
λεε στο σχήμα δείχνουν το εύ- 
ροε που μπορούν να κινηθούν τα

ημερήσια κρούσματα το επόμενο 
διάστημα. Η συνεχόμενη κόκκι
νη καμπύλη δείχνει την εξέλιξη 
των κρουσμάτων του κορωνο- 
ϊού, η οποία υπολογίζεται από 
έναν αλγόριθμο που επεξεργά
ζεται τον αριθμό των ημερήσιων 
κρουσμάτων. Τα δεδομένα υπέ
στησαν επεξεργασία και απεικο
νίστηκαν κατά μήκοε καμπανοει- 
δών καμπύλών που τα ημερήσια 
δεδομένα δημιούργησαν μέχρι 
τιε 20/03/2021.

Η κορύφωση του τρέχοντοε 
κύματοε θα επιτευχθεί στο αρχέε 
του Απριλίου. Η σημαντική ελα- 
χιστοποίηση των κρουσμάτων θα 
επέλθει τον Ιούλιο. Η ελαχιστο- 
ποίηση των κρουσμάτων νωρί
τερα ή αργότερα από τον Ιούλιο 
θα εξαρτηθεί από την πορεία των 
εμβολιασμών και από την τήρη
ση των στοιχειωδών μέτρων έωε 
ότου αυτοί ολοκληρωθούν.

Η τήρηση των αποστάσεων, η 
αποφυγή συνωστισμών και η σω
στή χρήση τηε μάσκαε θα είναι οι 
σημαντικοί παράγοντεε μετά την 
άρση του απαγορευτικού ώστε να 
ελαχιστοποιηθούν τα κρούσματα 
και να μην εμφανιστεί αργότερα 
άλλο κύμα.

Είναι σημαντικό να θυμίσουμε 
την υποδειγματική αντιμετώπιση 
του ιού από την Ιαπωνία, η οποία 
δεν επέβαλε καθόλου απαγορευ
τικό, δεν έκλεισε ούτε θέατρα ού
τε κινηματογράφουε και ούτε την

εστίαση. Αυτό το κατάφερε κυρί- 
ωε επικεντρώνονταε στην ορθή 
χρήση τηε μάσκαε, στην τήρηση 
των αποστάσεων και στην απο
φυγή των συνωστισμών. Βεβαίωε 
έχει μεγάλη σημασία οι πολίτεε 
να προσέλθουν να εμβολιαστούν, 
ώστε ο συνδυασμόε των εμβολί
ων με τη φυσική ανοσία αυτών 
που έχουν προσβληθεί από τον 
ιό να φθάσει στο 70%-75% ώστε 
να επιτευχθεί η ανοσία τηε αγέ- 
ληε κατά τον Νοέμβριο.

Ο μη εμβολιασμόε μέρουε τηε 
κοινότηταε σε κάποιεε γεωγρα- 
φικέε περιοχέε ενδέχεται να συ
ντηρεί τα ημερήσια κρούσματα 
σε υψηλά επίπεδα. Επίσηε, ακό
μα και σε περιοχέε όπου εξαλεί
φθηκε, ο ιόε ενδέχεται να επα
νεμφανιστεί.

Η καθοδική πορεία τηε κόκ- 
κινηε καμπύληε απεικονίζει την 
επιβράβευση των προσπαθειών 
τηε κοινωνίαε για την ανάσχεση 
τηε εξάπλωσηε του ιού. Αποτελεί 
ένα «μονοπάτι» ή έναν «οδηγό» 
που θα μπορεί να χρησιμοποιηθεί 
για να αξιολογηθούν η αποδοτικό- 
τητα των μέτρων αντιμετώπισηε 
τηε πανδημίαε και η αποτελεσμα- 
τικότητα τηε προσπάθειαε που 
καταβάλλει η κοινότητα.

* Αναπληρωτής καθηγητής 
Πολυτεχνείου Κρήτης.
** Ερευνητής στο Εργαστήριο 
Ανάλυσης Δεδομένων και Πρόβλεψης.
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1  1.935 γιατροί, νοσηλευτές και διοικητικοί για δύο
χρόνια στις Τοπικές Ομάδες Υγείας

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 20-21 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1784.1 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΙΤΗΣΕΙΣ ΑΠΟ ΤΙΣ 29 ΜΑΡΤΙΟΥ ΕΩΣ ΤΙΣ 12 ΑΠΡΙΛΙΟΥ

1.935 γιατροί, νοσηλευτές και διοικητικοί για δύο χρ
ΣΟΦΙΑ ΕΜΜΑΝΟΗΛΙΔΟΥ
semmanoilidou@e-typos.com

Ν
έα μεγάλη προκήρυξη 
ανακοίνωσε ίο υπουργείο 
Υγείας προκειμένου να 
επανδρώσει με προσωπικό 
τις Τοπικές Ομάδες Υγείας (ΤΟΜΥ) ίων 
ΔΥΠΕ. Αυτή τη φορά προσλαμβάνει με 

σύμβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου 
ορισμένου χρόνου πλήρους και απο
κλειστικής απασχόλησης διετούς διάρ
κειας, π οποία δύναται να ανανεώνεται 
μέχρι τη λήξη του προγράμματος, συνο
λικά χιλίους εννιακοσίους τριάντα πέντε 
(1.935) υπαλλήλους ως εξής:
> Α’ Κατηγορία Πανεπιστημιακής 
Εκπαίδευσης (ΠΕ), Κλάδων/Ειδικο- 
τήτων: Ιατρών Ειδικότητας Γενικής Ια
τρικής/Γενικής Οικογενειακής Ιατρικής 
ή Παθολογίας/Εσωτερικής Παθολογίας 
και Παιδιατρικής, εννιακοσίων σαράντα 
δύο (942) θέσεων.
I Β’ Κατηγορία Πανεπιστημιακής 
Εκπαίδευσης (ΠΕ), Κλάδων/Ειδι- 
κοτήτων: Νοσηλευτικής, Κοινωνικής 
Εργασίας, Διοικητικού-Οικονομικού 
και Τεχνολογικής Εκπαίδευσης (ΤΕ) 
θέσεις Κλάδου: Επισκεπτών-τριών 
Υγείας, εννιακοσίων ενενήντα τριών 
(993) θέσεων.

Κάθε ΤΟΜΥ αποτελείται από: Τέσσε
ρις (4) ΠΕ Ιατρών ειδικότητας Γενικής 
Ιατρικής/Γενικής Οικογενειακής Ιατρικής 
ήΠαθολογίας/Εσωτερικής Παθολογίας. 
Εναν (1) ΠΕ Ιατρών ειδικότητας Παιδι
ατρικής. Δύο (2) ΠΕ Νοσηλευτικής, εν 
ελλείψει αυτών ΤΕ Νοσηλευτικής και 
εν ελλείψει αυτών ΔΕ Βοηθών Νοση
λευτών. Δύο (2) ΤΕ Επισκεπτών/τριών 
Υγείας. Εναν (1) ΠΕ Κοινωνικής Εργασί
ας (Κοινωνικών Λειτουργών) και εν ελ
λείψει αυτών ΤΕ Κοινωνικής Εργασίας 
(Κοινωνικών Λειτουργών). Δύο (2) ΠΕ 
Διοικητικού/Οικονομικού, εν ελλείψει 
αυτών ΤΕ Διοίκηση Μονάδων Υγείας 
και Πρόνοιας και εν ελλείψει αυτών ΔΕ 
Διοικητικών Γραμματέων.

Προσόντα
Οι υποψήφιοι, για να γίνουν δεκτοί 
στη διαδικασία επιλογής, δεν πρέπει να 
έχουν υπερβεί το 65ο έτος της ηλικίας 
τους. Οι άνδρες μέχρι την ημερομηνία 
λήξης της προθεσμίας υποβολής των 
ηλεκτρονικών αιτήσεων να έχουν εκ
πληρώσει τις στρατιωτικές τους υπο
χρεώσεις ή να έχουν απαλλαγεί νόμιμα 
από αυτές. Δεν απαιτείται εκπλήρωση 
των στρατιωτικών υποχρεώσεων για 
τους πολίτες κράτους της Ευρωπαϊκής 
Ενωσης, για τους οποίους δεν προβλέ- 
πεται στη χώρα τους τέτοια υποχρέωση 
και έχουν πολιτογραφηθεί ως Ελληνες 
πολίτες. Να έχουν την υγεία και τη φυ
σική καταλληλότητα που τους επιτρέπει 
την εκτέλεση των καθηκόντων της ει
δικότητας που επιλέγουν.

Γίνονται δεκτοί οι υποψήφιοι που εί
ναι: α) Ελληνες πολίτες, β) πολίτες των 
άλλων κρατών-μελών της Ευρωπαϊκής

Ενωσης, υπό τους περιορισμούς του 
άρθρου 1 παρ. 1 του Ν. 2431/1996 και 
γ) Βορειοηπειρώτες, Κύπριοι ομογενείς 
και ομογενείς αλλοδαποί που προέρ
χονται από την Κωνσταντινούπολη και 
από τα νησιά Ιμβρο και Τένεδο και ομο
γενείς εξ Αιγύπτου, χωρίς να απαιτείται 
πιστοποιητικό ελληνικής ιθαγένειας, 
υπό την προϋπόθεση ότι η ιδιότητά 
τους ως Ελλήνων, κατά το γένος και 
τη συνείδηση, αποδεικνύεται με άλλους 
τρόπους, σύμφωνα με τα οριζόμενα 
στον δ. 3832/1958, όπως ισχύει.

Για τους υποψηφίους χωρίς ελληνι
κή ιθαγένεια απαιτείται η γνώση της 
ελληνικής γλώσσας σε βαθμό επαρκή 
για την άσκηση των καθηκόντων της 
οικείας ειδικότητας. Για την απόδειξη 
της γνώσης της ελληνικής γλώσσας 
απαιτείται πιστοποιητικό ελληνομά- 
θειας (Ν.241 3/96 άρθρο 10 παρ. 1) 
που χορηγείται από το Κέντρο Ελληνι
κής Γλώσσας: α) Υπουργείο Παιδείας 
και Θρησκευμάτων, Ανδρέα Παπαν- 
δρέου 37, Τ.Κ. 151 80, Αθήνα, τηλ. 
210-3443384 και β) Καραμαούνα 
1, Πλ. Σκρα, Τ.Κ. 551 32, Θεσσαλονί
κη, τηλ. 2310-459101 -5. 06. Να μην

έχουν κώλυμα πρόσληψης, αντίστοι
χα με το κώλυμα διορισμού (άρθρο 8 
Ν. 3528/2007), ούτε κατά το χρόνο 
λήξης της προθεσμίας υποβολής των 
ηλεκτρονικών αιτήσεων ούτε κατά το 
χρόνο υπογραφής της σύμβασης. Να 
κατέχουν τα υποχρεωτικά προσόντα 
(π.χ. πτυχίο, άδεια άσκησης) και τα μη 
υποχρεωτικά, βαθμολογούμενα προ- 
σόντα/ιδιότητες που δηλώνουν στην 
ηλεκτρονική αίτηση- υπεύθυνη δήλω
ση, όπως και τα απαιτούμενα πιστοποι

ητικά αναγνώρισης και ισοτιμίας των 
πτυχίων τους -εφόσον τα τελευταία 
αποκτήθηκαν στην αλλοδαπή-, μέχρι 
την ημερομηνία λήξης της προθεσμίας 
υποβολής της ηλεκτρονικής αιτήσεως 
συμμετοχής.

Δικαιολογηχικά
Μαζί με την αίτηση κάθε υποψήφιος 
θα πρέπει να υποβάλει:
► Εγγραφο Πιστοποίησης Προσωπικών 
Στοιχείων

► Εγγραφο Πιστοποίησης Γνώσης Ε 
ληνικής Γλώσσας (για τους υπόψής 
ους χωρίς ελληνική ιθαγένεια)
► Τίτλους Σπουδών
► Μεταπτυχιακούς Τίτλους (ΠΕ, ΤΕ)
► Αδειες Ασκησης Επαγγέλματος 
Αλλες Επαγγελματικές Αδειες, Βεβ( 
ώσεις-Πιστοποιητικά

Ειδικότερα, για κάθε ειδικότητα ζ 
τούνται επιπροσθέτως:
► Για τους Ιατρούς: 1) Βεβαίωι 
ιδιότητας μέλους Ιατρικού Σύλλογε

► ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΑ Η ΑΙΤΗΣΗ

ΚΑΘΕ υποψήφιος πρέπει να συμπληρώσει και να 
υποβάλει ηλεκτρονικά και μόνο μέσω του διαδι
κτυακού τόπου tomy.moh.gov.gr και της πλατ
φόρμας που λειτουργεί σε αυτή αίτηση-υπεύθυνη 
δήλωση. Για την ηλεκτρονική υποβολή απαραίτη
τη προϋπόθεση είναι η σύνδεση στην ηλεκτρονική 
πλατφόρμα με χρήση των διαπιστευτηρίων της 
Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ) 
για την είσοδο στον κόμβο του TaxisNET. Σε 
κάθε περίπτωση, κρίνεται σκόπιμο οι υποψήφιοι 
να συμβουλεύονται τον «Οδηγό Ηλεκτρονικής

Αίτησης» στη σελίδα του διαδικτυακού τόπου 
tomy.moh.gov.gr, όπου παρέχονται ηλεκτρονικά 
αναλυτικές οδηγίες, ειδικά κείμενα βοήθειας και 
παραδείγματα συμπλήρωσης ανά πεδίο.

Ακολούθως οι υποψήφιοι, επιλέγοντας από τις 
καρτέλες στο περιθώριο της σελίδας την καρτέλα 
«Τα Στοιχεία Μου», προβαίνουν στη συμπλήρωση 
και την υποβολή όλων των απαραίτητων προ
σωπικών στοιχείων και στοιχείων επικοινωνίας. 
Μετά την ορθή και ολοκληρωμένη συμπλήρω
ση των στοιχείων του, ο υποψήφιος μπορεί να

προχωρηι 
(υποχρεω 
που διαθι 
Επιλέγονι 
καρτέλα < 
αίτηση nc 
δεν έχει ο 

Σημειώ 
σύστημα 
συμπλήρα
Αίτηση».
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1  1.935 γιατροί, νοσηλευτές και διοικητικοί για δύο χρόνια στις Τοπικές
Ομάδες Υγείας

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 20-21 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-03-2021

>όνια στις Τοπικές Ομάδες Υγείας

λ- π οποία ιδιότητα πρέπει να υφίσταται 
ιι- τόσο κατά το χρόνο υποβολής της αι- 

τήσεως και της λήξης της προθεσμίας 
υποβολής των ηλεκτρονικών αιτήσε
ων όσο και κατά το χρόνο υπογραφής 

ή σύμβασης. 2) Βεβαίωση εκπλήρωσης
ιι- υπηρεσίας υπαίθρου αποδεικνυόμενη

με βεβαίωση από το υπουργείο Υγείας 
η- ή βεβαίωση απαλλαγής από το υπουρ

γείο Υγείας.
in I Για τους Νοσηλευτές-τριες (ΠΕ, 
υ, ΤΕ): 1) Ταυτότητα μέλους της Ενωσης

τει στη συμπλήρωση των προσόντων 
:ικών και μη) και των λοιπών ιδιοτήτων 
:τει προκειμένου να υποβάλει αίτηση, 
ας από το περιθώριο της σελίδας την 
(Αιτήσεις», εμφανίζεται οθόνη με την 
υ έχει συμπληρώσει ο υποψήφιος και 
ριστικοποιήσει.
ι/εται ότι κατά την πρώτη είσοδο στο 
δεν εμφανίζεται καμία αίτηση. Για τη 
ιση νέας αίτησης επιλέγει το πεδίο «Νέα

Νοσηλευτών/τριών Ελλάδος (ΕΝΕ), η 
οποία να είναι σε ισχύ, ή βεβαίωση 
ανανέωσης εγγραφής στην ΕΝΕ του 
τρέχοντος έτους ή 2) βεβαίωση ανανέ
ωσης εγγραφής στην ΕΝΕ του τρέχο
ντος έτους ή βεβαίωση εγγραφής στην 
ΕΝΕ για όσους εγγράφονται για πρώτη 
φορά, η οποία να είναι σε ισχύ μέχρι 
το τέλος Φεβρουάριου του επόμενου 
έτους από την έκδοσή της (για τους Νο
σηλευτές των κατηγοριών ΠΕ ή ΤΕ).
► Για τους Επισκέπτες-τριες Υγείας 
ΤΕ: 1) Ταυτότητα μέλους του Πανελ
λήνιου Συλλόγου Επισκεπτών Υγείας 
(ΠΣΕΥ), η οποία να είναι σε ισχύ, ή 2) 
βεβαίωση εγγραφής στον ΠΣΕΥ για 
όσους εγγράφονται για πρώτη φορά, 
η οποία να είναι σε ισχύ μέχρι το τέλος 
Φεβρουάριου του επόμενου έτους από 
την έκδοσή της.
> Για τους Κοινωνικούς Λειτουρ
γούς: 1) Ταυτότητα μέλους του Συνδέ
σμου Κοινωνικών Λειτουργών Ελλάδος 
(ΣΚΛΕ), η οποία να είναι σε ισχύ ή 2) 
βεβαίωση εγγραφής-υποβολής ετήσιας 
δήλωσης στοιχείων Κοινωνικού Λει
τουργού στον ΣΚΛΕ, η οποία να είναι σε 
ισχύ μέχρι το τέλος Φεβρουάριου του

επόμενου έτους από την έκδοσή της.

Πώς αποδεικνύεται 
η εμπειρία
Η εμπειρία λαμβάνεται υπόψη εφόσον 
έχει αποκτηθεί στην ημεδαπή ή αλλο
δαπή, μετά τη λήψη του βασικού τίτλου 
σπουδών με τον οποίο ο υποψήφιος 
μετέχει στη διαγωνιστική διαδικασία και 
όπου απαιτείται, άδεια ασκήσεως επαγ
γέλματος ή άλλη επαγγελματική άδεια 
ή βεβαίωση ή άδεια χρησιμοποίησης 
τίτλου ειδικότατος μετά την απόκτηση 
αυτών, σε συνδυασμό πάντοτε με την, 
κατά περίπτωση, ασφαλιστική κάλυψη, 
εκτός των περιπτώσεων που ορίζεται 
διαφορετικά στην παρούσα. Τα απαραί
τητα δικαιολογητικά για την απόδειξη 
της βαθμολογούμενης εμπειρίας ανα- 
φέρονται αναλυτικά παρακάτω.

Ί Βαθμολογούμενη εμπειρία: Ως βαθ
μολογούμενη εμπειρία θα ληφθεί 

υπόψη η απασχόληση με σχέση εργα
σίας ή σύμβαση έργου στο δημόσιο ή 
τον ιδιωτικό τομέα ή άσκηση επαγγέλ
ματος σε καθήκοντα ή έργα συναφή 
με το αντικείμενο των προς πλήρωση 
θέσεων ή/και σε φορείς παροχής υπη
ρεσιών υγείας.

2 Τρόπος απόδειξης της εμπειρίας: Τα 
δικαιολογητικά τα οποία απαιτούνται 
κατά περίπτωση για την απόδειξη του 

είδους και της χρονικής διάρκειας της 
εμπειρίας είναι τα εξής: Λ. Οταν απαι
τείται άδεια άσκησης επαγγέλματος: Για 
τους μισθωτούς του δημοσίου και ιδι
ωτικού τομέα και για τους ελεύθερους 
επαγγελματίες: Αδεια άσκησης επαγγέλ
ματος. Βεβαίωση του οικείου ασφαλιστι
κού φορέα, από την οποία να προκύπτει 
η χρονική διάρκεια της ασφάλισης.
► Για τους μισθωτούς, χωριστή από 
την αίτηση, υπεύθυνη δήλωση του 
υποψηφίου κατά το άρθρο 8 του Ν. 
1599/1986, στην οποία να δηλώνονται 
ο εργοδότης, το είδος και π χρονική 
διάρκεια της εμπειρίας.
► Οι μισθωτοί του δημόσιου τομέα 
μπορούν, εναλλακτικά, αντί της βεβαί
ωσης του ασφαλιστικού φορέα και της 
υπεύθυνης δήλωσης, να προσκομίσουν 
βεβαίωση του οικείου φορέα του δη
μόσιου τομέα από την οποία να προκύ
πτουν το είδος και η χρονική διάρκεια 
της εμπειρίας.
I Για τους ελεύθερους επαγγελματίες, 
χωριστή από την αίτηση υπεύθυνη δήλω
ση κατά το άρθρο 8 του Ν. 1599/1986 
για το είδος και τη χρονική διάρκεια της 
εμπειρίας και μία τουλάχιστον σχετι
κή σύμβαση ή ένα τουλάχιστον δελτίο 
παροχής υπηρεσιών ανά έτος, που να 
καλύπτουν ενδεικτικώς τη διάρκεια και 
το είδος της εμπειρίας. Στην περίπτω
ση που η εμπειρία έχει αποκτηθεί στον 
δημόσιο τομέα, εναλλακτικά, αντί των 
προαναφερομένων, οι υποψήφιοι μπο
ρούν να προσκομίσουν βεβαίωση του 
οικείου φορέα του δημόσιου τομέα από 
την οποία να προκύπτουν το είδος και η 
χρονική διάρκεια της εμπειρίας. ■

Τα 5 βήματα για τη σωστή 
υποβολή αίτησης
Βήμα Ιο
Η νέα καρτέλα περιλαμβάνει 
όλες τις δυνατές επιλογές 
για τον υποψήφιο, ο οποίος 
επιλέγει την κατηγορία εκ
παίδευσης (ΠΕ, ΤΕ, ΔΕ), τον 
κλάδο (Ιατρών, Νοσηλευτι
κής, Κοινωνικών Λειτουργών/ 
Κοινωνικής Εργασίας, Διοικη- 
τικού-Οικονομικού, Επισκε- 
πτών/-τριών Υγείας, Διοίκησης 
Μονάδων Υγείας και Πρόνοιας, 
Βοηθών Νοσηλευτών/-τριών 
και Διοικητικών Γραμματέων) 
και την ειδικότητα (Γενικής Ια
τρικής/Γενικής Οικογενειακής 
Ιατρικής, Παθολογίας/Εσωτε- 
ρικής Παθολογίας και Παιδια
τρικής).

Βήμα 2ο
Στις καρτέλες «Προσόντα» και 
«Κοινωνικά Κριτήρια» ο υπο
ψήφιος καλείται να συμπλη
ρώσει (είτε με επιλογή από τη 
διαθέσιμη λίστα είτε με ελεύ
θερη εισαγωγή είτε με επιλο
γή των αντίστοιχων πεδίων) 
όλα τα υποχρεωτικά πεδία της 
αίτησης, τα μη υποχρεωτικά 
πεδία για τα οποία κατέχει τα 
αντίστοιχα προσόντα/ιδιότητες 
και τα κοινωνικά κριτήρια που 
επικαλείται.

Βήμα 3ο
Στην καρτέλα «Επιλογή Θέσε
ων» ο υποψήφιος καλείται να 
επιλέξει με σειρά προτίμησης 
έως και πέντε (5) κωδικούς 
θέσης από τη λίστα που εμφα
νίζεται και να επιλέξει το πεδίο 
της εντοπιότητας για όλες τις 
θέσεις που πληροί τις προϋπο
θέσεις.

Βήμα 4ο
Στην Καρτέλα «Δικαιολογητι- 
κά» ο υποψήφιος καλείται να 
συμπληρώσει με επιλογή το εί
δος των δικαιολογητικών που 
θα αποστείλει για τον έλεγχο 
των προσόντων/ιδιοτήτων που 
επικαλείται και τα οποία πρέπει 
να συμφωνούν με τα αποδεκτά

επισυναπτόμενα δικαιολογη- 
τικά-πιστοποιητικά. Για κάθε 
προσόν/ιδιότητα συμπληρώ
νεται ένα πεδίο. Σε περίπτωση 
που απαιτούνται περισσότερα 
πεδία, ο υποψήφιος έχει τη δυ
νατότητα να προσθέσει επιπλέ
ον πεδία και να περιγράφει το 
δικαιολογητικά που περιλαμ
βάνει.

Βήμα 5ο
Για «Οριστική Καταχώριση» 
υπάρχει ειδικό πεδίο με την 
αναφορά «Οριστική Κατα
χώριση». Επιλέγοντας αυτό, 
ο υποψήφιος μεταβαίνει στο 
στάδιο της διαδικασίας ορι
στικής υποβολής, όπου κα
λείται να επιβεβαιώσει την 
οριστικοποίησή της. Μετά την 
ολοκλήρωση της διαδικασίας η 
αίτηση- υπεύθυνη δήλωση εί
ναι διαθέσιμη προς εκτύπωση 
μέσω της πλατφόρμας. Επιβε
βαίωση της οριστικοποίησης 
αποστέλλεται αυτόματα στη 
διεύθυνση ηλεκτρονικού τα
χυδρομείου που έχει δηλωθεί 
στα στοιχεία επικοινωνίας του 
υποψηφίου.

ΠΡΟΣΟΧΗ: Μετά την οριστι
κή καταχώριση καμία αλλαγή 
δεν μπορεί να πραγματοποιηθεί 
στην αίτηση. Η οριστικοποιημέ- 
νη αίτηση μπορεί να ακυρωθεί 
εντός της προθεσμίας για την 
υποβολή των ηλεκτρονικών 
αιτήσεων, εκτός εάν έχει ήδη 
αποσταλεί σε εκτυπωμένη 
μορφή ή κατατεθεί μαζί με τα 
δικαιολογητικά. Στην τελευ
ταία περίπτωση, τροποποίηση 
της υποβληθείσας αίτησης για 
τυχόν λάθη των υποψηφί
ων επιτρέπεται μόνο μέχρι τη 
λήξη της προθεσμίας υποβολής 
των ηλεκτρονικών αιτήσεων- 
υπεύθυνων δηλώσεων για μία 
και μόνο φορά. Οι τροποποιή
σεις γίνονται μόνο χειρόγραφα 
στο εκτυπωμένο αντίγραφο της 
αίτησης και μονογράφεται κάθε 
διόρθωση.
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1  Ψηφιακή καταγραφή των κρουσμάτων και όσων
κάνουν self tests

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

921.9 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΩΣ 0Α ΛΕΙΤΟΥΡΓΟΥΝ τα self τεστ, ανοίγει η 
πλατφόρμα για εμβολιασμούς στις ηλικίες 70-74
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1  Ψηφιακή καταγραφή των κρουσμάτων και όσων κάνουν self tests
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

I ΘΑ ΔΗΛΩΝΟΝΤΑΙ ΣΕ ΔΥΟ ΝΕΕΣ ΠΛΑΤΦΟΡΜΕΣ ΠΟΥ ^ 
ΟΑ ΔΗΜΙΟΥΡΓΗΘΟΥΝ ΑΜΕΣΑ, ΔΗΛΩΣΕ Ο Κ. ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ

Ψηφιακή καταγραφή 
των κρουσμάτων και 
όσων κάνουν self tests
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Ν
έα ψηφιακά όπλα στη 
μάχη κατά ιης πανδη
μίας του κορονοϊού, 
που σχετίζονται με τα self testo 

που θα διατίθενται από το τέλος 
Μαρτίου με αρχές Απρίλιο δω
ρεάν στα φαρμακεία για όλους 
τους πολίτες, ετοιμάζει το υπουρ
γείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης. 
Σε τηλεοπτική συνέντευξη που 
παραχώρησε χθες ο αρμόδιος 
υπουργός, Κυριάκος Πιερρακά- 
κπς, προανήγγειλε τη δημιουρ
γία πλατφόρμας, στην οποία 
θα δηλώνονται τα κρούσματα 
κορονοϊού που θα προκύπτουν 
από τα self tests, αλλά και μιας 
ακόμα που θα χρησιμοποιείται 
αποκλειστικά για την καταγραφή 
των τεστ που θα προμηθεύονται 
οι πολίτες.

«Εκ των πραγμάτων θα πρέπει 
να υπάρξει μια πλατφόρμα κυρί
ως για στατιστικούς λόγους, να 
υπάρχει μια πρώτη καταγραφή 
και για να έχει μια εικόνα ο ΕΟΔΥ 
για τους πολίτες που έκαναν το 
τεστ. Επιπλέον, θα υπάρξει μια 
πλατφόρμα για να δηλώνονται 
όσοι έχουν θετικό αποτέλεσμα, 
εφόσον το επιθυμούν. Δεν θα εί
ναι απολύτως ισοδύναμο με το 
να πάει ο πολίτης σε ένα διαγνω
στικό κέντρο ή να καταγραφεί κε
ντρικά στο μητρώο Covid, αλλά 
θα είναι χρήσιμο», δήλωσε χαρα
κτηριστικά ο κ. Πιερρακάκης.

Η διαδικασία
Σύμφωνα με πληροφορίες του 
«Ε.Τ.», στην πλατφόρμα, στην 
οποία θα καταγράφονται τα τεστ 
που θα διατίθενται δωρεάν, θα 
έχουν πρόσβαση μόνο οι φαρ
μακοποιοί και θα είναι συνδεδε- 
μένη με το σύστημα της αύλης 
συνταγογράφησπς. Σε αυτήν θα 
καταχωρίζουν το ονοματεπώ
νυμο και τον ΑΜΚΑ του πολίτη 
που πήρε το self test ώστε αφε
νός να ελέγχεται ότι ο καθένας 
προμηθεύεται μόνο ένα τεστ την

□
 ΓΩΓΩ ΚΑΤΣΕΛΗ

gkatseli@e-typos.com

εβδομάδα ή τέσσερα το μήνα και 
αφετέρου να μπορεί το κράτος να 
έχει εικόνα για τον αριθμό των 
ατόμων που «εξετάζεται» για τπ 
νόσο Covid.

Σε ό,τι αφορά στην πλατ
φόρμα που θα δηλώνονται τα 
κρούσματα που θα προκύπτουν 
από την «αυτοεξέταση» των πο
λιτών, είναι ακόμα υπό εξέταση 
αν θα ενημερώνει αυτόματα τον 
ΕΟΔΥ, καθώς η διαδικασία είναι 
πιο περίπλοκη. Προβληματισμό 
φέρεται να δημιουργεί το γε
γονός ότι οι πολίτες μπορεί να 
δηλώνουν ψευδώς θετικό αποτέ
λεσμα, παραποιώντας τα επίση
μα καταγεγραμμένα κρούσματα, 
ενώ μπορεί να συμβαίνει και το 
αντίθετο. Δηλαδή άτομα τα οποία 
διαγνωστούν θετικά στον ιό να το 
αποκρύψουν.

Σε κάθε περίπτωση, και οι δύο 
πλατφόρμες ακόμα βρίσκονται 
στο στάδιο των συζητήσεων για 
τον τρόπο που θα υλοποιηθούν, 
οπότε περαιτέρω λεπτομέρειες 
για τη λειτουργία τους θα γίνουν 
γνωστές όταν αρχίσει η διάθεση 
των τεστ.

Σχετικά με τα self tests, σύμ
φωνα με πληροφορίες του «Ε.Τ.», 
δεν θα είναι rapid, αλλά σάλιου, 
για να μπορούν οι πολίτες να τα 
χρησιμοποιήσουν εύκολα. Οπως 
αναφέρουν ανώτερες πηγές, θα 
είναι παρόμοια με αυτά που πω-

ΤΑ ΔΩΡΕΑΝ ΤΕΣΤ

Δεν θα είναι rapid, 
αλλά σάλιου, για 

να μπορούν οι πολίτε5 
να ία χρησιμοποιήσουν 
εύκολα. Οσοι βγαίνουν 

θετικοί θα πρέπει 
να κάνουν το μοριακό 

για επιβεβαίωση

► ► ΜΕΡΙΔΑ ΤΟΥ ΚΛΑΔΟΥ ΕΠΙΜΕΝΕΙ ΓΙΑ ΜΙΑ ΣΥΜΒΟΛΙΚΗ ΑΜΟΙΒΗ

Οδηγίες για την προμήθεια και διάθεση 
των τεστ ζητούν οι φαρμακοποιοί
ΛΕΠΤΟΜΕΡΕΙΕΣ σε σχέση με την προμήθεια 
και παροχή των self tests αναμένουν οι φαρ
μακοποιοί, που επισημαίνουν ότι πρόκειται για 
μια νέα και ενδεχομένως απαιτητική διαδικασία, 
μιας και μεγάλη μερίδα των πολιτών στηρίζονται 
ήδη στους φαρμακοποιούς για ενημέρωση και 
βοήθεια σε ό,τι αφορά στην πανδημία. Χαρακτη
ριστικό είναι ότι το 65%-70% των εμβολιασμών 
που κλείστηκαν μέσω ραντεβού προγραμματί
στηκαν μέσω των φαρμακείων, όπως επεσήμα- 
νε σε χθεσινή διαδικτυακή συνέντευξη Τύπου 
ο πρόεδρος του Πανελληνίου Φαρμακευτικού 
Συλλόγου, Απόστολος Βαλτάς.

«Υπάρχει μία διάσταση απόψεων. Σίγουρα ένα 
rapid test είναι πολύ πιο αποτελεσματικό και 
ίσως πιο έγκυρο από ένα self test. To self test,

όμως, κάνει την προειδοποίηση. Είναι το καμπα
νάκι για κάποιον που είναι θετικός ότι πρέπει 
να κάνει ένα μοριακό μετά», ανέφερε σχετικά 
με την αποτελεσματικότητα των self tests, προ
σθέτοντας ότι οι φαρμακοποιοί έχουν ζητήσει 
να διενεργούν και οι ίδιοι rapid tests στους πο
λίτες. Οι φαρμακοποιοί ακόμη δεν γνωρίζουν 
περί προμήθειας των τεστ και περιμένουν στις 
αρχές Απριλίου να είναι έτοιμοι να τα διανέμουν 
στους πολίτες.

Αποζημίωση
Μερίδα του κλάδου, πάντως, επιμένει και στη 
συμβολική αμοιβή των φαρμακοποιών. Ο πρό
εδρος του Φαρμακευτικού Συλλόγου Αττικής 
Κώστας Λουράντος, μιλώντας στον ΑΝΤΙ,

ανέφερε πως «για αυτήν τη διαδικασία εμείς 
ζητούμε μια νόμιμη αποζημίωση, της τάξης των 
30-50 λεπτών ανά τεστ». Αιτιολογώντας τπν 
άποψή του ανέφερε ότι «θα πρέπει να υπάρξει 
συνεννόηση του κράτους με τις φαρμακαπο
θήκες για να υπάρξει αυτό το κανάλι διανο
μής των δωρεάν τεστ στα φαρμακεία. Ακόμη, 
λένε να γίνονται δωρεάν όλες οι διαδικασίες 
από το φαρμακείο, ενώ ήδη εμείς παρέχουμε 
προσωπικό και χώρο και έχουμε κάνει πολλές 
υποχωρήσεις στο όνομα του κορονοϊού. Εμείς 
θα πρέπει να δεχθούμε τον πολίτη, να ψάξουμε 
στο σύστημα με τον ΑΚΜΑ του, να καταχωρί
σουμε αυτούς που πήραν τεστ και να γίνει όλη 
π διαδικασία».

ΜΑΡΙΑ-ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

λούνται στα σούπερ μάρκετ στη 
Γερμανία και πρόσφατα πήραν 
την έγκριση από την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή. Μάλιστα, η κυβέρνη
ση θα υπογράψει σύμβαση με μια 
μόνο εταιρία που θα προμηθεύει 
αποκλειστικά το Δημόσιο με αυτά 
τα τεστ. «Αγκάθι» βέβαια αποτε
λεί το γεγονός το ότι δεν υπάρ
χει τρόπος να «συνδεθεί» το τεστ 
με τον κάθε πολίτη, αλλά και το 
κατά πόσο τα τεστ σάλιου είναι 
αξιόπιστα.

Πάντως, εκτιμάται ότι όταν το 
τεστ είναι αρνητικό, το αποτέλε
σμα είναι αληθές, ενώ αν βγει 
θετικό ο πολίτης θα πρέπει να 
προχωρήσει σε περαιτέρω έλεγ
χο, είτε με μοριακό είτε με rapid 
test, για να το επιβεβαιώσει. Στό
χος των τεστ είναι πρωτίστως ο 
εντοπισμός ασυμπτωματικών 
ασθενών και π ιχνηλάτηση των 
επαφών του. ■
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:

2167.16
cm²

Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΡΩΝΟΙΟΣ
ΤΡΕΙΣ ΜΗΝΕΣ ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΕΝΑΡΞΗ ΤΗΣ ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑΣmmΣΟΙ ΝΟΣ 
ΔΕΝ ΕΧΟΥΝ ΕΜΒΟΛΙΑΣΤΕΙ
•Τι διδάσκει η περίπτωση του «Μεταξά»
•Υποχρεωτικά rapid tests σε doous αρνουνται τη δόση

Διαβάστε ακόμη -

►Επιδίδονται από xOss 
τα φύλλα nopeias 
•Αντιδράσειε από 

ViaTpous*Ti Ζητούν 
οι φαρμακοποιοί 
για τα self tests, 

τι εΕετάΖει η πολιτεία
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Το θέμα
ΚΑΡΑΝΤΙΝΑ No 3

Οι διασωληνωμενοι 
ασθενείβ άγγιξαν χθεε 

tous 681, ενώ άλλοι 
69 συνάνθρωποί μαβ 
έχασαν τη ζωή tous

εβδομάδα σε όλο το προσωπικό 
- ιατρικό, νοσηλευτικό διοικητικό, 
λοιπό - των μονάδων του ΕΣΥ που 
δεν έχουν εμβολιαστεί κατά του 
κορωνοϊού. Αλλωστε, πίσω από 
τα ούτως ή άλλως απογοητευτικά 
ποσοστά η εικόνα είναι πιο θολή, 
καθώς υπάρχουν διαφοροποιήσεις 
από νοσοκομείο σε νοσοκομείο αλ
λά ανάλογα και με το επίπεδο εκ
παίδευσης του προσωπικού. Οπως 
δηλώνει στα «ΝΕΑ» ο Γιώργος Αβρα- 
μίδης, πρόεδρος της Πανελλήνιας 
Συνδικαλιστικής Νοσηλευτικής 
Ομοσπονδίας ΕΣΥ (ΠΑΣΥΝΟ), «σύμ
φωνα με τις δικές μας εκτιμήσεις το 
ποσοστό εμβολιασμένων νοσηλευ
τών τριτοβάθμιας εκπαίδευσης στα

Συναγερμοί για ιην άρνηση 
νοσηλευιών να εμβολιασιουν
Οι μισοί δεν έχουν κάνει 

εμβόλιο*Τι διδάσκει 
ηπερίιπωσηιου 

«Μειαξά» ■ Υποχρεωηκή 
η διεξαγωγή rapid 

tests δυο popes 
ιην εβδομάδα για όλο 

ίο προσωπικό ίου ΕΣΥ 
με απόφαση Κικίλια

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Τ
ην ώρα που τα νοσοκομεία 
βουλιάζουν από ασθενείς, μία 
ακόμη... βόμβα είναι έτοιμη 
να εκραγεί καθώς, σύμφωνα με τα 

επίσημα στοιχεία, μόλις ένας στους 
δύο νοσηλευτές έχει εμβολιαστεί, 
δυναμιτίζοντας την τεράστια προ
σπάθεια για να χτιστεί εγκαίρως 
το τείχος ανοσίας. Ετσι αφενός 
αυξάνεται ραγδαία ο κίνδυνος να 
νοσήσουν από τον SARS-CoV-2 με 
αποτέλεσμα να απογυμνωθούν τα 
νοσοκομεία σε μια περίοδο που η 
παρουσία τους είναι πιο αναγκαία 
από ποτέ και αφετέρου να μολύ
νουν τους ασθενείς που καλούνται

να περιθάλψουν. Το όσα εκτυλίχθη- 
καν την περασμένη εβδομάδα στο 
αντικαρκινικό νοσοκομείο «Μεταξά» 
προλογίζουν την επικράτηση του 
χειρότερου σεναρίου. Οπως έγινε 
γνωστό, 24 υγειονομικοί εντοπίστη
καν θετικοί αλλά και 20 νοσηλευό
μενοι ασθενείς, με αποτέλεσμα να 
σημάνει υγειονομικός συναγερμός. 
Και παρότι διεξήχθησαν έλεγχοι 
και διατυπώθηκαν αντικρουόμενες 
απόψεις σχετικά με τους αρχικούς 
κρίκους που οδήγησαν στην αλυσί
δα μετάδοσης, το βέβαιο είναι ότι 
ο πανδημικός ιός καραδοκεί για 
ένα λάθος από το κουρασμένο και 
ανεμβολίαστο προσωπικό. Σύμφωνα 
με τον υφυπουργό Υγείας Βασίλη 
Κοντοζαμάνη, μόλις ένας στους δύο 
νοσηλευτές έχουν εμβολιασθεί (πο
σοστό 51%), ενώ υψηλότερο είναι 
το ποσοστό στους γιατρούς, καθώς 
αγγίζει το 77%.

Αναγνωρίζοντας αλλά και κατα
γράφοντας τα τραγικά αποτελέ
σματα της εμβολιαστικής άρνησης 
μιας αξιοσημείωτης μερίδας υγειο
νομικών, ο υπουργός Υγείας Βασί
λης Κικίλιας αποφάσισε πρόσφατα 
ότι καθίσταται υποχρεωτική η δι
εξαγωγή rapid test δύο φορές την

δημόσια νοσοκομεία ξεπερνάει το 
60%». Εν τούτοις, η εμβολιαστική 
απροθυμία είναι πιο έντονη στους 
κύκλους των βοηθών νοσηλευτών 
και σε λοιπούς κλάδους, όπως εί
ναι για παράδειγμα οι μαίες και οι 
τραυματιοφορείς.

ΚΑΙ ΣΤΟ ΕΞΩΤΕΡΙΚΟ. Το φαινόμενο, 
όμως, δεν είναι αποκλειστικά ελλη
νικό: Οπως προκύπτει από γκάλοπ 
που διεξήγαγαν η «Washington Post» 
και το Ιδρυμα Οικογένειας Kaiser, 
σχεδόν εφτά στους δέκα εργαζομέ
νους στις ΗΠΑ που είναι υπεύθυνοι 
για τη διάγνωση και τη θεραπεία 
των ασθενών έχουν λάβει εμβόλιο 
έναντι της Covid-19. Αντίθετα, μό
λις το 44% των εργαζομένων που 
εκτελούν διοικητικά καθήκοντα και 
το 37% αυτών που βοηθούν στη φρο
ντίδα των ασθενών έχουν αποκτήσει 
ανοσία μέσω του εμβολιασμού. Την 
ίδια στιγμή,η κυβέρνηση του Μάριο 
Ντράγκι στην Ιταλία εξετάζει να ορί
σει επίσημο ασυμβίβαστο της άρνη
σης εμβολιασμού κατά της Covid-19, 
με το επάγγελμα του γιατρού και του 
νοσοκόμου.

Επιστρέφοντας στη χώρα μας, 
όπως εξηγεί ο πρόεδρος της ΠΑ-

Smrn,

Τα «μαύρα» ρεκόρ και οι νέες 
οδηγίες για ns μάσκες
ΠΑΡΑ τις αυστηρές προειδοποιήσεις των ειδικών, οι εστίες σε 
Μαλεσίνα και Κρήτη που είχαν ως αποτέλεσμα να ξεκληρίζο
νται οικογένειες και νέοι άνθρωποι να δίνουν μάχη για τη ζωή 
τους στις ΜΕΘ αποδεικνύουν με τον πλέον σκληρό τρόπο ότι ο 
SARS-CoV-2 είναι ένας ύπουλος ιός. Μόνο στη Μαλεσίνα τον 
τελευταίο μήνα χάθηκαν 12 άνθρωποι, με την εκτόξευση των 
κρουσμάτων στην περιοχή να παρατηρείται έπειτα από γάμο 
200 ατόμων στα τέλη του περασμένου μήνα.

Εν τω μεταξύ, ένα ακόμη αρνητικό ρεκόρ καταρρίφθηκε 
καθώς η χθεσινή Δευτέρα πέρασε στην Ιστορία με μελανά 
γράμματα συγκεντρώνοντας τα περισσότερα κρούσματα για 
το 2021, αν και παραδοσιακά η πρώτη ημέρα της εβδομάδας 
είναι «αποφορτισμένη». Πιο συγκεκριμένα, ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε 
συνολικά 1.707 νέα κρούσματα, παρότι διενεργήθήκαν μόλις 
14.074 τεστ. Μοιραία, η θετικότητα εκτοξεύτηκε στο 12,12%, 
δηλαδή τρεις φορές πάνω από το όριο ασφαλείας, οι διασωλη- 
νωμένοι ασθενείς άγγιξαν τους 681, ενώ άλλοι 69 συνάνθρωποί 
μας έχασαν τη ζωή τους. Πιο συγκεκριμένα, 808 νέες λοιμώξεις 
επιβεβαιώθηκαν στην Αττική, 130 στη Θεσσαλονίκη και 116 
στην Αχαΐα. Την ίδια όμως ώρα, ο πανδημικός ιός κυκλοφορεί σε 
επιπλέον 53 περιφερειακές ενότητες, με ό,τι αυτό συνεπάγεται.

Η ΧΡΗΣΗ ΜΑΣΚΑΣ. Υπό τις εξελίξεις αυτές επικαιροποιή- 
θηκαν και οι συστάσεις σχετικά με τη χρήση μάσκας, με τους 
ειδικούς να προτείνουν τη χρήση διπλής μάσκας στους άνδρες 
με πυκνή γενειάδα για προστασία από τον κορωνοϊό. Και καθώς 
οι επιστήμονες επιμένουν στη σωστή εφαρμογή της, τονίζουν 
ότι οι πολίτες πρέπει να επιλέγουν μάσκα που να διαθέτει 
σύρμα στο επάνω μέρος της μύτης, ενώ είναι σημαντικό το 
δέσιμο των λάστιχων για να μην υπάρχουν κενά. Παράλληλα, 
επισημαίνεται ότι η εφαρμογή διπλής χειρουργικής μάσκας δεν 
συστήνεται στο κοινό, καθώς μετά την εφαρμογή της παραμένει 
το κενό στο επάνω μέρος της μύτηςκαι στα πλαϊνά, απ’ όπου 
είναι δυνατή η είσοδος αέρα και σταγονιδίων. Αναφορικά με 
το είδος της μάσκας, το ευρύ κοινό μπορεί να χρησιμοποιεί μη 
ιατρικές (υφασμάτινες) μάσκες ή απλές χειρουργικές μάσκες 
μιας χρήσης, φροντίζοντας ετησταμένως για τη σωστή εφαρ
μογή τους, αλλά και διπλές μάσκες (υφασμάτινη μάσκα πάνω 
από χειρουργική μάσκα).

Μ.Κ.
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ΣΥΝΟ, «διαπιστώθηκε, ιδίως στην 
αρχή, μια διστακτικότητα σχετικά 
με την ασφάλεια των εμβολίων και 
τον κίνδυνο εκδήλωσης παρενερ
γείων. Καθώς όμως οι εμβολιασμοί 
προχωρούν, αυτές οι δεύτερες σκέ
ψεις φθίνουν. Εμείς παροτρύνουμε 
τους νοσηλευτές και μέρα με την 
ημέρα καταγράφεται αύξηση στο 
εμβολιαστικό ενδιαφέρον. Αυτό 
αποτυπώνεται από τις σχετικές 
καταχωρίσεις αιτημάτων, ώστε να 
εμβολιαστούν κατά προτεραιότητα». 
Ωστόσο, και καθώς ο εμβολιασμός 
δεν είναι υποχρεωτικός, ο ίδιος εξη
γεί ότι είναι αναγκαίο να εμπεδωθεί 
από το προσωπικό στα νοσοκομεία 
ότι «είναι υποχρέωσή τους ώστε να 
παραμείνουν ασφαλείς οι ίδιοι, οι 
οικογένειές τους αλλά και οι ασθε
νείς που περιθάλπουν».

Εν τω μεταξύ, στο κρίσιμο αυτό 
θέμα επανήλθε και η πρόεδρος της 
Εθνικής Επιτροπής Εμβολιασμών, 
Μαρία Θεοδωρίδου, επισημαίνο- 
ντας ότι γνωρίζουμε «ότι τα ποσοστά 
των υγειονομικών θα μπορούσαν να 
ήταν σαφώς καλύτερα» δεδομένου 
μάλιστα ότι είχαν προτεραιότητα 
κατά την έναρξη της εκστρατείας 
«Ελευθερία». Και καθώς, εξαιτίας του 
περιστατικού στο «Μεταξά» υπήρ
ξαν αιτιάσεις περί εμβολιασμένων 
υγειονομικών οι οποίοι εν τούτοις 
νόσησαν, η ειδικός διευκρίνισε ότι 
αυτό δεν πρέπει «να αποτελεί δικαι
ολογία για μη εμβολιασμό».

Και πρόσθεσε: «Για να είναι ένας 
εμβολιασμός επιτυχής θα πρέπει να

I
 έχουν γίνει και οι δύο δόσεις και να

έχουν παρέλθει εφτά ακόμη ημέρες. 
Υπάρχουν περιπτώσεις που όντως 
νοσούν εμβολιασμένοι και με τις δύο 
δόσεις, όμως το ποσοστό αυτό στη 
χώρα μας είναι της τάξεως του 0,2%».

ΕΠΙΣΤΡΑΤΕΥΣΗ

Πρωινή αναφορά σιο ΕΣΥ για 206 ιδιώτες γιατρούς
ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Σ
ήμερα το πρωί... παρουσιάζονται στο ΕΣΥ 
206 γιατροί -πνευμονολόγοι, παθολόγοι 
και γενικοί ιατροί -, στους οποίους επιδό- 
θηκαν χθες «φύλλα πορείας» για να συνδράμουν 

στον πόλεμο που μαίνεται. Εφόσον όμως προ
κόψει ανάγκη, η επιστράτευση θα συνεχιστεί 
για τουλάχιστον ακόμη 160 ιδιώτες γιατρούς 
με τη σχετική λίστα να είναι ήδη έτοιμη. Πιο 
συγκεκριμένα, οι πρώτοι 206 επιλέχθηκαν από 
μία ευρύτερη «δεξαμενή» γιατρών με ειδικότητες 
αιχμής, οι οποίοι είναι συμβεβλημένοι με τον 
ΕΟΠΥΥ. Στο πρώτο «φίλτρο» συμπεριλήφθη- 
καν σημαντικά κριτήρια όπως είναι η ηλικία, η 
εμπειρία τους στο δημόσιο σύστημα υγείας - με 
έμφαση στα νοσοκομειακά περιβάλλοντα - αλλά 
και το γεγονός ότι έχουν εμβολιαστεί με την 
πρώτη ή και με τις δύο δόσεις του εμβολίου 
κατά της Covid-19.

Αλλωστε, στην κυβέρνηση επικρατεί προβλη
ματισμός για τις διαστάσεις που έχει λάβει το 
τρίτο κύμα με μοναδικό ζητούμενο το σύστημα 
Υγείας (έπειτα και από τη συμμαχία του δημόσιου 
με τον ιδιωτικό τομέα) να αντεπεξέλθει στην 
εξελισσόμενη υγειονομική κρίση που θέτει το 
ΕΣΥ σε συνθήκες πολιορκίας. Σε κάθε ευκαιρία 
η ηγεσία του υπουργείου Υγείας σημειώνει ότι 
η επιστράτευση των γιατρών ήταν μονόδρομος, 
καθώς είχαν προηγηθεί δραματικές εκκλήσεις 
που όμως έπεσαν στο κενό. Είναι ενδεικτικό ότι 
συνολικά μόλις 61 ιδιώτες γιατροί εκδήλωσαν 
ενδιαφέρον, τους οποίους ο υπουργός Υγείας 
Βασίλης Κικίλιας καλεί έναν έναν από χθες για 
να τους ευχαριστήσει προσωπικά.

ΚΥΡΩΣΕΙΣ ΚΑΙ «ΠΑΡΑΘΥΡΑ». Μοιραία, από 
το πρωί της Δευτέρας ξεκίνησε η διαδικασία 
επίδοσης. Σε περίπτωση άρνησης παραλαβής 
του εγγράφου προβλέπονται κυρώσεις σε βαθμό 
πλημμελήματος με ποινή φυλάκισηςαπό τρεις 
μήνες έως και πέντε χρόνια, ενώ κινείται πα
ράλληλα η διαδικασία του αυτοφώρου. Ομως, 
ο νομοθέτης προβλέπει και περιπτώσεις που 
μπορεί κάποιοςνα εξαιρεθεί της επιστράτευσης. 
Αυτό μπορεί να συμβείαν ο γιατρός επικαλεστεί 
σοβαρούς λόγους υγείας(σωματικής ή ψυχικής),

Εφόσον προκόψει ανάγκη, 
η επιστράτευση θα συνεχιστεί για 
τουλάχιστον ακόμη 160 ιδιώτες γιατρούς 
με τη σχετική λίστα να είναι ήδη έτοιμη

γεγονός όμως που θα πρέπεινα πιστοποιηθεί στη 
συνέχεια από αρμόδια υγειονομική επιτροπή.

Είναι σημαντικό, πάντως, να σημειωθεί ότι 
αντιρρήσεις εκφράζει μερίδια ιδιωτών γιατρών, 
προκρίνοντας, μεταξύ άλλων, την απουσία ενός 
ρυθμιστικού πλαισίου που αποσαφηνίζει τις 
υποχρεώσεις και τις αρμοδιότητες των γιατρών 
στο ΕΣΥ, ενώ εκφράζεται έντονος προβληματι
σμός για τη νομική τους κάλυψη σε περίπτωση 
ιατρικού λάθους.

ΕΝΩΤΙΚΟ ΒΗΜΑ. Παρ’ όλα αυτά και παρά τις 
αρχικές διαφωνίες, ο πρόεδρος του Πανελλήνιου 
Ιατρικού Συλλόγου, Αθανάσιος Εξαδάκτυλος, 
προχώρησε χθες σε ένα ενωτικό βήμα δηλώνο
ντας: «Τις δύσκολες αυτές ώρες που διανύει η 
χώρα μας λόγω της πανδημίας, πρέπει όλοι μας 
να πρήξουμε το καθήκον μας χωρίς δεύτερη

σκέψη και να συνδράμουμε με όποιον τρόπο 
μπορούμε στην αντιμετώπιση της υγειονομικής 
κρίσης». «Αυτή την ώρα έχουμε μια επιλογή. 
Να ενισχύσουμε το Εθνικό Σύστημα Υγείας με 
στρατηγική και μακροπρόθεσμη προοπτική, για 
να καταστεί ισχυρό απέναντι σε κάθε μελλο
ντική απειλή», προσέθεσε από την πλευρά του 
ο πρόεδρος του Ιατρικού Συλλόγου Αθηνών, 
Γιώργος Πατούλης.

ΣΥΓΧΥΣΗ ΜΕ ΤΑ ΤΕΣΤ. Εν τω μεταξύ, σύγ
χυση επικρατεί σχετικά με τα self tests που 
θα φτάσουν στα ράφια των φαρμακείων τις 
πρώτες ημέρες του Απριλίου. Ο κλάδος ζητεί 
εξηγήσεις σχετικά με την προμήθεια και πα
ροχή των τεστ, επισημαίνοντας ότι πρόκειται 
για μια νέα και ενδεχομένως απαιτητική δια
δικασία. Στο πλαίσιο αυτό, ο πρόεδρος του 
Φαρμακευτικού Συλλόγου Αττικής Κώστας 
Λουράντος, μιλώντας στον Anti, ανέφερε 
πως «για αυτήν τη διαδικασία εμείς ζητούμε 
μια νόμιμη αποζημίωση, της τάξης των 30-50 
λεπτών ανά τεστ». Σημειώνεται, εντούτοις, 
πως σε κυβερνητικό non paper που εκδόθη- 
κε τα προηγούμενα 24ωρα υπογραμμίζεται 
ότι «εφόσον κάποιος χρειάζεται βοήθεια ή 
καθοδήγηση αυτό μπορεί να γίνεται από 
τον φαρμακοποιό με μια μικρή οικονομική 
επιβάρυνση για την υπηρεσία που παρέχει».

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΜΜΟΚΡΑΠΑ Αβήνο, 22-03-2021
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Το έγγραφο επίταξηβ ιδιωτών γιατρών

«Παγώνει» ίο άνοιγμα 
του λιανεμπορίου

ΤΗΣ ΔΗΜΗΤΡΑΣ ΣΚΟΥΦΟΥ

Σ
τον αέρα φαίνεται ότι βρίσκεται ο κυ
βερνητικός σχεδιασμός για το άνοιγμα 
της αγοράς, με την 29η Μαρτίου να 
απομακρύνεται ως η ημέρα επαναλειτουρ

γίας του λιανεμπορίου. Η αύξηση των κρου
σμάτων προβληματίζει τους επιδημιολόγους 
και αναγκάζει την κυβέρνηση να επανασχε- 
διάσει τα βήματά της για την επιστροφή της 
οικονομίας στην κανονικότητα.

Χθες σε δηλώσεις του ο γενικός γραμμα
τέας Εμπορίου Παναγιώτης Σταμπουλίδης 
διευκρίνισε ότι χρειάζονται μέρες για να 
μετρηθεί το επιδημιολογικό αποτύπωμα των 
δραστηριοτήτων που άνοιξαν χθες, σημειώ
νοντας ότι απαιτείται σταδιακή επιστροφή 
στην κανονικότητα: «Χωρίς να κλονίζουμε 
ή να πιέζουμε το σύστημα υγείας. Το πρώτο 
βήμα έγινε. Θα μετρήσουμε τις επιπτώσεις. 
Είναι δύσκολη αυτή η εβδομάδα. Θα δούμε 
πώς εξελίσσεται η πανδημία. Χρειάζεται 
χρόνος για να κάνουμε το επόμενο βήμα». Ο 
ίδιος πρόσθεσε ότι μελλοντικά οι αγορές από 
το λιανεμπόριο θα γίνονται με την αποστολή 
SMS στο 13032, απέφυγε όμως να ορίσει 
συγκεκριμένη ημερομηνία επαναλειτουργίας 
των επιχειρήσεων, τονίζοντας ότι η εικόνα 
από τα νοσοκομεία της Αττικής - μέχρι σή
μερα - είναι αποθαρρυντική.

ΚΡΙΣΙΜΗ ΕΒΔΟΜΑΔΑ. Ετσι η τρέχουσα 
εβδομάδα θεωρείται κρίσιμη, με την εξέλιξη

των νέων κρουσμάτων τις επόμενες ημέρες 
να θεωρείται καθοριστική για τις αποφάσεις 
που θα πορθούν στη νέα σύσκεψη που θα 
γίνει στα τέλη της εβδομάδας. Στην κυβέρ
νηση αναζητούν τη χρυσή τομή καθώς μέχρι 
σήμερα κάθε σχεδιασμός για άνοιγμα της 
αγοράς ανατρέπεται από την εξέλιξη της 
πανδημίας. Ωστόσο, η επέκταση του εμβο
λιασμού και σε νέες ομάδες του πληθυσμού 
και η αύξηση των εμβολιασμένων πολιτών 
αποτελούν το όπλο για την επόμενη ημέρα, 
εκτιμούν στο κυβερνητικό επιτελείο.

Εφόσον η επαναλειτουργία του λιανε
μπορίου μετατεθεί για τον Απρίλιο, τότε θα 
πάει πίσω τουλάχιστον κατά μία εβδομάδα 
και το άνοιγμα της εστίασης που θα είναι η 
επόμενη δραστηριότητα που θα «ανεβάσει 
ρολά», φυσικά μόνο σε εξωτερικούς χώρους. 
Η ακριβής ημερομηνία θα καθοριστεί μετά 
το άνοιγμα του λιανεμπορίου, αλλά στόχος 
είναι, αν όλα πάνε καλά και οι συνθήκες το 
επιτρέψουν, αυτό να γίνει πριν από το Πάσχα.

0 γενικός γραμματέας Εμπορίου 
Παναγιώτης Σταμπουλίδης απέφυγε 
να ορίσει συγκεκριμένη ημερομηνία 
επαναλειτουργίας των επιχειρήσεων, 
τονίζοντας ότι η εικόνα από 
τα νοσοκομεία της Αττικής - μέχρι 
σήμερα - είναι αποθαρρυντική
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1  Μαίνεται η κόντρα για το AstraZeneca
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Μαίνεται η κόντρα 
για το AstraZeneca
Οι διαφορετικές 
προσεγγίσει 
σε κάθε χώρα 
υπάρχει 
κίνδυνος 
να περιπλέξουν 
ακόμα 
περισσότερο 
το εμβολιαστικό 
πρόγραμμα 
στην Ευρώπη, το 
οποίο προχωρά 
με αργούς 
ρυθμούς, λόγω 
περιορισμένης 
παραλαβής 
εμβολίων, 
προβλημάτων 
στη διανομή και 
σκεπτικισμού της 
κοινής γνώμης

ΤΗΣ ΝΑΤΑΣΑΣ ΜΠΑΣΤΕΑ

Η
 Νορβηγία, η Δανία και η Σουηδία 
συνεχίζουν να μη χρησιμοποι
ούν το εμβόλιο της AstraZeneca, 

ενώ οι υπόλοιπες ευρωπαϊκές χώρες επι
στρέφουν στους μαζικούς εμβολιασμούς 
και με αυτό, εν μέσω ερωτημάτων για τις 
πιθανές παρενέργειες. Οι σκανδιναβικές 
χώρες θέλουν να αναλύσουν περαιτέρω, 
σύμφωνα με ανακοινώσεις, τον πιθανό 
ρόλο του συγκεκριμένου εμβολίου σε 
έναν αριθμό ασυνήθιστων θανάτων από 
θρομβώσεις. Παρ’ όλα αυτά ο Ευρωπα
ϊκός Οργανισμός Φαρμάκων έχοντας 
εξετάσει τα περιστατικά ανακοίνωσε 
την περασμένη Πέμπτη ότι το εμβόλιο 
που ανέπτυξε το Πανεπιστήμιο της Οξ
φόρδης σε συνεργασία με την εταιρεία 
AstraZeneca είναι «αποτελεσματικό και 
ασφαλές».

Πάντως χθες δόθηκε στη δημοσιό
τητα μεγάλη έρευνα με τη συμμετοχή 
32.000 εθελοντών όλων των ηλικιών 
που έγινε στις ΗΠΑ, στη Χιλή και στο 
Περού, βάσει της οποίας το εμβόλιο της 
AstraZeneca έχει αποτελεσματικότητα 
79% στην πρόληψη σοβαρών συμπτω
μάτων της COVID-19, ανοίγοντας έτσι 
τον δρόμο για την έγκρισή του από τις 
αμερικανικές αρχές.

Το Νορβηγικό Ινστιτούτο Δημόσιας 
Υγείας γνωστοποίησε ότι θα λάβει την 
απόφαση επανέναρξης των εμβολια
σμών με το συγκεκριμένο εμβόλιο τις 
επόμενες ημέρες, καθώς «χρειάζεται 
μια πιο ολοκληρωμένη εικόνα της κα
τάστασης». Στη Γαλλία, η Ανώτατη Αρχή 
Υγείας, ομάδα ειδικών που συμβουλεύ

ουν την κυβέρνηση, αποφάσισε ότι το 
εμβόλιο αυτό πρέπει να χορηγείται μόνο 
σε άτομα άνω των 55 ετών, επειδή υπάρ
χει «πιθανός πρόσθετος κίνδυνος» για 
θρόμβους σε νεότερα άτομα και ήθελε 
περισσότερο χρόνο για να αξιολογήσει 
τα νέα στοιχεία. Ο 55χρονος γάλλος 
πρωθυπουργός Ζαν Καστέξ έκανε το 
εμβόλιο της AstraZeneca την Παρα
σκευή, όπως και ο βρετανός ομόλογός 
του Μπόρις Τζόνσον, 56 ετών.

Οι διαφορετικές προσεγγίσεις υπάρ
χει κίνδυνος να περιπλέξουν ακόμα πε
ρισσότερο το εμβολιαστικό πρόγραμμα 
στην Ευρώπη, το οποίο προχωρά με 
αργούς ρυθμούς, λόγω περιορισμένης 
παραλαβής εμβολίων, προβλημάτων στη 
διανομή και σκεπτικισμού της κοινής 
γνώμης. Ολα αυτά ενώ η Ιρλανδία την 
Παρασκευή έγινε η τελευταία χώρα της 
ΕΕ που ανακοίνωσε την επανάληψη 
των εμβολιασμών με το εμβόλιο της 
AstraZeneca έπειτα από τη Γερμανία, 
τη Γαλλία, την Ιταλία και την Ισπανία.

Μέσα σε αυτή την κατάσταση, η Νορ
βηγική Υπηρεσία Φαρμάκων ζήτησε να 
περιληφθούν ως πιθανές παρενέργειες 
του εμβολίου ο συνδυασμός θρομβώσε
ων, αιμορραγίας και χαμηλού αριθμού 
αιμοπεταλίων. Ερευνα στο Πανεπιστη
μιακό Νοσοκομείο του Οσλο - εκεί όπου 
νοσηλεύθήκαν τρεις νορβηγοί υγειονο
μικοί με τέτοια συμπτώματα, ένας εκ 
των οποίων απεβίωσε την περασμένη 
Κυριακή - έδειξε ότι το συγκεκριμένο 
εμβόλιο προκάλεσε ασυνήθιστα υψηλή 
ανοσολογική αντίδραση και δεν υπήρ
χαν άλλες πιθανές εξηγήσεις για τους 
θρόμβους, δήλωσε ο αιματολόγος Παλ

Αντρέ Χόλμε. Ο Στάιναρ Μάντσεν, επι
στημονικός διευθυντής της Νορβηγικής 
Υπηρεσίας Φαρμάκων, δήλωσε στους 
«Financial Times» ότι η χώρα του έχει 
«όλες τις επιλογές ανοιχτές», συμπερι- 
λαμβανομένης και της παύσης χρήσης 
αυτού του εμβολίου. Πρόσθεσε ότι τα 
έξι περιστατικά σε «απολύτως υγιείς 
ανθρώπους» κάνουν την όλη κατάσταση 
«ιδιαίτερη».

ΟΙ ΑΡΧΕΣ ΣΤΗ ΔΑΝΙΑ, όπου μια 
60χρονη γυναίκα πέθανε με τα ίδια συ
μπτώματα την προηγούμενη εβδομάδα, 
ανακοίνωσαν ότι θα αξιολογήσουν την 
απόφαση του Ευρωπαϊκού Οργανισμού 
Φαρμάκων τις επόμενες ημέρες με το 
εμβόλιο της AstraZeneca να μη χορηγεί

ται ούτε αυτή την εβδομάδα. Οι σουηδι
κές αρχές υποσχέθηκαν να λάβουν τη 
σχετική απόφαση εντός των επόμενων 
ημερών. Και το Ηνωμένο Βασίλειο εξετά
ζει πιθανή σύνδεση αφότου κατέγραψε 
τέσσερα τέτοια περιστατικά.

Ο Σόρεν Μπρότρομ, γενικός διευθυ
ντής των Υπηρεσιών Υγείας της Δανίας, 
δήλωσε ότι «ανησυχεί ακόμη» για τα 
περιστατικά αυτά. Ωστόσο πρόσθεσε 
ότι η σχετική επιτυχία της χώρας του 
να κρατήσει την πανδημία υπό έλεγχο 
έπαιξε επίσης ρόλο στην απόφαση να 
καθυστερήσει λίγο ακόμα η χρήση των 
εμβολίων. «Εάν βρισκόμασταν στη μέση 
ενός μεγάλου κύματος, θα αξιολογούσα
με την κατάσταση διαφορετικά» ανέφε
ρε. Η Φινλανδία που δεν είχε σταματήσει

0 ένας ρίχνει to φταίξιμο στον άλλον για us παραδόσεις των εμβολίων
Η ΒΡΕΤΑΝΙΑ απαίτησε χθες από την Ευρωπαϊκή 
Ενωση να επιτρέψει την παράδοση εμβολίων 
για τήν Covid-19 που έχει παραγγείλει, καθώς 
αυξάνεται η ένταση σχετικά με μια πιθανή απα
γόρευση εξαγωγών εμβολίων από τις χώρες της 
ΕΕ στις οποίες κατασκευάζονται. Ομως οι Βρυ
ξέλλες ρίχνουν το φταίξιμο στην AstraZeneca.

«Δεν φταίει το Ηνωμένο Βασίλειο, δεν φταίνει 
η Ευρωπαϊκή Ενωση», δήλωσε ευρωπαίος αξι- 
ωματούχος. «Φταίει ότι όλοι έκαναν συμφωνία 
με μια εταιρεία η οποία έκλεισε περισσότερα 
συμβόλαια από όσα εμβόλια μπορεί να παρα- 
γάγει. Η AstraZeneca πρέπει να παραδώσει 
τις συμφωνημένες δόσεις στους πελάτες της 
στην ΕΕ».

Η Ευρωπαϊκή Ενωση έχει μείνει πολύ πίσω 
από τη Βρετανία και τις Ηνωμένες Πολιτείες 
στον ρυθμό εμβολιασμού του πληθυσμού και 
αυτό το θέμα θα συζητήσουν οι ηγέτες της ΕΕ 
στη Σύνοδο Κορυφής που θα γίνει με τηλεδι
άσκεψη την Πέμπτη - ένα από τα μέτρα που 
θα συζητηθούν θα είναι και η απαγόρευση

εξαγωγής εμβολίων που κατασκευάζονται στις 
χώρες - μέλη.

Ο ΒΡΕΤΑΝΟΣ πρωθυπουργός Μπόρις Τζόνσον 
θα συνομιλήσει τηλεφωνικά με κάποιους από 
τους ευρωπαίους ηγέτες, όπως η γερμανίδα 
καγκελάριος Ανγκελα Μέρκελ και ο γάλλος 
πρόεδρος Εμανουέλ Μακρόν, σε μια προσπά
θεια να τους αποτρέψει να επιβάλουν τέτοια 
απαγόρευση. Χθες ο Τζόνσον μιλώντας σε δη
μοσιογράφους αναφέρθηκε στο θέμα κάνοντας 
επίκληση στην αλληλεγγύη: «Το σίγουρο είναι 
πως βρισκόμαστε τώρα σε όλες τις ευρωπαϊκές 
χώρες στο τρίτο κύμα. Η εμπειρία μας έδειξε 
πως όταν το κύμα χτυπά τους φίλους μας, φθά
νει και στις δικές μας ακτές. Είμαι σίγουρος ότι 
θα το αισθανθούμε αργά ή γρήγορα. ΓΓ αυτό 
προσπαθούμε να επισπεύσουμε το εμβολιαστι- 
κό μας πρόγραμμα». Ο βρετανός πρωθυπουργός 
τόνισε τη σημασία της «διεθνούς συνεργασίας» 
για τους εμβολιασμούς, λέγοντας ότι δεν πι
στεύει πως η ΕΕ θέλει να δει παρεμπόδιση στον

τομέα αυτό. «Είμαι σίγουρος γι' αυτό, μιλώντας 
με τους ευρωπαίους εταίρους μας τους τελευ
ταίους μήνες. Ολοι αντιμετωπίζουμε την ίδια 
πανδημία, όλοι έχουμε τα ίδια προβλήματα».

Σίγουρα θα συνεχιστούν οι έντονες συζη
τήσεις με την Ευρωπαϊκή Ενωση, ώστε να μην 
υπάρξει απαγόρευση εξαγωγών εμβολίων, 
σχολίασε λίγο αργότερα η υφυπουργός Υγείας 
της Βρετανίας Ελεν Ουάτλι. Η Βρετανία που 
αποχώρησε από την ΕΕ στις 31 Δεκεμβρίου έχει 
επανειλημμένα προειδοποιήσει τις Βρυξέλλες 
ότι εάν προχωρήσει σε μια τέτοια κίνηση θα 
υπάρξουν σοβαρές συνέπειες, χωρίς όμως 
ακόμα να περιγράψει ποιες είναι αυτές.

Η ASTRAZENECA ενημέρωσε την ΕΕ ότι το 
Λονδίνο χρησιμοποιεί έναν όρο στο συμβόλαιο 
που απαγορεύει τις εξαγωγές των εμβολίων 
εάν δεν είναι πλήρης η προμήθεια πρώτα της 
βρετανικής αγοράς, έχουν δηλώσει ευρωπαίοι 
αξιωματοϋχοι.

Ενώ η Γαλλία, η Γερμανία και η Ιταλία υποστη

ρίζουν περιορισμούς στις εξαγωγές σε χώρες 
που τηρούν αυτή την πρακτική, άλλα ευρωπαϊκά 
κράτη όπως η Ολλανδία, το Βέλγιο και η Ιρλαν
δία τηρούν μια mo μετριοπαθή στάση. Μάλιστα, 
χθες ο ιρλανδός πρωθυπουργός Μισέλ Μάρτιν 
δήλωσε ότι μια πιθανή απαγόρευση εμβολίων 
«θα αποδειχθεί αναπαραγωγική» ως κίνηση. 
Μέχρι στιγμής η ΕΕ έχει μπλοκάρει μόνο μία 
εξαγωγή εμβολίων προς την Αυστραλία. Ευρω
παίος αξιωματούχος δήλωσε στο πρακτορείο 
Ρόιτερ ότι απορρίπτει το βρετανικό αίτημα 
για αποστολή εμβολίων της AstraZeneca που 
παράγονιαι σε εργοστάσιο στην Ολλανδία. «Οι 
Βρετανοί επιμένουν ότι το εργοστάσιο Halix 
πρέπει να τους παραδώσει τα εμβόλια που πα- 
ράγονται εκεί. Ομως το εργοστάσιο με έδρα το 
Λάιντεν, το οποίο διαχειρίζεται ο υπεργολάβος 
Halix, αναφέρεται ως προμηθευτής εμβολίων 
και στις δύο συμβάσεις που έχει υπογράψει η 
AstraZeneca - με τη Βρετανία και την ΕΕ. Αρα 
αυτά που παράγονται στο Halix πρέπει να πάνε 
στην ΕΕ», ανέφερε.
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1  Μαίνεται η κόντρα για το AstraZeneca
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Γ ερμανοί ακροδεξιοί 
διαδηλώνουν 
στην Πύλη του 
Βρανδεμβούργου 
οτο Βερολίνο κατά 
των μέτρων για τον 
κορωνοΐό

νωρίτερα τη χρήση των εμβολίων της 
AstraZeneca, το έκανε την περασμένη 
Παρασκευή αφότου δύο γυναίκες ηλικί
ας 20-50 ετών παρουσίασαν θρόμβους 
στο κεφάλι, λίγες ημέρες αφότου τους 
χορηγήθηκε το εμβόλιο. Οι φινλανδικές 
αρχές είπαν ότι το έκαναν για προλη
πτικούς λόγους μια και ακόμα δεν έχει 
αποδειχθεί σύνδεση μεταξύ των δύο.

Η Επιτροπή Ασφαλείας του Ευρωπα
ϊκού Οργανισμού Υγείας τόνισε ότι τα 
οφέλη από το εμβόλιο της AstraZeneca 
είναι περισσότερα από τους κινδύνους, 
μέλη της όμως παραδέχθηκαν ότι το 
συγκεκριμένο εμβόλιο μπορεί να έχει 
σχέση με «πολύ σπάνιες περιπτώσεις» 
θρόμβων και χαμηλών επιπέδων αι
μοπεταλίων.

Νέα έρευνα έδειξε 
no>s to εμβόλιο 
ms AstraZeneca έχει 
αποτελεσματικότητα 
79% omv πρόληψη 
σοβαρών 
συμπτωμάτων 
ins C0VID-19 και 
άνοιξε ιον δρόμο 
για tnv έγκρισή ίου 
από tis Apxes 
ons ΗΠΑ

Αρνητέβ του κορωνοϊού και των εμβολίων διαδηλώνουν 
χωρίε κανένα μέτρο προστασίαβ στην πόλη Κασέλ

Διαδήλωσες 
αρνητών 
και ακροδεξιών 
κατά των μέτρων
ΟΙ ΑΡΧΕΣ στις περισσότερες ευρωπαϊκές 
χώρες προσπαθούν να αντιμετωπίσουν το 
τρίτο κύμα της πανδημίας, όμως οι πολίτες 
εμφανίζονται κουρασμένοι από τα μέτρα 
που μετρούν πλέον ένα χρόνο. Διαδηλώσεις 
ξέσπασαν τις τελευταίες ημέρες σε αρκετές 
ευρωπαϊκές πόλεις, με τα σοβαρότερα επει
σόδια να γίνονται στη γερμανική πόλη Κασέλ.

Εκεί, περισσότεροι από 20.000 πήραν μέ
ρος σε διαμαρτυρία και συγκρούστηκαν με 
την αστυνομία. Παρά τη δικαστική απόφα
ση για απαγόρευση της συγκέντρωσης, οι 
διαδηλωτές έκαναν πορεία στο κέντρο της 
πόλης φωνάζοντας συνθήματα εναντίον 
των μέτρων της καραντίνας, με πολλούς να 
μη φορούν καν μάσκα. Κάποιοι εξ αυτών 
επιτέθηκαν σε δημοσιογράφους. Ομάδες 
αστυνομικών που είχαν μεταφερθεί εκ των 
προτέρων στο Κάσελ από άλλα μέρη της 
Γερμανίας χρησιμοποίησαν αντλίες νερού 
και ελικόπτερα για να ελέγξουν το πλήθος.

ΚΑΠΟΙΕΣ ΟΡΓΑΝΩΣΕΙΣ, οι περισσότερες 
ακροδεξιές που ανατίθενται στα περιορι
στικά μέτρα για την αντιμετώπιση της παν
δημίας, είχαν καλέσει σε συγκεντρώσεις 
σε όλη τη Γερμανία, η οποία τις τελευταίες 
εβδομάδες βλέπει τον αριθμό των κρου
σμάτων να αυξάνεται με την κυβέρνηση να 
λέει ότι θα αποφασίσει τις επόμενες ημέρες 
πώς θα αντιδράσει. Η καγκελάριος Μέρκελ 
δήλωσε την Παρασκευή ότι θα πρέπει να 
βάλει «επειγόντως φρένο» και να ανακαλέσει 
τη χαλάρωση σε κάποια μέτρα. Το κέντρο 
ελέγχου λοιμωδών νόσων της χώρας ανα
κοίνωσε ότι υπάρχει μεγάλη διαδοχή του 
κορωνοϊού, καθώς το μεταλλαγμένο και πιο 
επιθετικό στέλεχος που είχε πρωτοεντοπι- 
στεί στη Βρετανία φαίνεται να είναι πλέον 
το κυρίαρχο.

Διαδηλώσεις έγιναν και σε άλλα μέρη 
της Ευρώπης. Στο Λονδίνο, πολίτες που δι
αμαρτύρονταν για τα περιοριστικά μέτρα 
αψήφησαν την αστυνομία που είχε προει
δοποιήσει με πρόστιμα και συλλήψεις όσους 
παραβιάζουν τις απαγορεύσεις. Η διαδήλωση 
πραγματοποιήθηκε αφότου περισσότεροι 
από 60 βουλευτές υπέγραψαν επιστολή με 
την οποία απαιτούν να αλλάξει η κυβέρνη
ση τον νόμο και να επιτρέψει τη διεξαγωγή 
διαδηλώσεων, μετά τη βίαιη καταστολή από 
την αστυνομία συγκέντρωσης γυναικών που 
έγινε εις μνήμην της Σάρα Εβεραρντ, μιας 
κοπέλας που βιάστηκε και δολοφονήθηκε 
από αξιωματικό της αστυνομίας.

ΣΤΗ ΦΙΝΛΑΝΔΙΑ η αστυνομία υπολογίζει 
ότι περίπου 500 άτομα χωρίς μάσκες και 
τήρηση των μέτρων κοινωνικής απόστασης 
συγκεντρώθηκαν στο κέντρο του Ελσίνκι, 
διαμαρτυρόμενοι για τα μέτρα περιορισμού 
των μετακινήσεων και των συναθροίσεων. 
Στη Ρουμανία περίπου 1.000 άτομα διαδή
λωσαν εναντίον των εμβολιασμών, παρότι 
ο αριθμός των κρουσμάτων στη χώρα έχει 
εκτοξευθεί. Τους συγκεντρωμένους υποστή
ριξε το ακροδεξιό κόμμα AUR. Στην Αυστρία 
περίπου 1.500 άτομα πραγματοποίησαν σι
ωπηλή πορεία σε χωριό κοντά στη Βασιλεία, 
διαμαρτυρόμενα για τους εμβολιασμούς.
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1  Σοκάρουν οι καταγγελίες της ΠΟΕΔΗΝ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

255.18 cm² Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Σοκάρουν οι καταγγελίες της ΠΟΕΑΗΝ
"Εκτός ελέγχου η κατάσταση στα νοσοκομεία 
- Ράντζα και επιλογή ασθενών για ΜΕΘ"
11 κτός ορίων είναι η κατάσταση 

στο δημόσιο σύστημα υγείας 
στο οποίο τα ράντζα στα δημό

σια νοσοκομεία έχουν επανεμφανιστεί 
λόγω του κορωνοϊού, γίνεται επιλογή α
σθενών για εισαγωγή σε κρεβάτι ΜΕΘ 
ενώ αυτή τη στιγμή υπάρχουν τουλάχι
στον 50 ασθενείς από covid εκτός 
ΜΕΘ", σύμφωνα με τον πρόεδρο της 
ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλη Γιαννάκο.
Όπως λέει "κάθε μέρα τα νοσοκομεία 
της Αττικής στην εφημερία τους γεμίζει 
το καθένα δύο κλινικές με ασθενείς 
covid. Αυτό έχει ως αποτέλεσμα το βά
ρος του ιατρικού και νοσηλευτικού προ
σωπικού να πέφτει στην αντιμετώπιση 
αυτών των περιστατικών οδηγώντας στη 
συρρίκνωση τη λειτουργία των δημόσιων 
νοσοκομείων για τις γενικές παθήσεις 
και άλλες ασθένειες".
Ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ επισημαίνει - 
κάτι που έχει θέσει εδώ και πάρα πολ
λούς μήνες η ΟΕΝΓΕ με ανοιχτή της επι
στολή προς τον πρωθυπουργό- ότι το Ε
ΣΥ γίνεται σύστημα μιας νόσου με απο
τέλεσμα να αυξάνεται η νοσηρότητα και 
η θνητότητα από άλλες αιτίες.
"Τα ασθενοφόρα που θυμίζουν στρατιω
τικά οχήματα εν καιρώ πολέμου στα Τμή
ματα Επειγόντων Περιστατικών των νο
σοκομείων δείχνουν", σύμφωνα με τον κ. 
Γιαννάκο, "την κατάρρευση της πρωτο
βάθμιας περίθαλψης και τη δυσκολία ει
σαγωγής στα νοσοκομεία με ελεγχόμενα 
συμπτώματα λόγω έλλειψης χώρου".
Τα θετικά στον covid περιστατικά "βρί
σκονται χωρίς παρακολούθηση σπίτι 
τους και όταν φθάνουν στο αμήν διακομί

ζονται στα νοσοκομεία με ασθενοφόρο" 
υπογραμμίζει ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ. 
"Έχουμε ράντζα και σε νοσηλευόμενους α
σθενείς με κορωνοϊό. Στο "Αγία Όλγα" γέ
μισαν τα κρεβάτια με 60 ασθενείς στη χθε
σινή εφημερία και 14 ασθενείς με κορωνόί- 
ό νοσηλεύονται σε ράντζα" προσθέτει. 
Ακόμα πιο τραγική είναι η κατάσταση 
στο Δρομοκάίτειο όπου σημειώνει ότι οι 
ψυχικά ασθενείς που έχουν μολυνθεί α
πό τον κορωνοϊό αφήνονται να πεθάνουν 
αβοήθητοι.
Μάλιστα ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ προ
αναγγέλλει ότι "αύριο θα καταθέσουμε α
ναφορά στον εισαγγελέα".
Σε ότι αφορά στις ΜΕΘ και στην επιλογή 
των ασθενών πλέον αυτή γίνεται με ηλι- 
κιακά κριτήρια όπως αποδεικνύει επιστο
λή συγγενούς διασωληνωμένου ασθενή 
εκτός Εντατικής επί οχτώ μέρες στην 
"Παμμακάριστο". Σε αυτή την επιστολή 
που κοινοποιεί ο κ. Γιαννάκος ζητείται η 
παρέμβαση της ΠΟΕΔΗΝ για την εισα
γωγή του ασθενούς στη ΜΕΘ.
Σύμφωνα με τα στοιχεία της ΠΟΕΔΗΝ, ε
κτός ΜΕΘ διασωληνωμένοι νοσηλεύο
νται τέσσερις στο Τζάνειο, 9 στο Γ ενικό 
Κρατικό της Νίκαιας, 6 στο "Γεννηματάς", 
2 στο Λαϊκό τρεις ημέρες, 10 στο Σισμα- 
νόγλειο, παρά το γεγονός ότι άνοιξε 7 
κλίνες στα χειρουργεία, 3 στο "Ελπίς", 2 
στην Παμμακάριστο, 1 στο Ιπποκράτειο, 
8 στο "Αλεξάνδρας" προσωρινά στη καρ
διολογική μονάδα, 1 στο "Αμαλία Φλέμιν- 
γκ", 3 στο Θριάσιο κλπ.
Ακόμη και οι αυτοσχέδιες κλίνες ΜΕΘ 
που ανοίγουν, γεμίζουν αμέσως, τονίζει 
ο κ. Γιαννάκος.
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1  «Evέσεις» ελπίδας με τεστ και εμβόλια
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1138.76
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κανείς δεν μπορεί να παίζει με την αγωνία των πολιτών

ΩΡΕΣ ΕΥΘΥΝΗΣ
για γιατρούς - φαρμακοποιούς
• Η κυβέρνηση έστειλε 

«φύλλα πορείας» σε ιδιώτες
• Ζητούν αμοιβή για να 

μοιράσουν τα δωρεάν τεστ!
• Οδηγίες για να κάνετε 

με ασφάλεια το seif-test

1.707 κρούσματα, 682 διασωήΐηνωμένοι, 69 νεκροί
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1  «Evέσεις» ελπίδας με τεστ και εμβόλια
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021
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«Eveoeis»

Σ
ε τροχιά υλοποίησης του στρατη
γικού σχεδιασμού της για τη με
ρική άρση των περιορισμών, δια
δικασία που αναμένεται να επε
κταθεί έωςτις αρχές Ιουνίου, εισέρχεται 
σταδιακά η κυβέρνηση, παράτα εξαιρετικά 

αρνητικά επιδημιολογικά δεδομένα ελέω 
της έξαρσηςτου τρίτου κύματοςτης παν
δημίας του κορονοϊού στη χώρα μας.

Πλάι στην αποφασιστική, όπως κατα
δεικνύει και η χθεσινή επιστράτευση 206 
ιδιωτών γιατρών, θωράκιση του ΕΣΥ, κυ
βερνητικά στελέχη διατηρούν βάσιμους 
λόγους ώστε να αισιοδοξούνότι η αρχή... 
του τέλους του εφιάλτη πλησιάζει. Εμπει
ρογνώμονες χαρακτηρίζουν καιτηντρέ- 
χουσα εβδομάδα ιδιαίτερα δύσκολη σε 
ό,τι αφορά την πίεση που υφίσταται το 
Εθνικό Σύστημα Υγείας, όμως δεν απο
κλείουν από το τέλος αυτής και εντεύθεν 
να παρατηρηθούν αρχικά μια επιπέδωση 
της επιδημιολογικής καμπύλης και ακο
λούθως μια σταδιακή κάμψη κρουσμάτων 
και νοσηλειών. Ανώτεροι κυβερνητικοί 
αξιωματούχοι τοποθετούν χρονικά τηντε- 
λική αντεπίθεση κατά του Covid-19 στις 
πρώτες μέρες του Απριλίου, σταθμίζοντας 
δύο πολύ σημαντικές μεταβλητές. Πρώ
τον, από τον επόμενο μήνα αυξάνονται ση
μαντικά οι διαθέσιμες δόσεις εμβολίων, 
ενώ αναμένεται η έλευση και νέων 
σκευασμάτων, όπωςτο μονοδοσικότης

η Γράφει ο
Σπύρος Μουρεήάτος

i ι mourelatos.sp@gmail.com

Johnson & Johnson, εξελίξεις που θα 
επιτρέψουν την επιτάχυνση του ήδη ικα
νοποιητικού ρυθμού εμβολιασμού, καθ' 
οδόν προς το χτίσιμο του πρώτου σημαντι
κού τείχους ανοσίας. Δεύτερον, το «κρυ
φό» όπλο του δυνητικά καθολικού self
testing θα εφοδιάσει κυβέρνηση και ειδι
κούς με μια εναργέστερη εικόνα της εξέ
λιξης της πανδημίας στη χώρα μας. Υπό 
αυτό το πρίσμα, θα υπάρξουν περισσότε
ρα data και για τους ασυμπτωματικούς 
αλλά και για τις διακυμάνσεις του ιικού 
φορτίου και τις αιτίες αυτού ανά περιοχή 
και ανά τομέα, καθιστώντας ευστοχότερη 
και ασφαλέστερη τη στρατηγική του στα
διακού ανοίγματος οικονομικών και κοι
νωνικών δραστηριοτήτων. Όπως εξήγησε 
χθες στονΣΚΑΙ, ο υφυπουργός παρά τω 
Πρωθυπουργώ Άκης Σκέρτσος, «στόχος 
είναι να υπάρχει μαζική διάγνωση των θε
τικών κρουσμάτων, καθώς από εδώ και 
πέρα θα ζούμε με τα πολλά κρούσματα», 
υποδηλώνοντας ότι ο σημαντικότερος 
πλέον δείκτης-γνώμοναςτων κυβερνητι

κών πρωτοβουλιών θα είναι η ανθεκτικό- 
τητα του ΕΣΥ. Σύμφωνα με πληροφορίες, 
εξάλλου, από τις αρχές της προσεχούς 
εβδομάδος σχεδιάζεται να είναι λειτουρ
γικές δύο ψηφιακές πλατφόρμες, μία για 
την καταγραφή όλων όσοι κάνουν το self
test και μία όπου θα δηλώνονταιτα θετικά 
κρούσματα του κορονοϊού, που θα προκύ
πτουν από τη μέθοδο του self-testing. 
Όπως σημείωσε στον ΣΚΑΙ ο υπουργός 
Ψηφιακής Διακυβέρνησης Κυριάκος 
Πιερρακάκης, «το σύστημα, στο οποίο θα 
δηλώνονταιτα κρούσματα από τους πολί
τες που θα κάνουν το self-test, θα αλληλε- 
πιδρά με εκείνο της άυλης συνταγογρά- 
φησης, στο οποίο έχουν πρόσβαση οι 
φαρμακοποιοί».

Κληρώνει για λιανεμπόριο
Εν μέσω ασφυκτικών για το ΕΣΥ συνθη

κών, στο φόντο του νέου γύρου αναζωπύ- 
ρωσηςτου ιού κυβέρνηση καιλοιμωξιο- 
λόγοι αποφασίζουν για τη συνέχιση ή το 
ολιγοήμερο «πάγωμα» της διαδικασίας 
άρσης των περιορισμών. Όπως μεταδί
δουν καλά πληροφορημένες κυβερνητι
κές πηγές στην «Political», το ορόσημο 
της 29ης Μαρτίου για την επανεκκίνηση 
του λιανεμπορίου δεν έχει εγκαταλειφθεί 
ακόμα, παρά την παραδοχή ότιτα τωρινά 
επιδημιολογικά μεγέθη δεν συνηγορούν 
προς το συγκεκριμένο σενάριο. Τα ίδια

πρόσωπα «δείχνουν» προς τα δεδομένα 
τηςΤετάρτης, όταν καιθα μπορείνα γίνει 
ασφαλέστερη εκτίμηση για το αν το άνοιγ
μα του λιανεμπορίου θα καταστεί εφικτό 
στις 29 Μαρτίου -έστω και υπό αυστηρό
τερους κανόνες, όπως λ.χ. το click away ή 
θα καθυστερήσει τουλάχιστον κατά μία 
εβδομάδα. Στελέχη που γνωρίζουν τις εν- 
δοκυβερνητικές διεργασίες επιβεβαι
ώνουν, εξάλλου, ότι την ερχόμενη Παρα
σκευή θα γίνει μια πρώτη συζήτηση για 
την επαναλειτουργία της εκπαίδευσης, 
παρά το γεγονός ότι κάτι μπορείνα γίνει 
πραγματικότητα το νωρίτερο στις 5 Απρι
λίου. Σε κάθε περίπτωση, δεν θα πρέπει 
να αποτελέσειέκπληξη αν υπάρξειταυτό- 
χρονη επαναλειτουργία Πρωτοβάθμιας 
και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης.

Καήά πήηροψορημένες 
κυβερνητικές πηγές 
της «Political» τονίζουν 
ότι το ορόσημο 
της 29ης Μαρτίου για 
την επανεκκίνηση 
του ήιανεμπορίου δεν 
έχει εγκαταήειψθεί ακόμη
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ΣΤΙΣ ΝΟΣΗΛΕΙΕΣ 
ΒΑΖΕΙ «ΠΑΓΟ» 
ΣΤΟ ΑΝΟΙΓΜΑ
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Σ
ήμερα νωρίς ίο πρωί οφείλουν 
να παρουσιαστούν στα νοσοκο
μεία που κλήθηκαν οι γιατροί, 
κατόπιν της διαδικασίας επιστράτευσής 

τους την οποία ενεργοποίησε το υπουρ
γείο Υγείας και διεκπεραίωνε έως το 
βράδυ η Ελληνική Αστυνομία. Οι 206 
ιδιώτες γιατροί που κατανεμήθηκαν 
σχεδόν σε όλα τα δημόσια νοσοκομεία 
της Αττικής, αναλόγως με τις ανάγκες, 
θα συνδράμουν το ΕΣΥ για διάστημα 
ενός μήνα, και ενώ η κατάσταση στις 
εφημερίες είναι... εμπόλεμη. Μόνο την 
Κυριακή έγιναν στα νοσοκομεία του Λε
κανοπεδίου 240 εισαγωγές ασθενών 
με Covid-19 και η πίεση θα συνεχίσει 
να είναι ασφυκτική και τις επόμενες 
ημέρες. Η χθεσινή ημέρα ήταν... μαύρη 
Δευτέρα για το 2021, με 1.707 κρού
σματα και 681 διασωληνωμένους, που 
οδηγούν το ΕΣΥ να φτάσει στο όριό 
του. Οι ειδικοί εκφράζουν έντονους 
φόβους για «εκτίναξη» κρουσμάτων 
σήμερα που τα τεστ θα έρθουν σε επί
πεδο καθημερινής, ενώ η επιδημία δεν 
αφήνει περιθώριο για άλλα ανοίγματα, 
που, όπως όλα δείχνουν, τα όποια σε
νάρια μπαίνουν στον... πάγο.

Λίγοι οι εθελοντές
«Το υπουργείο Υγείας απηύθυνε επί 
εβδομάδες πρόσκληση-έκκληση προς

DMAPIA-NIKH ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
mgeorganta@e-typos.com

τους ιδιώτες ιατρούς για την ενίσχυση 
των νοσοκομείων του ΕΣΥ στο τρίτο, 
σφοδρό κύμα της πανδημίας Covid-19. 
Δυστυχώς, πολύ μικρός αριθμός ιδι
ωτών ιατρών προσήλθε. Τους ευχα
ριστούμε. Λαμβάνοντας υπ’ όψιν τις 
έκτακτες συνθήκες και την επιτακτική 
ανάγκη περίθαλψης των συνανθρώ
πων μας, το υπουργείο Υγείας προβαί
νει σε επίταξη προσωπικών υπηρεσιών 
ιατρών των ειδικοτήτων παθολόγων, 
πνευμονολόγων και γενικών ιατρών 
στην Αττική», δήλωσε ο υπουργός 
Υγείας, Βασίλης Κικίλιας, χθες το 
πρωί, ανακοινώνοντας ότι η κυβέρ
νηση προχωράει στην «επιστράτευση» 
των γιατρών.

Εως και χθες οι γιατροί που είχαν 
δηλώσει την πρόθεσή τους να συνδρά
μουν ήταν πολύ λίγοι, περί τους 60. 
Μάλιστα, δεν υπάρχουν επικουρικοί 
γιατροί των αναγκαίων ειδικοτήτων 
στις λίστες των Υγειονομικών Περιφε
ρειών ώστε να μπορούσε το υπουργείο 
Υγείας να πάρει γιατρούς από αυτή τη 
«δεξαμενή». Σύμφωνα με τις καταστά
σεις των διοικητών των ΥΠΕ, αυτή τπ 
στιγμή υπάρχει μόνο ένας παθολό
γος στις λίστες επικουρικών, στην 4η

Υγειονομική Περιφέρεια Μακεδονίας- 
Θράκης. Η επιστράτευση αφορά σε 
206 ιατρούς, με τα κριτήρια επιλογής 
να είναι: ηλικία κάτω των 60 ετών, 
καθώς και να είναι συμβεβλημένοι με 
τον ΕΟΠΥΥ στις ειδικότητες της Πνευ- 
μονολογίας, Παθολογίας και Γενικής 
Ιατρικής στην Περιφέρεια Αττικής. Η 
διάρκεια της επίταξης είναι για χρονι
κό διάστημα ενός μήνα. Θα κληθούν 
να αναλάβουν καθήκοντα βαθμίδας 
επιμελητή Β’, σε νοσοκομεία τπς 1 ης 
και 2ης ΥΠΕ.

Κυρώσεις
Τα φύλλα πορείας για την επιστράτευ
ση των γιατρών δόθηκαν στις αστυ
νομικές διευθύνσεις της Αττικής και 
αναμενόταν να παραδοθούν όλα έως 
το βράδυ είτε με ταυτοπροσωπία είτε 
με θυροκόλλησα Στο έγγραφο ανα- 
φέρεται το νοσοκομείο όπου οφείλουν 
να παρουσιαστούν, καθώς και π ώρα 
και η ημερομηνία. Οι γιατροί οφείλουν 
σήμερα 8 το πρωί να βρίσκονται στα 
νοσηλευτικά ιδρύματα που έχει αποφα
σίσει το υπουργείο Υγείας με τις Υγει
ονομικές Περιφέρειες. Σε περίπτωση 
άρνησης παραλαβής του εγγράφου, 
προβλέπονται κυρώσεις σε βαθμό 
πλημμελήματος, με ποινή φυλάκισης 
από τρεις μήνες έως και πέντε χρόνια.

ΤΑ ΦΥΛΛΑ ΠΟΡΕΙΑΣ
Μέχρι X08S to βράδυ 
είχε προγραμματιστεί 
να παραδοθούν τα 

φύλλα πορείες είτε με 
ταυτοπροσωπία είτε με 

θυροκόλληση

Οι γιατροί μπορούν να αρνηθούν μόνο 
για σοβαρούς λόγους υγείας.

Σε όσους παραδοθούν «φύλλα πο
ρείας» θα δικαιούνται αμοιβής ανάλο
γης των καθηκόντων τους, π οποία θα 
προσδιοριστεί νομοθετικά, ενώ σημει
ώνεται ότι δεν έχουν αστική ευθύνη και 
καλύπτονται νομικά από τις ισχύουσες 
διατάξεις για τους γιατρούς του ΕΣΥ. 
Επιπλέον, έχουν τη δυνατότητα να δια
τηρούν τα ιδιωτικά τους ιατρεία, πέραν 
του ωραρίου της υπηρεσίας τους στα 
νοσοκομεία του ΕΣΥ. Οι ιδιώτες ιατροί 
στις τρεις ειδικότητες για τις οποίες 
ενεργοποιήθηκε π επίταξη στην Αθήνα 
είναι συνολικά 2.140. Πιο αναλυτικά, 
1.331 παθολόγοι, 469 πνευμονολόγοι 
και 340 γενικοί ιατροί. Στον Πειραιά 
οι ιατροί των συναφών ειδικοτήτων 
είναι 370.

«Τις δύσκολες αυτές ώρες που δι
ανύει π χώρα μας λόγω τπς πανδημί
ας, πρέπει όλοι μας να πράξουμε το 
καθήκον μας χωρίς δεύτερη σκέψη 
και να συνδράμουμε με όποιον τρόπο 
μπορούμε στην αντιμετώπιση της υγει
ονομικής κρίσης», δήλωσε ο πρόεδρος 
του Πανελληνίου Ιατρικού Συλλόγου 
(ΠΙΣ), Αθανάσιος Εξαδάκτυλος, μετά 
την ανακοίνωση της επίταξης υπη
ρεσιών. Αντίστοιχα, σε δήλωση που 
έκανε ο πρόεδρος του Ιατρικού Συλ-
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► ► ΣΤΗ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Καλύφθηκαν οι 
κλίνες ΜΕΘ στο 
«Παπανικολάου»
ΣΥΝΕΧΙΖΕΤΑΙ π πίεση στο σύστημα υγείας της Θεσσα
λονίκης. Χθες το πρωί, το Νοσοκομείο «Παπανικολάου» 
ολοκλήρωσε την εφημερία του, με καλυμμένες και τις 24 
κλίνες σε ΜΕΘ Covid. Πριν από λίγες μέρες, η διοίκηση 
είχε λάβει την απόφαση να μετατρέψει σε ΜΕΘ Covid 
τις κλινικές εγκαυμάτων και αναπνευστικής ανεπάρκειας, 
προκειμένου να καλύψει τις αυξημένες ανάγκες. Τελικά 
οι κλίνες καλύφθηκαν τάχιστα από ασθενείς. Στις απλές 
κλινικές Covid νοσηλεύονται συνολικά 79 ασθενείς. Κατά 
τη διάρκεια της εφημερίας, 75 άτομα μετέβησαν στο νο
σοκομείο και από αυτούς εισήχθησαν τα 34. Στο μεταξύ, 
στη σύλληψη 20χρονου προχώρησαν αστυνομικοί του 
Τμήματος Ασφάλειας Θερμαϊκού στη Θεσσαλονίκη για 
οργάνωση κορονο-πάρτι, στην περιοχή της Επανομής. 
Εκτός από τη σύλληψη στον 20χρονο, βεβαιώθηκε και το 
πρόστιμο των 3.000 ευρώ. Σύμφωνα με τις πληροφορίες, 
το πάρτι διοργανώθηκε σε μισθωμένη μονοκατοικία μέσω 
airbnb και φέρεται να συμμετείχαν δέκα άτομα, εκ των 
οποίων οι έξι κατάφεραν και διέφυγαν. Στους υπόλοιπους 
τέσσερις, βεβαιώθηκαν τα διοικητικά πρόστιμα των 300 
ευρώ για τη διάδοση του κορονοϊού.

Ακύρωση προστίμων
Τέλος, από την ΕΛ.ΑΣ. έγινε γνωστό ότι ακυρώθηκε το 
διοικητικό πρόστιμο 3.000 ευρώ που είχε επιβληθεί στις 
14 Μαρτίου σε ιδιοκτήτρια σπιτιού στις Σέρρες για διορ
γάνωση ιδιωτικής συνάθροισης και διοικητικό πρόστιμο 
300 ευρώ σε ακόμα τέσσερις συμμετέχοντες για άσκοπη 
μετακίνηση. Επίσης ακυρώθηκε το διοικητικό πρόστιμο 
για άσκοπη μετακίνηση που είχε επιβληθεί τη 14π Μαρ
τίου σε αντιδήμαρχο σε περιοχή των Σερρών, μετά από 
εξέταση του αιτήματος προσφυγής του στο Αστυνομικό 
Τμήμα Ποροίων.

ΑΓΓ. ΑΓΓΕΛΙΔΗΣ

λόγου Αθηνών, Γιώργος Πατούλης, 
αναφέρει, μεταξύ άλλων: «Τώρα είναι 
ώρα ευθύνης και συστράτευσης, για 
να αντιμετωπίσουμε τις συνέπειες της 
μεγαλύτερης υγειονομικής κρίσης που 
αντιμετώπισε η χώρα μας».

Στα νοσοκομεία
Η κατάσταση στα νοσοκομεία του 
Λεκανοπεδίου συνεχίζει να θυμίζει... 
πόλεμο, και η εφημερία κάθε ημέρας 
είναι πιο δύσκολη σε σχέση με την προ
ηγούμενη. Οπως ανέφερε ο υπουργός 
Υγείας σε συνέντευξή του χθες (ΑΝΤΊ), 
την Κυριακή μόνο στην Αττική πραγμα
τοποιήθηκαν 240 εισαγωγές. Το σύ
νολο των εισαγωγών σε όλη τη χώρα 
την ίδια ημέρα ανήλθε σε 427 και ο 
αριθμός των νοσηλευόμενων τόσο σε 
απλές κλίνες όσο και ειδικές (ΜΕΘ, 
ΜΑΦ, Μονάδες Ειδικών Λοιμώξεων, 
θάλαμοι αρνητικής πίεσης) ανέρχεται 
σε 4.903. Οι συνεχείς ροές ασθενών 
με κορονοϊό φέρνουν εξάντληση των 
κλινών παρά τις συνεχείς προσπάθει
ες που γίνονται και με διάθεση κλινών 
από τον ιδιωτικό τομέα και με δημιουρ
γία πολυδύναμων ΜΕΘ στα δημόσια 
νοσηλευτικά ιδρύματα.

Ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλης 
Γιαννάκος, κατήγγειλε ότι βγήκαν... ρά
ντζα και για περιστατικά της Covid-19.

Ενδεικτικά, επισήμανε πως στην εφημε
ρία της Κυριακής στο Νοσοκομείο «Αγία 
Ολγα» γέμισαν τα διαθέσιμα κρεβάτια 
με 60 ασθενείς, με αποτέλεσμα 14 
ασθενείς να νοσηλεύονται σε ράντζα. 
Ο στόχος μέσω και της επιστράτευσης 
γιατρών είναι να φροντίζονται ιατρικά 
όλοι οι ασθενείς. Χθες, πάντως, κατα
γράφηκε αρνητικό ρεκόρ τριμήνου στον 
αριθμό των θανάτων (69), γεγονός που 
ενδεχομένως προμηνύει επερχόμενη 
αύξηση του συγκεκριμένου δείκτη, κάτι 
που έχουν επισημάνει και περιμένουν 
τα μέλη της Επιτροπής Εμπειρογνωμό
νων του υπουργείου Υγείας. Τους 12 
έφταναν έως χθες το βράδυ τα θύμα
τα της πανδημίας από την περιοχή της 
Μαλεσίνας στη Φθιώτιδα, που επλήγη 
σοβαρά από τον κορονοϊό στις αρχές 
Φεβρουάριου.

Κορύφωση
0 ΕΟΔΥ χθες ανακοίνωσε 1.707 νέα 
κρούσματα, τα οποία αντιστοιχούν σε 
μόλις 14.074 τεστ. Το δευτεριάτικο 
αυτό ρεκόρ για το τρέχον έτος είναι 
ιδιαίτερα ανησυχητικό και αποτελεί τον 
προάγγελο για ενδεχόμενο νέο ρεκόρ 
κρουσμάτων σήμερα, Τρίτη, που «κα
θαρίζει» π επιδπμιολογική εικόνα λόγω 
περισσότερων τεστ. Οι επιδημιολόγοι 
και λοιμωξιολόγοι αναμένουν την

κορύφωση της επιδημίας, που, όπως 
όλα δείχνουν, δεν έχει φανεί ακόμη. 
Τα σκληρά επιδημιολογικά δεδομέ
να τραβούν κι άλλο προς τα πίσω τα 
σενάρια ανοίγματος. Τα σχέδια περί 
ουσιαστικού ανοίγματος οικονομικών 
και κοινωνικών δραστηριοτήτων, όπως 
του λιανεμπορίου ή της επαναλειτουρ
γίας των σχολείων, «παγώνουν» για 
τον Μάρτιο και αναμένεται να μετα
τεθούν για αργότερα, όταν δηλαδή 
θα σημειωθεί σταθεροποίηση και στη 
συνέχεια σταδιακή κάμψη των κρου
σμάτων. Προς το παρόν οι «βαλβίδες 
αποσυμπίεσης» μένουν στο άνοιγμα 
(από χθες) κομμωτηρίων, κέντρων 
αισθητικής, αρχαιολογικών χώρων, 
πάρκων και παιδικών χαρών, με όλα 
τα μέτρα να επαναξιολογούνται από 
την Επιτροπή Εμπειρογνωμόνων την 
ερχόμενη Παρασκευή.

Στο μεταξύ, παρατείνονται έως τις 
29 Μαρτίου τα έκτακτα περιοριστικά 
μέτρα στη Λέρο, που προβλέπουν μετα
ξύ άλλων τον περιορισμό κατ’ οίκον και 
την απαγόρευση της κυκλοφορίας για 
όλο το 24ωρο εκτός από συγκεκριμένες 
περιπτώσεις. Η ισχύς των μέτρων πα- 
ρατείνεται με εντολή του υφυπουργού 
Πολιτικής Προστασίας Νίκου Χαρδα- 
λιά, λόγω της συνεχιζόμενης ραγδαίας 
εκδήλωσης των κρουσμάτων. ■

ΟΙ ΑΡΙΘΜΟΙ

1.707 69
κρούσματα χθες θάνατοι

22 χθες

εισαγόμενα 7.531
801 θάνατοι

συνολικά
στην Αττική 681130 διασωληνωμένοι

στη Θεσσαλονίκη 1.592
ασθενείς238.830

κρούσματα έχουν εξέλθει
συνολικά από ΜΕΘ



38;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ανεμελιά για την Υγεία, φροντίδα για τα κέρδη
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1-2 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

278.17 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

II Oeon μας

Ανεμελιά για την Υγεία, 
φροντίδα για τα κέρδη
Η κυβέρνηση βλέπει το έδαφος να χάνεται κάτω 
από τα πόδια της μετά από ένα τετράμηνο 
λοκντάουν, ένα σερί από ακατανόητα και βλακώδη 
μέτρα και, κυρίως, από την κατάσταση στην οποία 
έχει αφήσει τα δημόσια νοσοκομεία. Οι 
καθεστωτικές συμπεριφορές και η αστυνομική 
αυθαιρεσία επιταχύνουν ακόμα περισσότερο την 
κυβερνητική φθορά.

Συνέχεια στη σελίδα 2
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1  Ανεμελιά για την Υγεία, φροντίδα για τα κέρδη
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1-2 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

II Οέοη μας

Ανεμελιά για την 
Υγεία, φροντίδα
για τα κέρδη,
ΣΥΝΕΧΕΙΑ ΑΠΟ ΤΗ ΣΕΛΙΔΑ 1

Απέναντι σ’ αυτή την κατάσταση η 
κυβέρνηση αισθάνθηκε την ανάγκη να 
κάνει κάτι. Από χθες προχωρά στην 
επιστράτευση 200 ιδιωτών γιατρών 
προκειμένου να καλύψει κενά στα 
νοσοκομεία. Και αναρωτιέται κανείς τι 
έκανε έναν ολόκληρο χρόνο, όταν, από 
πέρσι τον Μάρτιο, οπότε μπήκαμε στο 
πρώτο λοκντάουν, είχε όλο τον καιρό στη 
διάθεσή της να κάνει μόνιμες προσλήψεις 
ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού 
και να θωρακίσει τα δημόσια νοσοκομεία. 
Και ενώ το ΕΣΥ βρίσκεται προ πολλού στα 
όριά του και εκατοντάδες άνθρωποι 
διασωληνώνονται εκτός ΜΕΘ, η 
κυβέρνηση αρνείται να επιτάξει τον 
ιδιωτικό τομέα, ο οποίος θησαυρίζει 
μένοντας μακριά από την Covid.

Όσο για τα δωρεάν τεστ, η εξαγγελία είναι 
τουλάχιστον περίεργη, καθώς οι αρχικές 
ανακοινώσεις ενέπλεκαν τους 
φαρμακοποιούς, με τους οποίους φάνηκε 
ότι δεν υπάρχει συνεννόηση, ενώ ήταν 
εντελώς ασαφές ποια αποτελέσματα θα 
δηλώνονται και πού. Υπάρχουν όμως και 
τα αυτονόητα θέματα διαφάνειας και 
προμηθειών, τα οποία χρειάζονται επίσης 
μια απάντηση: ποιος θα προμηθεύσει 
αυτά τα τεστ και με ποιο κέρδος; Και γιατί 
δεν γίνεται δεκτό αυτό που η 
αντιπολίτευση ζητάει εδώ και έναν χρόνο, 
δηλαδή τα τεστ να συνταγογραφούνται;

Είναι προφανείς η ανεμελιά και η 
προχειρότητα που διακρίνουν τις 
κυβερνητικές παρεμβάσεις. Κι αυτό είναι 
η μία πλευρά του νομίσματος. Η άλλη 
είναι η ευλαβική προσοχή με την οποία 
διαφυλάσσεται η κερδοφορία 
συγκεκριμένων συμφερόντων. Ακόμα και 
σε κρίσιμες περιόδους. Τόσο κρίσιμες όσο 
αυτή που διανύουμε.
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1  Προαναγγελθέν έγκλημα
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2190.43
cm²

Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Προαναγγελθέν
έγκλημα
Οδήγησαν 
ία δημόσια 
νοσοκομεία 
σε κατάσταση 
απελπισίας
Αγνόησαν επί έναν 
χρόνο τις προτάσεις 
για την ενίσχυση 
του ΕΣΥ. Δεκάδες 
οι διασωληνωμένοι 
εκτός ΜΕΘ
Το ένα μετά το άλλο 
γονατίζουν τα 
υποστελεχωμένα 
νοσοκομεία
Δραματική έκκληση 
από την
«Παμμακάριστο». 
Σταμάτησε να 
δέχεται ασθενείς 
το «Θριάσιο»
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1  Προαναγγελθέν έγκλημα
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Πόλεμος χωρίς πολεμοφόδια

Αβοήθητοι 
ασθενείς και 
εξαντλημένοι 
υγειονομικοί
Σε καθεένα από τα εφημερεύοντα (και υποστελεχωμένα) 
νοσοκομεία της Αττικής γεμίζουν δύο κλινικές 
με ασθενείς την ημέρα, ενώ οι υγειονομικοί 
είναι στα όρια της εξουθένωσης 
από τις συνεχείς εφημερίες

Του
ΤΑΣΟΥ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΥ

Χ
ρειαζόμαστε ιη βοπθειά 
σας. 0 θείος μου Ε.Κ., 
ετών 82, βρίσκεται 
διασωληνωμένος εκτός 
ΜΕΘ στο νοσοκομείο ‘Παμμακάρι

στος’. Είχε νοσηλευτεί ως Covid 
δέκα ημέρες στον Ευαγγελισμό’ και 
μεταφέρθηκε εκεί επειδή ήταν καλά 
και σχεδόν έτοιμος να βγει. Τι 
κάνουμε; Δεν θα έπρεπε ύστερα από 
τόσες ημέρες να βρεθεί ΜΕΘ; Πώς 
μπορείτε να βοηθήσετε; Αφήνουμε 
την κυβέρνηση να κάνει ‘ευθανασία’ 
στους ανθρώπους κάποιας ηλικίας; 
Είμαι σε απόγνωση. Ευχαριστώ».

Αυτή την έκκληση για βοήθεια έστει
λε την Κυριακή 21.3 συγγενής διασω- 
ληνωμένου εκτός ΜΕΘ ασθενούς 
στην ΠΟΕΔΗΝ. Τέτοιες περιγραφές 
βρίσκονται δυστυχώς στην ημερήσια 
διάταξη.

«Στο νοσοκομείο μας νοσηλεύονται 
ασθενείς με Covid-19 πέραν των ορίων 
ασφαλείας, τόσο για τους ίδιους τους 
ασθενείς όσο και για την ψυχοσωματι
κή υγεία των ειδικών και ειδικευόμε
νων ιατρών του Παθολογικού τμήμα
τος» λένε στην ΑΥΓΗ γιατροί της 
«Παμμακάριστου». Αυτό στην πράξη 
σημαίνει ότι είναι αδύνατον να περι- 
θάλψουν σωστά τους (80 και πλέον) 
ασθενείς οι μόλις 6 υπηρετούντες ειδι
κοί παθολόγοι (ένας εκ των οποίων

ανήκει σε ευπαθή ομάδα και μία είναι 
επικουρικός).

Εδώ και εβδομάδες η διοίκηση του 
εν λόγω νοσοκομείου «δίνει» διαθεσι
μότητα 82 κλίνες Covid και 9 κλίνες 
ΜΑΦ, με 4 κενές οργανικές θέσεις. Δη
λαδή διπλάσιες κλίνες διατίθενται και 
διπλάσιοι ασθενείς νοσηλεύονται υπό 
την αποκλειστική ευθύνη των μισών 
ιατρών. Μάλιστα, επισημαίνουν οι για
τροί, στην τελευταία προκήρυξη του 
υπουργείου Υγείας «καμία θέση παθο
λόγου, ή άλλης ειδικότητας, δεν προ
κηρύχθηκε για την ‘Παμμακάριστο’».

Όπως εξηγούν, είναι αντιεπιστημο
νική και επικίνδυνη η νοσηλεία τέτοιου 
πλήθους ασθενών με νόσημα του ανα
πνευστικού συστήματος χωρίς κανέ- 
ναν πνευμονολόγο. «Οι ιατροί του Πα
θολογικού καλύπτουμε κατ’ αποκλει
στικότητα τα τμήματα Covid, οπότε το 
Παθολογικό κατ’ ουσίαν εφημερεύει 
24 ώρες καθημερινά και ανελλιπώς».

Ράντζα και στις κλινικές Covid
Οι ανταποκρίσεις από όλα τα νοσο

κομεία της Αττικής παραμένουν αγω
νιώδεις και καθημερινά γίνονται όλο 
και πιο δραματικές. Τα ασθενοφόρα 
δεν προλαβαίνουν να διακομίζουν 
ασθενείς και έχουν εδώ και αρκετές 
ημέρες δημιουργηθεί συνθήκες «ια
τρικής πολέμου» στην εφημερία τους 
(με δεκάδες διασωληνωμένους ασθε
νείς εκτός ΜΕΘ).

Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία,

240 ασθενείς εισήχθησαν την Κυριακή 
για νοσηλεία στα νοσοκομεία του Λε
κανοπεδίου. Χαρακτηριστικό είναι ότι, 
στα τέλη Φεβρουάριου, οι ημερήσιες 
εισαγωγές ασθενών με Covid στην Ατ
τική ήταν μόλις 120.

«Τα ασθενοφόρα, που θυμίζουν 
στρατιωτικά οχήματα εν καιρώ πολέ
μου στα Τμήματα Επειγόντων Περι
στατικών των νοσοκομείων, δείχνουν 
την κατάρρευση της πρωτοβάθμιας πε
ρίθαλψης και τη δυσκολία εισαγωγής 
στα νοσοκομεία με ελεγχόμενα συ
μπτώματα, λόγω έλλειψης χώρου. Θε
τικά περιστατικά βρίσκονται χωρίς πα
ρακολούθηση σπίτι τους και όταν φτά
νουν 'στο αμήν’ διακομίζονται με ασθε
νοφόρο στα νοσοκομεία. Έχουμε ρά
ντζα και σε νοσηλευόμενους ασθενείς 
με κορωνοϊό. Στο ‘Αγία'Ολγα’ γέμισαν 
τα κρεβάτια με 60 ασθενείς στην εφη
μερία της Κυριακής και 14 ασθενείς 
Covid νοσηλεύονται σε ράντζα».

Αυτό είναι ένα μικρό μόνο μέρος από 
το χθεσινό πολεμικό ανακοινωθέν της 
ΠΟΕΔΗΝ, με αφορμή την εφιαλτική 
εφημερία της Κυριακής, κατά τη διάρ
κεια της οποίας τα ασθενοφόρα έκαναν 
«ουρά» έξω από το μεγαλύτερο νοσο
κομείο της χώρας: στον «Ευαγγελι
σμό», λένε στην ΑΥΓΗ υγειονομικοί, 
έγιναν 65 εισαγωγές Covid και 110 non 
Covid. 25 περιστατικά διακομίστηκαν 
στο «Σισμανόγλειο», καθώς ο «Ευαγ
γελισμός» γέμισε. Οι ΜΕΘ (Covid και 
non Covid) όπως και οι ΜΑΦ ήταν 
χθες γεμάτες, ενώ υπάρχουν 4 διασω-

Η πίεση στο ΕΣΥ 
δεν έχει πιάσει 
ακόμα ταβάνι
Με τα κρούσματα να διατηρούνται και τις 
επόμενες ημέρες σε υψηλά επίπεδα, οι 
υγειονομικοί εκφράζουν την αγωνία τους για 
περαιτέρω επιδείνωση της κατάστασης. Χθες στη 
λίστα του ΕΚΑΒ με ασθενείς που αναζητούν 
κρεβάτι σε ΜΕΘ ήταν 108 ασθενείς, οι 83 εκ των 
οποίων με λοίμωξη Covid-19. Πρόκειται για 
ασθενείς διασωληνωμένους με φορητούς 
αναπνευστήρες στους απλούς θαλάμους 
νοσηλείας, ένα φαινόμενο που αποτελεί πλέον 
οδυνηρή καθημερινότητα στο λεκανοπέδιο (ΑΥΓΗ, 
20.3.2021).

Η καθηγήτρια Παιδιατρικής Λοιμωξιολογίας και 
μέλος της Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων Βάνα 
Παπαευαγγέλου τόνισε πρόσφατα (19.3) με 
δραματικό τόνο ότι, ακόμη και αν σταματούσαμε με 
έναν μαγικό τρόπο την μετάδοση του ιού, το ΕΣΥ 
θα πιέζονταν για τις επόμενες 2-4 εβδομάδες.

Η σημερινή κατάσταση της πορείας της επιδημίας 
καθορίστηκε πριν από περίπου 10 ημέρες, όταν ο 
μέσος όρος των νέων κρουσμάτων ήταν στα 
2.200. Να επισημάνουμε ότι και σήμερα ο 
επταήμερος μέσος όρος είναι σε αυτά τα επίπεδα, 
και μάλιστα σχετικά αυξημένος. Άρα, με 
μαθηματική ακρίβεια, τις επόμενες εβδομάδες ο 
πόλεμος θα συνεχιστεί με αμείωτη ένταση...
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1  Προαναγγελθέν έγκλημα
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

ϊ
t

w
Πρόκειται, όμως, για πόλεμο «χωρίς 

πολεμοφόδια και όπλα, χωρίς καν τους 
απαραίτητους στρατιώτες» δηλώνει 
στην ΑΥΓΗ η Βοόλα Πάκου, πρόεδρος 
των εργαζόμενων στο ΚΑΤ, όπου χθες 
το απόγευμα υπή ρχα ν μόλις τρεις κενές 
κλίνες ΜΕΘ για κορωνοίο. «Το νοσο
κομείο εφημερεύει καθημερινά για τε
ράστιο όγκο περιστατικών, ο οποίος με
γάλωσε επειδή μετατράπηκαν οι κλινι
κές σε Covid. Όμως αυτές άνοιξαν με 
μετακίνηση προσωπικού, το οποίο έχει 
σοβαρό πρόβλημα εκπαίδευσης γιατί 
δούλευε σε άλλους χώρους, ακόμα και 
σε Κέντρα Υγείας» εξηγεί η κ. Πάκου.

Οι τελευταίοι επικουρικοί ήρθαν στο 
ΚΑΤ στις αρχές Ιανουάριου και δεν 
πρόλαβαν να εκπαιδευτούν. Την εκπαί
δευση την ανέλαβαν οι παλαιότεροι συ
νάδελφοί τους, την ίδια ώρα που νοση
λεύουν τους ασθενείς.

Λύγισε το «Θριάσιο»
«Φράκαρε» και σταμάτησε να δέχεται 

ασθενείς το «Θριάσιο» νοσοκομείο 
χθες βράδυ, καθώς ξεκίνησε εφημερία 
το πρωί της Δευτέρας χωρίς κενές κλί
νες ΜΕΘ Covid και με μόλις 15 κενές 
απλές κλίνες που γέμισαν. Περισσότε
ροι από 100 ασθενείς Covid νοσηλεύο
νται σε επικίνδυνες συνθήκες στους θα
λάμους τεσσάρων κλινικών (σε δύο 
διαφορετικούς ορόφους) που έχουν με
τατραπεί σε κλινικές Covid χωρίς να τη
ρούνται οι προδιαγραφές.

Ξανθός

Χωρίς σχέδιο έκτακτης 
ανάγκης η κυβέρνηση για 
αποσυμφόρηση του ΕΣΥ
Ο ιομεάρχης Υγείας ίου ΣΥΡΙΖΑ 
κατηγόρησε την κυβέρνηση πως έχει 
δεσμευτεί στις ιδιωτικές κλινικές 
ότι δεν θα εμπλακούν ενεργά 
με τον κορωνοίο

Την ανάγκη συστράτευσης όλων των διαθέσιμων 
δυνάμεων, την ώρα που στα νοσοκομεία επικρατούν 
«συνθήκες ιατρικής πολέμου», υπογράμμισε ο Ανδρέας 
Ξανθός ζητώντας να αξιοποιηθεί το νοσοκομείο 
«Ερρίκος Ντυνάν» στη μάχη κατά του κορωνοϊού. 0 
τομεάρχης Υγείας του ΣΥΡΙΖΑ κάλεσε την κυβέρνηση να 
κατανείμει το βάρος της καταπολέμησης του κορωνοϊού 
και στον ιδιωτικό τομέα υπογραμμίζοντας ότι «δεν είναι 
δυνατόν να υπάρχουν δύο ταχύτητες την ώρα της 
μεγάλης μάχης».

0 αναπληρωτής υπουργός Υγείας Βασίλης 
Κοντοζαμάνης ισχυρίστηκε πως ο δημόσιος και ο 
ιδιωτικός τομέας Υγείας «δίνουν τη μάχη μαζί», 
ξεκαθάρισε όμως ότι το βάρος αντιμετώπισης του 
κορωνοϊού θα συνεχίσει νατό σηκώνει ο δημόσιος 
τομέας, καθώς... «έχει μεγαλύτερη εμπειρία» με τον ιό!

0 Ανδ. Ξανθός σημείωσε ότι «δεν υπάρχει 
συγκροτημένο σχέδιο έκτακτης ανάγκης για 
αποσυμφόρηση του ΕΣΥ» και παρατήρησε ότι το 
«Ερρίκος Ντυνάν» πρέπει να μπει στην εφημερία και για 
την αντιμετώπιση του κορωνοϊού και να ανοίξει η 
συζήτηση για επαναδημοσιοποίησή του.

Κατηγόρησε την κυβέρνηση ότι έχει δεσμευτεί στις 
ιδιωτικές κλινικές πως δεν θα εμπλακούν ενεργά με τον 
κορωνοϊό και παρατήρησε ότι «δεν αρκεί η 
καθυστερημένη και περιορισμένη επιστράτευση» των 
ιδιωτών γιατρών. Παράλληλα ζήτησε αποτελεσματικό 
σύστημα ιχνηλάτησης του ιού χαρακτηρίζοντας 
«πομφόλυγα» την αυτοεξέταση.

0 Β. Κοντοζαμάνης επέμεινε στους ισχυρισμούς περί 
αποτελεσματικής αντιμετώπισης του κορωνοϊού 
κατηγορώντας τον Ανδ. Ξανθό για «υπερβολή» στις 
εκτιμήσεις του. Υποστήριξε ότι η κυβέρνηση 
χρησιμοποιεί τις επιτάξεις ως «έσχατο όπλο», ενώ για 
την ένταξη του «Ερρίκος Ντυνάν» στο δημόσιο σύστημα 
Υγείας ισχυρίστηκε πως «δεν είναι ποσοτικό το θέμα, να 
προσθέσουμε μία δομή ακόμα, η ποιότητα φέρνει τα 
αποτέλεσμα».

Κώστας Παπαγιάννης

ληνωμένοι εκτός ΜΕΘ.
Βέβαια, το (κοβιντοποιημένο εδώ 

και μέρες) «Σισμανόγλειο» κατέληξε 
επίσης να μην έχει ούτε ένα κενό κρε
βάτι μετά από αυτή την εφημερία, ήταν 
ήδη φίσκα στις 12 το βράδυ.

«Δεν μπορούν να ανοίξουν όλα τα 
κρεβάτια που υπολογίζαμε να ανοί
ξουν σε αίθουσες χειρουργείων, λόγω 
έλλειψης προσωπικού» τονίζει για
τρός στην ΑΥΓΗ. Ακούγεται εξουθε
νωμένος μετά τις αλλεπάλληλες εφη
μερίες.

Το νοσοκομείο χρειάζεται επειγό
ντως ενίσχυση με 25-30 πνευμονολό
γους και παθολόγους, ώστε να μπορεί 
να εφημερεύει κάθε μέρα στις κλινικές 
Covid.

«Δεν θα ίο βάλουμε κάτω»
Γεμάτη ήταν χθες το απόγευμα και η 

νέα κλίνη ΜΕΘ του «Σωτηρία» (στε
λεχωμένη κυρίως με μετακινήσεις 
προσωπικού από άλλα τμήματα ή νο
σοκομεία), νοσοκομείο το οποίο είναι 
η αιχμή του δόρατος στη μάχη του 
ΕΣΥ.

«Με το που βγαίνει κάποιος ασθε
νής από τη ΜΕΘ, είτε επειδή δεν τα κα- 
τάφερε είτε επειδή βελτιώθηκε η κατά
στασή του, εισάγεται ο επόμενος. Εί
μαστε στο όριο τη εξάντλησης από τις 
πολλές παραπάνω εφημερίες, αλλά 
δεν θα το βάλουμε κάτω τη στιγμή της 
κορύφωσης του πολέμου» λέει στην 
ΑΥΓΗ εντατικολόγος του «Σωτηρία».
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1  Πλήρες μπάχαλο με τα τεστ και πόλεμος με τους
φαρμακοποιούς

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,6-7 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1103.68
cm²

Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Χωρίς σχέδιο
Μπάχαλο με τα τεστ, 
πόλεμος με τους 
φαρμακοποιούς
ΣΥΡΙΖΑ: Μόνη και ουσιαστική λύση η 
συνταγογράφηση μοριακών και rapid tests
σελίδες 6-7
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1  Πλήρες μπάχαλο με τα τεστ και πόλεμος με τους φαρμακοποιούς
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021

Δεν κυκλοφορούμε εκτός οπιχιού αν έχουμε ουμπτωμαια 
Τηλεφωνούμε οτυ γιατρό μας ή στον ΕΟΔΥ οτο 1135. f 
Περιμένουμε νο εξιιηηρπηθοιιμε εκτοί το» χώρου 

' - — 6ικη μας ασφηλειο.του φαρμακείου για τπ

οδηγίες 
επίσκεψης 
στο φαρμακείο
βοηθάμε τους

Πλήρες μπάχαλο με τα τεστ και 
πόλεμος με τους φαρμακοποιούς

Στην πιο κρίσιμη 
φάση της 

πανδημίας η 
κυβέρνηση 
απαντά με 

προχειρότητα 
και

ανοργανωσιά, 
χωρίς 

μακροπρόθεσμη 
στόχευση για την 

αντιμετώπισή 
της. Αντί για 

επιδημιολογική 
επιτήρηση, η 
δήλωση των 
θετικών τεστ 

επαφίεται στην 
ευχέρεια των 

πολιτών. 
Αν. Ξανθός: «Τα 

self tests δεν 
είναι η λύση που 

χρειαζόμαστε»

Της
ΚΑΤΕΡΙΝΑΣ ΜΠΡΕΓΙΑΝΝΗ

Μ
ε πανηγυρικό τρόπο την προηγού
μενη Παρασκευή η κυβέρνηση 
ανακοίνωσε μαζικά δωρεάν self 
rapid tests σε όλο τον πληθυσμό 
της χώρας. Μια απόφαση που χαρακτηρίζεται 
από προχειρότητα, αφού αιφνιδίασε ακόμα και 

τους άμεσα εμπλεκόμενους, τους φαρμακοποι
ούς, καθώς, όπως καταγγέλλουν, δεν είχε προη- 
γηθεί κάποια συνεννόηση μαζί τους.

Ο υφυπουργός Παρά τω Πρωθυπουργό, αρ
μόδιος για τον συντονισμό του κυβερνητικού έρ
γου Άκης Σκέρτσος στις κυβερνητικές ανακοι
νώσεις υποσχέθηκε πως κάθε πολίτης από το τέ
λος Μαρτίου θα μπορεί να προμηθεύεται ένα 
δωρεάν τεστ την εβδομάδα (έως τέσσερα τον 
μήνα) χωρίς συνταγογράφηση, το οποίο θα κά
νει μόνος του στο σπίτι.

«Όχι απλά δεν έχουν σχέδιο, αλλά τα έχουν 
κάνει μπάχαλο ακόμη και με τα τεστ» τονίζει σε 
ανακοίνωσή του ο ΣΥΡΙΖΑ - Π.Σ. υπογραμμί
ζοντας ότι η κυβέρνηση, αντί να πάρει ουσιαστι
κά μέτρα, λέει πλέον πως ακόμα και η διάγνωση 
εναπόκειται στην ατομική ευθύνη των πολιτών. 
Όπως σημειώνει: «Τα δωρεάν rapid tests μπο
ρούν να λειτουργήσουν μόνο επικουρικά. Μόνη 
ουσιαστική και αυτονόητη λύοη είναι η συντα
γογράφηση και αποζημίωση μοριακών και rapid 
tests από τον ΕΟΠΥΥ, που εγκληματικά αρνεί- 
ται η κυβέρνηση εδώ και έναν χρόνο, και οι στο- 
χευμένοι έλεγχοι».

Άμεση ήταν η αντίδραση των φαρμακοποιών.

«Ως πρόεδρος του ΦΣΑ και μέλος του Διοικητι
κού Συμβουλίου του ΠΦΣ δεν ενημερώθηκα 
ούτε καν ειδοποιήθηκα για τις αποφάσεις της κυ
βέρνησης ή τις όποιες συζητήσεις μεταξύ ΠΦΣ 
και υπουργείου Υγείας σχετικά με τη διάθεση των 
rapid tests από ία φαρμακεία» ανέφερε σε ανάρ
τησή του ο πρόεδρος ίου Φαρμακευτικού Συλ
λόγου Αττικής Κωνσταντίνος Λουράντος, υπο
στηρίζοντας πως αυτή η διαδικασία πρέπει να 
κοστολογηθεί στα 15 ευρώ.

Αυτό είχε ως επακόλουθο η Ν.Δ. να επιτεθεί 
στον πρόεδρο του ΠΦΣ στοχοποιώντας τον με 
τη «μομφή» ότι είναι ΣΥΡΙΖΑ και να κατηγορη- 
θεί ότι οραματίζεται τιμοκαταλόγους για συντε
χνιακούς λόγους. «Αν η Ν.Δ. αντιλαμβάνεται ότι 
όποιος δεν είναι μαζί της είναι εχθρός της, είναι 
πρόβλημά της» απάντησε ο Κ. Λουράντος 
(ANT 1), καταγγέλλοντάς την ότι ψεύδεται αν θε
ωρεί ότι η δήλωσή του ήταν υπέρ του ΣΥΡΙΖΑ.

Η κυβέρνηση, μετά τις αντιδράσεις των φαρ
μακοποιών, αναδιπλώθηκε και με δηλώσεις του 
υφυπουργού Παρά τω Πρωθυπουργώ Θεόδω
ρου Λιβάνιου (ΣΚΑΪ) καθώς και της κυβερνητι
κής εκπροσώπου Αριστοτελίας Πελώνη, που 
άφησαν ανοιχτό το ενδεχόμενο να υπάρξει ένα 
κόστος για όσους πολίτες χρειαστούν τις υπηρε
σίες των φαρμακοποιών για να κάνουν το τεστ.

Έχει ήδη δημιουργηθεί η πλατφόρμα που θα 
καταγράφει τα τεστ που πρόκειται να παίρνει ο 
κάθε πολίτης από τα φαρμακεία σύμφωνα με 
τον υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης Κυ
ριάκο Πιερρακάκη. «Αυτό το σύστημα θα αλλη- 
λεπιδρά με το σύστημα της συνταγογράφησης 
που έχουν πρόσβαση όλοι οι φαρμακοποιοί. Ο

Νέα αύξηση 
διασωληνωμένων

1.707
νέα κρούσματα (130 στη Θεσσαλονίκη, 
116 στην Αχαϊα). Ο συνολικός αριθμός 
των κρουσμάτων ανέρχεται σε 238.830

801
κρούσματα στην Αττική (317 στον 
κεντρικό τομέα, 206 στον δυτικό τομέα, 
197 στον Πειραιά, 179 στην Αν. Αττική)

681
οι διασωληνωμένοι ασθενείς (από 674 
την Κυριακή και 672 το Σαββάτο)

69
νέοι θάνατοι, που ανεβάζουν στους 
7.531 τους νεκρούς της πανδημίας
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1  Πλήρες μπάχαλο με τα τεστ και πόλεμος με τους φαρμακοποιούς
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-03-2021
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κάθε πολίτης με βάση τον ΑΜΚΑ του θα μπο
ρεί να έχει τέσσερα self tests για την Covid-19 
τον μήνα. Η διαδικασία είναι υπό διαμόρφωση, 
αλλά αρχικά οι ίδιοι οι πολίτες θα πηγαίνουν 
στα φαρμακεία να παίρνουν τα τεστ» ανέφερε 
σχετικά στον ΣΚΑΙ.

Ωστόσο, εντελώς απροετοίμαστη παρουσιά
στηκε η κυβέρνηση και για την καταγραφή των 
θετικών κρουσμάτων, καθώς δεν υπάρχει δια
μορφωμένη πλατφόρμα ακόμα, αλλά αναμένε
ται να δημιουργηθεί, όπως δήλωσε ο υπουργός. 
Παρ’ όλα αυτά, διευκρίνισε ότι εναπόκειται στην 
ευχέρεια των πολιτών να δηλώνουν τα θετικά 
τεστ, κάτι που σημαίνει ότι ούτε και σ’ αυτή τη 
δεινή κατάσταση θα υπάρχουν επιδημιολογική 
επιτήρηση και αξιόπιστα δεδομένα.

Τον κίνδυνο του εφησυχασμού των πολιτών 
αν τα τεστ τους είναι αρνητικά επισήμαναν ει
δικοί στα κανάλια, ενώ ο καθηγητής Πολιτικής 
της Υγείας στη Σχολή Οικονομικών Επιστη
μών του LSE Ηλίας Μόσιαλος (ΣΚΑΙ) επισή- 
μανε ότι είναι χρήσιμα μεν τα τεστ, αλλά τίθε
νται ερωτήματα α) για την αξιοπιστία τους, αν 
δηλαδή έχουν εγκριθεί από τον ΠΟΥ, και β) για 
την εγκυρότητά τους.

Ενδεικτικό των αντιφάσεων και της προχει
ρότητας της κυβερνητικής πολιτικής σε σχέση 
με την πανδημία είναι ότι στις 3 Νοεμβρίου η 
κυβερνητική άποψη για τα τεστ παρουσιαζόταν 
εντελώς διαφορετική, με τον Γκίκα Μαγιορκίκη 
να απαντά (in.gr) για τον μικρό αριθμό τους ότι 
«τα τεστ δεν είναι πανάκεια» και ότι «δεν έσω
σαν καμία χώρα».
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1  Τσίπρας από τον «Ερυθρό» Τι άλλο πρέπει να γίνει
για να επιτάξουν ιδιωτικά νοσηλευτήρια;

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1000.26
cm²

Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τσίπρας από τον «Ερυθρό»
Τι άλλο πρέπει να γίνει 
για να επιτάξουν ιδιωτικά 
νοσηλευτήρια;
σελίδα 3
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1  Τσίπρας από τον «Ερυθρό» Τι άλλο πρέπει να γίνει για να επιτάξουν
ιδιωτικά νοσηλευτήρια;

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-03-2021

Νοσοκομεία

Κατάσταση πολέμου, 
αλλά τα ιδιωτικά... Covid free
Δριμεία επίθεση στην κυβέρνηση εξαπέλυσε ο Αλέξης Τσίπρας κατά την επίσκεψή του στον «Ερυθρό 
Σταυρό», υπογραμμίζοντας ότι ακόμα και τώρα, που τα νοσοκομεία βρίσκονται υπό κατάρρευση από 
τη συσσώρευση ασθενών και την απουσία κλινών ΜΕΘ, δεν προχωρά σε μόνιμες προσλήψεις γιατρών 
και νοσηλευτών ούτε επιτάσσει τις ιδιωτικές κλινικές

Του
ΝΙΚΟΥ ΛΙΟΝΑΚΗ

Ε
πιτακτικά ερωτήματα που, ιδιαίτερα σ’ 
αυτή τη φάση, βρίσκονται στα χείλη 
όλων και όμως δεν έχουν απαντηθεί 
ποτέ απηύθυνε προς την κυβέρνηση ο 
Αλέξης Τσίπρας από τον «Ερυθρό Σταυρό».

Σε συνέχεια των διαρκών επισκέψεών του 
όλους αυτούς τους μήνες στα νοσοκομεία ανά 
τη χώρα και την Αττική, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙ- 
ΖΑ - Προοδευτική Συμμαχία επισκέφθηκεχθες 
ακόμα ένα μεγάλο νοσοκομείο, που κι αυτό με
τατράπηκε αποκλειστικά σε νοσοκομείο Covid 
και διαπίστωσε την «εικόνα κατάστασης πολέ
μου» που επικρατεί σε όλα τα νοσοκομεία της 
Αττικής. Εικόνα που αναπόφευκτα προκαλείτο 
ερώτημα: «Τι άλλο πρέπει να γίνει ώστε η κυ
βέρνηση να συνειδητοποιήσει την ανάγκη ενί
σχυσης του ΕΣΥ με μόνιμες προσλήψεις για
τρών και νοσηλευτών και να επιτάξει τα ιδιωτι
κά νοσηλευτήρια;», όπως το έθεσε ο αρχηγός της 
αξιωματικής αντιπολίτευσης. Όπως επίσης και 
το ερώτημα που απηύθυνε και το οποίο ειδικά 
αυτές εγείρεται εντονότερα από ποτέ: γιατί έναν 
χρόνο τώρα η κυβέρνηση δεν προσλάμβανε για

τρούς στις συγκεκριμένες ειδικότητες και τώρα 
«τρέχει» να επιτάξει 200 γιατρούς και το κάνει 
στο «και πέντε» και «χωρίς σχέδιο»; Την ίδια 
ώρα, μάλιστα, που η κυβέρνηση αφήνει Covid 
free τα ιδιωτικά νοσηλευτήρια για να μην συ- 
γκρουστεί με τα μεγάλα συμφέροντα στον χώρο 
της Υγείας.

Το μήνυμα του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ ήταν 
σαφές: «Όλοι πρέπει να βάλουν πλάτη, είτε αφο
ρά ιδιώτες κλινικάρχες είτε ιδιώτες γιατρούς. Και 
η κυβέρνηση οφείλει να έχει σχέδιο και να ενι- 
σχύσει έστω και στο ‘και πέντε’ το ΕΣΥ».

Στο «και πέντε» χωρίς σχέδιο
Ειδικότερα, στις δηλώσεις του μετά τις επαφές 

που είχε με τη διοίκηση και εκπροσώπους εργα
ζομένων, γιατρών και νοσηλευτών του «Ερυ
θρού Σταυρού», ο Αλ. Τσίπρας κατηγόρησε 
εντονότατα την κυβέρνηση ότι «ανακοίνωσε στο 
‘και πέντε’ την επίταξη ιδιωτών γιατρών και πάλι 
όμως χωρίς σχέδιο, χωρίς σχέδιο για το αν υπάρ
χουν αυτές οι ειδικότητες, πού και πώς θα καλύ
ψει τις πραγματικές ανάγκες». Τόνισε ότι «το με
γάλο ερώτημα είναι αν αυτοί οι 200 γιατροί που 
προσπαθούν τώρα να επιτάξουν δεν μπορούσαν

όλο αυτό το διάστημα -ένας χρόνος έχει περάσει- 
να γίνουν προσλήψεις στις συγκεκριμένες ειδι
κότητες, παρά τρέχουν τώρα χωρίς σχέδιο να 
επιτάξουν 200 γιατρούς;». Υπογράμμισε ότι προ
φανώς και όλοι θα πρέπει να συνδράμουν όταν 
βρισκόμαστε σε μια κατάσταση «πολέμου», 
ωστόσο εξέφρασε έντονη ανησυχία ότι «χωρίς 
σχέδιο βρισκόμαστε διαρκώς στο ίδιο σημείο».

Επιλέγουν να μην συγκρουστούν 
με ία ιδιωτικά συμφέροντα

Ο Αλ. Τσίπρας επισήμανε ότι δεν μπορεί να 
καταλάβει για ποιο λόγο τα ιδιωτικά νοσηλευτή
ρια παραμένουν Covid free, φέρνοντας ως πα
ράδειγμα το «Ερρίκος Ντυνάν», ένα μεγάλο 
ιδιωτικό δίπλα στον «Ερυθρό», «που θα μπο
ρούσε να περιθάλψει Covid περιστατικά με πολ
λές κλίνες σε ΜΕΘ». Σημείωσε ότι όμως η κυ
βέρνηση «επιλέγει να μην συγκρουστεί με τα με
γάλα συμφέροντα στον χώρο της Υγείας», επι- 
σημαίνοντας ότι, όταν μάλιστα κάποιες μικρές 
μονάδες επιτάσσονται, επιτάσσονται με διπλά
σιο νοσήλιο, «κάνοντας δώρο ουσιαστικά στην 
ιδιωτική πρωτοβουλία και όχι αναγκάζοντάς τη 
να βάλει πλάτη σ’ αυτή την κρίσιμη στιγμή».

Τσίπρας: Στα 
πρόθυρα της 
κατάρρευσης
Με μελανά χρώματα 
περιέγραψε ο Αλ. Τσίπρας την 
εικόνα των νοσοκομείων της 
Αττικής: «Εικόνα κατάστασης 
πολέμου». Το ιατρικό και 
νοσηλευτικό προσωπικό, είπε, 
«δίνει με αυταπάρνηση, πάνω 
από τις δυνάμεις του, τις 
υπηρεσίες στον άνθρωπο». 
Χαρακτηριστικό ήταν το 
στιγμιότυπο που καταγράφηκε 
κατά την άφιξη του Αλ,Τσίπρα, με 
νοσηλευτές να τον υποδέχονται 
με χειροκρότημα και εκείνον να 
λέει: «Δεν θα έπρεπε να 
χειροκροτήσετε εσείς, εμείς θα 
έπρεπε να χειροκροτούμε εσάς».

Όμως, όπως τόνισε στις 
δηλώσεις του, η συσσώρευση 
ασθενών που έχουν ανάγκη να 
νοσηλευτούν σε ΜΕΘ και η 
έλλειψη κλινών δημιουργεί 
κατάσταση πολέμου. Στα 
νοσοκομεία της Αττικής, όπως 
είπε, είναι πάνω από 100 οι 
ασθενείς που είναι πρόχειρα 
διασωληνωμένοι σε κλινικές 
Covid και δεν βρίσκουν κλίνη σε 
ΜΕΘ διότι δεν επαρκεί ο αριθμός. 
Την ίδια στιγμή, μεγάλα 
νοσοκομεία μετατρέπονται 
αποκλειστικά σε νοσοκομεία για 
κορωνοϊό, με αποτέλεσμα όλες οι 
υπόλοιπες ασθένειες να μην 
μπορούν να αντιμετωπιστούν 
όπως θα έπρεπε. Επισήμανε ότι 
από τους 120 -130 ασθενείς που 
κάθε φορά είναι στη λίστα 
αναμονής στο ΕΚΑΒ για να βρουν 
ΜΕΘ, μεγάλο ποσοστό είναι non 
Covid περιστατικά. «Τα 
νοσοκομεία μας βρίσκονται 
δυστυχώς πάνω από τον κόκκινο 
συναγερμό. Είναι στα πρόθυρα 
της κατάρρευσης κι αν δεν 
καταρρέουν, έχει να κάνει με τις 
υπεράνθρωπες προσπάθειες 
γιατρών και νοσηλευτών» 
υπογράμμισε.
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